
کرمان رتبه نخست پالایش متقاضیان نهضت ملی مسکن را کسب کرد

مدیرکل راه و شهرسازی استان کرمان با اشاره به 
کسب رتبه هشتم این اداره کل در مجموع عملکرد 
بین ادارات  کل استان ها گفت: کرمان رتبه نخست 
کشور را در شاخص پالایش و ساماندهی متقاضیان 

طرح نهضت ملی مسکن کسب کرد.
ه و  رتباطات و اطلاع رسانی را ره ا دا به گزارش ا
شهرسازی استان کرمان، علی حاجی زاده افزود: 
جلسه بررسی روند پیشرفت فیزیکی طرح نهضت 
ه و  ملی مسکن به ریاست رستم قاسمی وزیر را
شهرسازی و با حضور معاونان وزیر و مدیران کل 

راه و شهرسازی استان ها برگزار شد. 
وی اظهار داشت: طرح نهضت ملی مسکن به عنوان 
یی دولت  اصلی ترین و محوری ترین برنامه اجرا

سیزدهم با هدف خانه دار کردن خانوارهای واجد 
شرایط، با جدیت کامل در دستور کار اداره کل راه 

و شهرسازی استان کرمان قرار گرفته است. 
ه و شهرسازی استان کرمان تصریح  مدیرکل را
کرد: این اداره کل در نشست روز گذشته مطابق 
ه و  ا رات کل ر دا یه شده ا ا ر گزارش عملکرد ا
شهرسازی استان ها پیرامون روند پیشرفت طرح 
نهضت ملی مسکن، توانست رتبه هشتم کشوری 

را کسب کند.
وی گفت: اداره کل راه و شهرسازی استان کرمان 
همچنین نسبت به سایر ادارات کل در زمینه های 
تعیین تکلیف پرونده های متقاضیان، تامین زمین 
و همچنین تسریع در روند اجرای طرح عملکرد 

مثبت تری داشت.
د: این مهم مرهون زحمات  دامه دا ده ا حاجی زا
ه و  ا ره کل ر دا ران واحدهای مختلف در ا همکا
ز تمامی  ا لذا  استان کرمان است،  شهرسازی 

زحمات این عزیزان تشکر و قدردانی می شود.
ه و شهر سازی  ا نشستی با حضور مدیران کل ر
استان ها به ریاست وزیر و معاونانش، با توجه به 
جدیت رییس جمهور در اجرای طرح نهضت ملی 
مسکن و تعیین تکلیف پیش ثبت نام متقاضیان و 
بررسی مشکلات استان ها در خصوص طرح نهضت 

ملی مسکن برگزار شد.
ندیشه تهران  ین نشست در محل پژوهشکده ا ا
برگزار شد که در آن ضمن مطرح شدن مشکلات 
موانع و راهکارهای اجرای طرح نهضت ملی مسکن، 
مدیران استان ها نیز گزارشاتی از محدوده فعالیت 

خود ارایه کردند.
در این جلسه پس از گزارشی که از سوی مدیر کل 
راه و شهرسازی استان کرمان ارائه شد، اداره کل 
راه و شهرسازی استان کرمان در پالایش و تعیین 
متقاضیان طرح نهضت ملی مسکن رتبه نخست 

کشوری را به خود اختصاص داد.
استان کرمان در بازه زمانی اعلام شده با تعداد ثبت 
نام ۱۸۰ هزار نفر متقاضی توانست در اولین زمان 
ممکن وضعیت استعلامات و ساماندهی متقاضیان 

استان را تعین تکلیف کند.

فراخوان
فراخوان شناسایی متقاضیان انجام خدمات امور حمل و نقل دانش آموزی

شهرداری ماهان در نظر دارد در راستای اجرائی تبصره 4 ماده 6 دستورالعمل اجرای آیین نامه حمل و نقل دانش آموزان
این فراخوان نسبت به شناسایی اشخاص حقوقی  از طریق  موضوع مصوبه شماره 89370 / ت 32680 مورخ 87/6/3 هیات محترم وزیران 

متقاضی انجام خدمات حمل و نقل دانش آموزی اقدام نماید. لذا از کلیه شرکت هایی که مطابق با اساسنامه دارای شرح خدمات فعالیت حمل و 
نقل درون شهری می باشند دعوت به عمل می آید ظرف مدت 10 روز از تاریخ چاپ این فراخوان نسبت به ارایه مدرک و مستندات خود به واحد 
تاکسیرانی شهرداری ماهان اقدام نمایند تا پس از بررسی مدارک و شرایط تعیین شده، متعاقبا نسبت به صدور پروانه فعالیت شرکت واجد شرایط 

اقدام گردد. بدیهی است پس از پایان مهلت تعیین شده به مدارک ارسالی به هیچ عنوان ترتیب اثر داده نخواهد شد.

شهردار ماهان- حمید معین الدینی

@kaghazevatan
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

 استاندار کرمان : 

نرخ رشد اقتصادی استان با جمعیت 
 تحت پوشش کمیته امداد هم خوانی ندارد

2

سهم کرمان از حقوق دولتی 
 معادن وصول نمی شود

 رییس کمیسیون اقتصادی مجلس عنوان کرد:

منتظر آیین نامه اجرایی دولت
  از سوی وزارت اقتصاد هستیم

کشتار غیرمجاز دام؛ یکی از عوامل 
 انتقال بیماری تب کریمه کنگو 

رئیس شــبکه دامپزشکی شهرســتان کرمان گفت: 
برای جلوگیری از شــیوع بیماری تــب کریمه کنگو، 

کشتارگاه های شهرستان کرمان با همکاری شهرداری سم پاشی شدند. آمنه زینلی گفت: 
در فصل گرما، فعالیت کنه ها افزایش پیدا می کند و خطر انتقال بیماری به انسان از دام های 

آلوده در صورت بی احتیاطی در کشتار دام و تماس با ترشحات دام آلوده بیشتر می شود.

ســها خدیشــی- رئیس اداره  پست  بم از شــهروندان 
شهرستان شرقی استان کرمان خواست به دلیل مشکلات 

بوجود آمده از تراکم  پستی در ایام نزدیک به اربعین، زائران زودتر برای اخذ گذرنامه اقدام نمایند 
و برای روزهای پایانی موکول نکنند. 

مجتبی قلعه خانی گفت: با توجه به اینکه در راستای خدمت رسانی به زائران اربعین فرایند توزیع 
گذرنامه توسط شرکت ملی پست انجام می شود، زائران به منظور دریافت به موقع گذرنامه، باید 

زودتر اقدام کنند.

رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس در بحث جاماندگان ســهام 
عدالت گفــت: منتظر آیین نامــه اجرایی دولت از ســوی وزارت 

اقتصاد هستیم البته هفته قبل این مساله را پیگیری کردیم و دولت اعلام کرده در حال 
شناسایی سهام قابل واگذاری است. پورابراهیمی نماینده مردم کرمان و راور در مجلس 
شورای اســلامی افزود: پیش بینی می کنیم ۴ میلیون نفر جاماندگان افراد تحت پوشش 
بهزیســتی و کمیته امداد باشند و بخشــی از ســهامی که متعلق به کمیته امداد است، 
بلاتکلیف مانده که این نهاد باید در این زمینه پای کار بیاید و وضعیت سهام را مشخص 

کند.

 رییس اداره پست بم:

زائران اخذ گذرنامه را به روزهای 
 پایانی موکول نکنند

رنا
:  ای

س
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اجرای طرح ویژه کنترل 
تاخیر در حرکت ناوگان 
اتوبوس های مسافربری 

در پایانه های استان 
با توجه به تماس ها 
و گزارش های مکرر 

و آمار بالای شکایات مســافران از تاخیرات زیاد 
در حرکت و حین سفر اتوبوس های برون شهری، 
طرح ویژه کنتــرل تاخیر در مبدا و حین ســفر 
ناوگان اتوبوسی در پایانه های عمومی مسافری 
و همچنین پایانه های اختصاصی شــرکت های 
حمل و نقل اجرا می شــود. مدیرکل راهداری و 
حمل و نقل جاده ای استان کرمان گفت: با استناد 
به بند ششم منشور حقوق مسافران از تاریخ ۱2 
تیرماه با هرگونه تاخیر نــاوگان برخورد قانونی 
می شود و متخلفین به کمیسیون های ماده ۱۱ 

و ۱2 معرفی می شوند.

مرگ تکنسین لوکوموتیو 
در راه آهن سیرجان

مسئولان راه آهن فوت یکی از تکنسین های لوکوموتیو 
را در محدوده شهرستان سیرجان به دنبال بروز یک 
سانحه را تایید کردند. به گزارش ایرنا خطوط ریلی 
شهرستان سیرجان از نظر ســاختار اداری زیر نظر 
اداره کل راه آهن هرمزگان اداره می شود که مسئولان 
این اداره کل نیز در زمینه این ســانحه توضیحاتی 

ارائه کردند. 

1۵ واحد پیام نور کرمان 
 تجمیع شد

برخی اعتراض های رسانه ای از آنجا برخاست که 
یکی از واحدهای دانشگاهی پیام نور در رفسنجان 
دانشجوی جدید نمی گیرد و بعضی تجهیزاتش 
را نیز به جای دیگری انتقال داده اند که حالا 
مسئولان می گویند این واحد دانشجوی جدید 

نداشته و مثل چند واحد دیگر در 
استان تجمیع شده است.

صفحه 2
را بخوانید 

صفحه 2 را 
بخوانید
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ادامه مطلب را در
 صفحه 2  بخوانید 

ادامه مطلب را در
 صفحه2 بخوانید 

مدیرکل منابع طبیعی استان کرمان اعلام کرد:

 13 شهرستان کرمان در معرض بیابانی شدن هستند 

 تشدید بیابان زایی در شرق استان  تشدید بیابان زایی در شرق استان 

اسـتاندار کرمان در مراسـم تکریـم و معارفـه مدیـرکل 
کمیته امداد اسـتان کرمـان با اشـاره به توسـعه نامتوازن 
در اسـتان عنوان کرد: در حالی که اسـتان کرمـان به دلیل 

وجـود معـادن و شـرکت ها، نـرخ رشـد اقتصـادی خوبی 
دارد، عـدد مددجویـان تحـت پوشـش کمیته امـداد در 
اسـتان  بسـیار بالاسـت و این مسـئله بایـد جبران شـود. 

تومــان  5۰۰ قیمــت  صفحــه            ۸            ۱۴۰۱ مــاه  تیــر   ۱3 دوشــنبه        ۱265 پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

فراخوان مناقصات عمومی یک مرحله ای 

اداره کل راه و شهرسازی جنوب استان کرمان در نظر دارد مناقصه عمومی پروژه به شرح ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. 
کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تداکات الکترونیکی دولت )ستاد( به 
آدرس www.setadiran.ir  انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی 

امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.

فراخوان مناقصات عمومی یک مرحله ای 
فهرست بهابراورد )ریال(نوعتضمین )ریال( عنوانشماره

۱57/ج۱۴۰۰/3
حفاظت از اراضی دولتی 

جنوب کرمان
۱،975،۰۰۰،۰۰۰

ضمانت نامه بانکی) مطابق با فرمت 
ارایه شده در اسناد( _ اصل فیش 

واریز وجه  نقد
براساس قانون کار سال 39،۴96،2۸۱،۱2۰۱۴۰۱

ول
ت ا

نوب

* مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت: ساعت 14 روز 1401/04/15 تا تاریخ 1401/04/18.
o  مهلت زمانی ارائه پیشنهاد مناقصه عمومی یک مرحله ای: تا ساعت 13 روز شنبه تاریخ 1401/05/01.

o  زمان بازگشایی پاکت های  مناقصه عمومی یک مرحله ای: ساعت 8 روز  یک شنبه تاریخ 1401/05/02.
o  اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف: آدرس: جیرفت- حدفاصل سیلو 
و پلیس راه، بلوار ورودی شهرک صنعتی شماره 2 تلفن: 43310516-034 و سایت www.jkerman.mrud.ir و پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات کشور 

)http://iets.mporg.ir(
اطلاعات تماس سامانه جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 41934-021 و دفتر ثبت نام 88969737 و 85192768

اداره کل راه و شهرسازی جنوب استان کرمان  شناسه آگهی: 1346156

آگهي تجدید مناقصه عمومی
شهرداری رفسنجان در نظر دارد بر اساس بودجه مصوب شماره 1013 مورخ 1400/12/02شورای محترم اسلامی شهر، نسبت به لکه 
گیری آسفالت کوچه ها و معابر سطح منطقه 2 شهر رفسنجان ، از طریق برگزاری مناقصه عمومی اقدام نماید. لذا از کلیه اشخاص و 
شرکت های واجد صلاحیت که تجربه و توانایی انجام كار را دارند،، دعوت بعمل  می آید جهت دریافت اسناد و اطلاع از شرایط شركت در تجدید 
 www.news.rafsanjan.ir مناقصه به دفتر امور قراردادها واقع در شهرداری مركزی به آدرس رفسنجان، خیابان تختی یا به نشانی اینترنتی

مراجعه و پیشنهادات خود را تا پایان وقت اداری روز  پنجشنبه مورخ 1401/04/23 به دبیرخانه شهرداری مركزی تسلیم نمایند.
) لازم به ذکر است شهرداری رفسنجان در رد یا قبول تمام یا هر یک از پیشنهادات مختار است.( 

مدت اعتبار پیشنهادات 2 ماه می باشد ، سایر جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه درج شده است. تلفن های تماس : 34258701-5 -034
اداره ارتباطات و امور بین الملل شهرداری رفسنجان

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب کشور 

)مادر تخصصی(  مناقصه
شماره 99/ ب/ 04 – 1401م

شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد مناقصه موضوع: انجام کلیه خدمات راهبری، بهره برداری ، تعمیر و نگهداری تاسیسات آب و رفع اتفاقات شهری و روستایی 
شهرستان بم را با براورد  95.134.843.960 ریال و  مبلغ تضمین فرایند ارجاع کار : 4.756.742.200 ریال از محل اعتبارات عمرانی و با حداقل تعداد شرکت کنندگان 1 
نفر و به شماره 2001005963000147 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به  برگزار نماید. لذا از کلیه شرکت هایی که دارای گواهی صلاحیت در رشته آب و همچنین 
 صلاحیت ایمنی صادره از اداره تعاون کار و رفاه اجتماعی، دعوت می شود. جهت دریافت اسناد مناقصه تا ساعت 19روز شنبه مورخ 1401.04.18 به سامانه ستاد مراجعه نمایند.

کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( 
به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای 

الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند . 
مشخصات این مناقصه در سایت شرکت مهندسی آب و فاضلاب به آدرس www.abfakerman.ir موجود می باشد.

تاریخ انتشار مناقصه در سامانه ساعت 8 صبح روز دوشنبه مورخ 1401.04.13  می باشد.
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد در سامانه : ساعت 19:00 روز  شنبه مورخ 1401.05.01

تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت : ساعت 13:30 روز شنبه مورخ 1401.05.01 
زمان بازگشایی پاکت ها: ساعت 09:00 صبح روز یکشنبه مورخ  1401.05.02

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف:
آدرس: کرمان بلوار 22 بهمن شرکت آب و فاضلاب استان کرمان- دفتر قراردادها - تلفن: 034-333222282 

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 1456 - 021 
دفتر ثبت نام: 88969738 و 85193768

مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانی

صدای قطره های آب ضربان زندگی است ،در مصرف آن صرفه جویی نماییم.



1 0 0 0 3 4 3 2 1 1 7 8 3 4   
پیامک شــما را درباره ایــن صفحه می خوانیم  سال پنجم | شماره پیاپی 2۱265

دوشنبه  ۱3  تیر ماه ۱۴۰۱

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس عنوان کرد:
منتظر آیین نامه اجرایی دولت از 

سوی وزارت اقتصاد هستیم
رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس در بحث جاماندگان سهام 
عدالت گفت: منتظــر آیین نامه اجرایی دولت از ســوی وزارت 
اقتصاد هســتیم البته هفته قبل این مســاله را پیگیری کردیم 
و دولت اعلام کرده در حال شناســایی ســهام قابــل واگذاری 
اســت. پورابراهیمی نماینــده مردم کرمــان و راور در مجلس 
شورای اســلامی افزود: پیش بینــی می کنیــم ۴ میلیون نفر 
جاماندگان افراد تحت پوشش بهزیســتی و کمیته امداد باشند 
و بخشی از ســهامی که متعلق به کمیته امداد است، بلاتکلیف 
مانده که این نهاد باید در این زمینه پــای کار بیاید و وضعیت 
سهام را مشــخص کند. فاصله بسیار زیادی بین وضعیت رشد و 
توسعه اقتصادی اســتان کرمان و محرومیت در شمال و جنوب 
وجود دارد و ما نسبت به آنچه هدف گذاری شده، عقب هستیم. 
محمدرضا پورابراهیمی در مراســم تکریــم و معارفه مدیرکل 
کمیته امداد اســتان کرمــان اظهار کرد: نــگاه مجلس همواره 
کمک به کمیته امداد بوده و هر زمان بحث کمک به کمیته امداد 
باشد، پیشنهادات امداد با رای بالا مورد نظر نمایندگان است. او 
تصریح کرد: در راستای پیگیری موضوعات برای جنوب استان 
و ایجــاد عدالت اجتماعی در منطقه کــه مطالبه رییس جمهور 
از اســتاندار اســت، آمادگی داریم در مجمع نمایندگان استان 
همکاری کنیم و در شــورای راهبردی اســتان که با محوریت 
نماینده ولی فقیه تشــکیل شــده کار را در جنوب استان پیش 
ببریم و شرایط فراهم اســت تا در این دوره فضای جدیدی در 
توســعه فراهم کنیم. نماینده مردم کرمــان و راور در مجلس 
بیان کرد: با وجود همه مشکلات اقتصادی کشور، رشد و تحولات 
اقتصادی استان کرمان متوقف نشــده که البته این مسئله باید 
متوازن شود، ظرفیت ســازی لازم ایجاد شــده و باید مسیر را 
دنبال کنیم. او افزود: فقط در یکی از گروه های سرمایه گذاری، 
ســال گذشــته ۱5۰ هزار میلیارد تومان طرح تعریف شده و در 
شهرســتان کرمان در یک سال و نیم گذشــته 5۰ هزار میلیارد 

تومان طرح سرمایه گذاری مصوب و در حال اجرا داریم.

استاندار کرمان گفت: 
نرخ رشد اقتصادی استان با جمعیت 
تحت پوشش کمیته امداد هم خوانی 

ندارد
استاندار کرمان در مراســم تکریم و معارفه مدیرکل کمیته امداد 
استان کرمان با اشــاره به توســعه نامتوازن در اســتان کرمان 
عنوان کرد: در حالی که اســتان کرمان به دلیل وجــود معادن و 
شرکت ها، نرخ رشد اقتصادی خوبی دارد، عدد مددجویان تحت 
پوشش کمیته امداد استان کرمان بسیار بالاست و این مسئله باید 
جبران شــود. محمدمهدی فداکار افــزود: کمیته امداد از ابتدای 
انقلاب همچنان نهادی مانده و پرشــور و انقلابی پیش می رود. او 
با اشــاره به اینکه کار در کمیته امداد بسیار ارزشمند،سخت و در 
گمنامی اســت، عنوان کرد: کمیته امداد مقبولیت خوبی در بین 
مردم دارد و در شرایط سخت اقتصادی مردم کمیته امداد را کمک 

کرده اند.
فداکار با اشاره به اینکه بخشی از مسئولیت کمیته امداد فرهنگی 
اســت، تصریح کرد: مهم ترین کار کمیته امداد، کار فرهنگی برای 
فرزندان مددجویان است و شاید ســرمایه گذاری در این گروه از 
جامعه هدف بیش ترین بازدهی را داشته و ارزش مندترین کار باشد.

استاندار کرمان بیان کرد:در حوزه اقتصادی، بخشی از کار حمایتی 
است و بخش دیگر باید توانمندسازی در دستور کار قرار بگیرد.او 
افزود: یکی از کارهای کمیته امداد کمک به خانواده های آبرومند 
نیازمند اســت و این نهاد در حوزه اشــتغال کار بزرگی در استان 

کرمان انجام می دهد. 

مهدی رجبـی زاده مدیـرکل منابع طبیعی شـمال 
استان کرمان اظهار داشـت: در شرق استان وضعیت 
بد اسـت. زیـرا ایـن بخـش ماه هایـی از سـال تحت 
تاثیـر کانون هـای بیرونی ریزگـرد از جملـه هامون 
در سیسـتان قـرار می گیرد؛ بـه همین دلیل شـرق 
اسـتان را بیشـتر متاثـر از شـرایط بیابانی شـدن 
مشـاهده می کنیـم تا سـایر نقاط اسـتان؛ عـوارض 
بیابان زایـی نظیـر تپه هـای ماسـه ای و هجـوم 
ماسـه ها بـه باغـات و اراضـی کشـاورزی و مسـدود 
شـدن راه های ارتباطـی و همچنین تعـداد روزهای 

غبار آلـود بیشـتر در این منطقـه وجـود دارد.
او ادامه داد: یکی از دلایل اصلی پدیده بیابانی شـدن 
در اسـتان کمبـود بارندگی اسـت کـه تقریبا نصف 
میانگیـن کشـوری بـه حسـاب می آیـد. حـدودا 
۱3۰ میلی متـر بارندگـی در کرمـان داریـم کـه 
میانگیـن کشـوری 25۰ میلی متـر اسـت. از دیگر 
دلایـل بیابان زایی هم جـواری اسـتان بـا کویر لوت 
اسـت کـه حـدود 5۰۰ کیلومتـر مـرز مشـترک با 
ایـن کویـر داریم همـه ایـن موارد دسـت به دسـت 
هـم می دهنـد و کرمـان را بـه اسـتانی خشـک و 
نیمه خشـک تبدیـل می کننـد و مسـائل مختلـف 
مرتبط بـا بیابان زایـی را در اسـتان بیشـتر می کند. 
به طور کلـی می تـوان گفـت از ۱6 شهرسـتان در 
شـمال اسـتان ۱3 شهرسـتان بیابانی یا در معرض 

بیابانی شـدن هسـتند.
28 کانون حساس فرسایش

 بادی استان کرمان داریم
او عنوان کـرد: در ۱3 شهرسـتان شـمال اسـتان 
فعالیت های مختلـف مقابله بـا بیابان زایـی در حال 
انجام اسـت. بر اسـاس مطالعاتی که در استان انجام 
شـده 2۸ کانـون حسـاس فرسـایش بـادی داریـم 
که ایـن 2۸ کانون یک میلیـون و  2۸۰ هـزار هکتار 
مسـاحت را در بـر می گیرنـد. منظـور از کانون های 
حسـاس فرسـایش بـادی مکان هایـی اسـت کـه 
در اثـر هجـوم شـن های روان و طوفان هـا آسـیب 
می پذیرنـد کـه بیشـتر ایـن زیر سـاخت ها و مراکز 
مهم اقتصادی ما را از جمله باغات، اراضی کشاورزی 
و راه هـای مواصلاتـی  را شـامل می شـود.مدیرکل 
منابع طبیعـی و آبخیزداری شـمال اسـتان کرمان 
افـزود: حتی بعضی از شـهرها و روسـتاهای شـمال 
اسـتان به وسـعت یـک میلیـون و 2۸۰ هزار هکتار 
به شکل مسـتقیم در معرض تهدید فرسایش بادی، 
هجـوم شـن های روان و پدیـده گرد و غبـار قـرار 
دارند که لازم اسـت ایـن میزان مسـاحت را در قالب 
فعالیت های مختلـف مدیریت کرد کـه از این مقدار 
افزایش پیـدا نکنـد و از هجـوم شـن ها و پیامدهای 

دیگـر محفـوظ بمانند.
 پیشینه 60 ساله مقابله
 با بیابان زایی در استان

رجبـی زاده بـا بیـان اینکـه فعالیت هـای مقابلـه با 

بیابان زایـی در اسـتان کرمـان تقریبـا از دهه چهل 
آغاز شـده، گفـت: یعنی ایـن فعالیت یک پیشـینه 
6۰ سـاله در اسـتان دارد کـه عمـده فعالیت هایش 
جنگل های دست کاشـت اسـت و تا به امروز بالغ بر 
2۰ هزار هکتار جنگل های دسـت کاشت در مناطق 
بیابانـی ایجاد شـده اسـت کـه ایـن اقدامـات نقش 
مهمی در جلوگیـری از هجوم شـن های روان را تا به 
امروز ایفا کرده اند. امـا  برای اینکه یـک برنامه ریزی 
جامع و کامـل در این زمینه داشـته باشـیم در چند 
سـال گذشـته طرح جامع مقابله با فرسـایش بادی 
و ریزگردهـا در اسـتان مـورد مطالعـه قرار گرفـت و 
بر اسـاس ایـن طـرح بـرای اینکـه بتوانیم اسـتان را 
از عـوارض منفـی بیابان زایـی محفوظ بداریـم باید 
در سـطح 75۰ هزار هکتـار عملیات هـای مختلـف 
بیابان زایـی را انجـام دهیـم. بـه دلیل وسـعت زیاد 
بیابان زایی در شـمال اسـتان مجبوریم برای اجرای 
پـروژه بیابان زدایـی مناطـق را اولویت بنـدی کنیم. 
۱3 شهرستان در معرض بیابانی شدن هستند که با 
توجه به اعتبارات، تمرکزمان بیشتر در شرق استان 
و شهرسـتان های بم، فهرج،ریگان  و نرماشیر است. 
6۰ درصـد کانون هـای حسـاس و فرسـایش بادی 
در شـرق اسـتان قـرار دارنـد او تصریح کـرد: حدود 
6۰ درصـد کانون هـای حسـاس و فرسـایش بادی 
با شـدت زیـاد در شـرق اسـتان قـرار دارند. کـه در 
چارچـوب طرح جامـع مقابلـه بـا گرد و غبـار  طرح 
ویـژه ای در سـال 95  بـرای این مناطـق پیش بینی 
شـد که در یـک محـدوده وسـیع  3۰۰ هزار هکتار 
اقدامات مختلفی از جمله آبخیزداری را انجام دهند 
که بتـوان منطقـه را مدیریـت کـرد. چرا که شـرق 
اسـتان در ماه هایی از سـال تحت تاثیـر کانون های 
بیرونی ریزگرد از جمله هامون در سیسـتان هم قرار 
می گیـرد و به همین دلیل شـرق اسـتان را بیشـتر 
متاثـر از شـرایط بیابانی شـدن مشـاهده می کنیـم 
تـا سـایر نقـاط اسـتان؛ عـوارض بیابان زایـی نظیر 
تپه هـای ماسـه ای و هجـوم ماسـه ها بـه باغـات و 
اراضی کشـاورزی و مسدود شـده راه هـای ارتباطی 
و همچنیـن تعـداد روزهـای غبار آلـود بیشـتر در 
ایـن منطقه وجـود دارد. در شـرق اسـتان حـدود 5 
هزار هکتـار جنگل های دسـت کاشـت ایجاد شـد 
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری شـمال استان 
کرمان بیان کرد: طی سـه سـال گذشـته در شـرق 
اسـتان بیـش از 3۰۰ میلیـارد تومـان بـرای مقابله 
بـا بیابان زایـی هزینـه شـد وحـدودا 5 هـزار هکتار 
جنگل هـای دسـت کاشـت ایجـاد شـد.همچنین 
حدودا 32 هزار هکتـار مدیریـت روان آب در مناطق 
بیابانی انجام شـد و 27۰ کیلومتر بادشکن های زنده 
و عمدتـا غیرزنـده ایجـاد شـد. ۱5۰۰ کیلومتـر 
تله های رسـوب گیر احـداث شـد  و از همـه مهم تر 
تقریبـا 7 هزار هکتـار عملیـات مالـچ پاشـی انجـام 
شـده اسـت که یک عملیـات بسـیار پرهزینـه بود 
ولی در کوتاه مـدت تاثیراتش بـرای تثبیت تپه های 

ماسـه ای  بسـیار چشـم گیر و نتیجه بخـش بـود. 
در حالی کـه در شـرق اسـتان بـا اولویـت اول بـرای 
مقابلـه بـا بیابان زایـی اقـدام می شـود اما بـه دلیل 
کمبود اعتبارات نمی توان در سـطوح وسیع نسبت 

بـه فراینـد بیابان زایـی پیشـی گرفت.
 فقر پوشش گیاهی به دلیل مصرف

 بی رویه آب های زیرزمینی
رجبـی  زاده ادامـه داد: یکی از مشـکلات اسـتان فقر 
پوشـش گیاهی بـه دلیل مصـرف بی رویـه آب های 
زیر زمینـی اسـت کـه باعث افت شـدید سـطح این 
آب ها می شـود. اسـتان کرمان دچار فقر آبی شدید 
اسـت و تقریبا 9۰۰ میلیـون متر مکعب بیـلان آب 
سـفره های زیرزمینی منفی اسـت و دلیل این اتفاق 
برداشـت های بی رویـه در بخش کشـاورزی اسـت. 
36 هـزار حلقه چاه آب اسـتان در بخش کشـاورزی 
فعالیـت می کننـد کـه ایـن باعـث کاهش سـطح 
آب های زیر زمینـی می شـود. اقدامی که بایـد برای 
جلوگیری از بیابان زایی انجام شود اجرای طرح های 
آبخیـزداری اسـت کـه مـا بایـد بتوانیـم طرح های 
آبخیزداری در ایـن حوزه را انجـام دهیـم ، آن هم با 
همین میـزان بارندگی که در سـطح اسـتان داریم.

 باید باعث نفوذ روان آب ها به سفره های 
زیرزمینی شویم

او اضافه کرد: سـرعت روان آب هایی را که بعد تبدیل 
بـه سـیلاب می شـود را بـا مدیریـت بایـد کاهش و 
باعـث نفـوذ آن بـه سـفره های زیرزمینـی شـویم. 
تاکنون در شـمال اسـتان می بایسـت در سـطح ده 
و نیـم میلیـون هکتـار اقدامـات آبخیـزداری انجام 
می شـد که حدود یک میلیـون و ۸۰۰ هـزار هکتار 
تاکنون انجام شـده اسـت. یعنی 2۰ درصـد در این 
حوزه فعالیت های مختلفی از جمله احداث بندهای 
خاکی، سنگ و ملاتی و خشکه چین ها و همچنین 
فعالیت هـای بیومکانیـک و بیولوژیـک انجام شـده 
اسـت. مطالعات مـا در ایـن زمینـه تاکنـون حدود 
۴۰ درصد بـوده و 6۰ درصـد آن را هنـوز نه مطالعه 
و نه اقدامـات اجرایی شـان را انجـام داده ایـم. همان 
2۰ درصـدی کاری را هـم کـه انجـام داده ایـم ایـن 
بوده اسـت که با میانگیـن بارندگـی داریـم، تقریبا 
حـدود ۱7۰ میلیـون متر مکعـب آب را هر سـاله به 
سفره های زیرزمینی تزریق و بیلان آب این سفره ها 
را افزایـش می دهیم.رجبـی زاده گفت: امـا به دلیل 
عدم مدیریت مصرف هـا در بهره بـرداری از آب های 
زیرزمینـی ایـن مقـدار آبـی کـه بـه ایـن سـفره ها 
سـالانه اضافـه می شـود خیلی به چشـم نمـی آید. 
بر اسـاس بررسـی های علمـی کـه انجـام داده ایـم 
اگر ما موفق شـویم در حـوزه آبخیـزداری می توانیم 
بین 5۰۰ تـا 6۰۰ میلیون متر مکعـب آب را به جای 
اینکه هرسـال سـیلاب شـود و خـاک را از بین ببرد 
پشـت بندهایـی کـه ایجـاد می شـود نگهـداری و 
7۰ درصـد آب را بـه سـفره های زیرزمینـی هدایت 

کنیم.مدیـرکل منابع طبیعی و آبخیـزداری شـمال 
اسـتان کرمان افـزود: تنهـا راه نجات مـان از بحران 
بیابان زایی تامین آب سـفره های زیرزمینی و اجرای 
فعالیت هـای آبخیـزداری اسـت که ایـن فعالیت ها 
مکمـل فعالیت هـای بیابـان در پایین دسـت را بـا 
فعالیت های آبخیزداری در بالادسـت انجـام دهیم. 
ولی چـون تناسـب اعتباراتی وجـود نـدارد و مردم 
در پایین دسـت با مشـکل پدیده شـن ها در شهرها 
و روسـتاها هسـتند و این شـن ها وارد باغات،اراضی 
کشـاورزی و خانه هایشـان می شـود. به همیـن 
دلیل بخشـی از فعالیت هایمـان را مجبوریـم  برای 
مبارزه بـا بیابان زدایی در پایین دسـت انجـام دهیم 
که سـریع تر بتوانیم محیـط پیرامونی ایـن اماکن را 
ایمن کنیم. ولی لازم اسـت که آبخیـزداری را هم در 
بالادسـت انجام دهیم که بـا ذخیره آب سـفره های 
زیرزمینی پوشـش گیاهی تقویـت و احیا شـود که 
بـا وزش باد فرسـایش خـاک کاهـش یابـد.او گفت: 
مجموعـه فرسـایش خاکـی کـه در جهـان داریـم 
چهـار میلیـون تـن در هکتار اسـت کـه در کشـور 
تقریبا ۱6 میلیون تـن در هکتار و در اسـتان کرمان 
3۰ تـن در هکتار اسـت که این عـدد در اسـتان بالا 
اسـت. رجبـی زاده ادامـه داد: وقتـی در یـک اقلیـم 
بیابانـی زندگی می کنیـم باید با آن شـرایط اقلیمی 
سازگار باشـیم و نمی توانیم ادعا کنیم این شرایط را 
به جایی می رسـانیم  که مشـکل گرد و غبـار و ... را به 
کلی برطرف می کنیم. گذشـتگان ما نیـز در همین 
شـرایط اقلیمـی زندگـی می کـرده و از ظرفیـت 
همین سـرزمین به تناسـب قابلیت هایش استفاده 
می کردنـد. یعنـی برداشت شـان از سـفره های آب 
زیر زمینی، توسـعه کشاورزی شـان به انـدازه بوده و 
خانه هایشـان را جایی می سـاختند  که به اصطلاح 
مورد هجوم شـن قـرار نگیرد. یعنـی همـه اینها در 
معماری و سـبک زندگی شـان وجود داشـته اسـت 
و این تعـادل در زندگـی امروزی به هم خورده اسـت.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری شـمال اسـتان 
کرمان عنوان کرد: بـرای رفع مشـکل بیابان زایی در 
شمال استان تاکنون 3۰ درصد توانسته ایم فعالیت 
نتیجه بخش انجـام دهیم و از ایـن پدیده جلوگیری 
کنیم و هنـوز 7۰ درصـد این عملیات بایـد در طرح 
مناطق بیابـان زا اجرا شـود. البته همیـن 3۰ درصد 
عملیات نیز تاکنون در مناطق بحرانی تاثیر خودش 
را نشـان داده و در شهرسـتان های ریـگان و فهرج و 
همچنیـن بسـیاری از روسـتاها که خالی از سـکنه 
شـده بودند باغاتی کـه رها شـده بودند کامـلا احیا 
شده اند.او توضیح داد: از سـال 6۰ اولین طرح مبارزه 
با بیابان زایی در روسـتای گنبکی بخش ریگان آغاز 
به کار کـرد  که همچنان ایـن ایسـتگاه بیابان زدایی 
فعالیت می کنـد. روسـتای گنبکی خالی از سـکنه 
شـده بود و امروز به بخشـی تبدیل شـده که در حال 
توسعه به شهرستان اسـت. جنگل کاری که از سوی 
منابع طبیعـی ایجاد شـده و فعالیت هایی کـه انجام 
شده توانسـته این منطقه را احیا کند و در ظرف ۴۰ 
سـال دارد به شهرسـتان تبدیل می شـود و در سایر 
روسـتاهایش هـم این اتفـاق افتـاده و روسـتاهایی 
کـه خالـی از سـکنه شـده اند کمتـر از ۱۰ روسـتا 
هسـتند که اینهـا به دلیـل مدفون شـدن زیر شـن 
خالی از سـکنه شـده اند. عمده روسـتاهای منطقه 
هم  کنون دارای سـکنه و اهالی شـان به کشـاورزی 

مشـغول هستند.

اســتان کرمان را به عنوان بهشت زمین شناسی و 
بهشت معادن ایران شناخته می شناسند؛ استانی 
که با چیزی در حدود هشت میلیارد تن ذخیره ماده 
معدنی و استخراج بیش از ۱2۰ میلیون تن در سال. 
استانی که با وجود این ذخایر عظیم معدنی سهم 
زیادی در حقوق دولتی معادن دارد و در تمامی این 
سال ها با وجود تلاش و پیگیری مسئولان درصد 
کمی از سهم استان از حقوق دولتی معادن به کرمان 
برگشته است. به گزارش تسنیم ظرفیت معادن، 
برای همه است و این موضوع در قانون معادن کشور 
نیز مطرح شده و دولت، به واسطه بهره برداری معادن 
که به اشخاص می دهد، حقوق دولتی می گیرد و ۱5 
درصد آن باید به استانی برگردد که معدن در آن قرار 
دارد و صرف رشد و توســعه آن منطقه شود.علی 
زینی وند استاندار ســابق کرمان آبان ماه سال قبل 

با بیان اینکه 7۰ درصد حقوق دولتی معادن کشور 
توسط استان کرمان پرداخت می شود، گفت: باید 
۱5 درصد حقوق دولتی معادن به اســتان برگردد 
که به دلایلی هنوز برگشت داده نشده است.مهدی 
حسینی نژاد مدیرکل صنعت،معدن و تجارت استان 
کرمان با بیان اینکه ظرفیت معادن،برای همه است 
و این موضوع در قانون معادن کشور نیز مطرح شده، 
گفت: دولت، به واسطه حق بهره برداری معادن که 
به اشخاص می دهد، حقوق دولتی می گیرد.او با بیان 
اینکه طبق ماده ۱۴ قانون معادن، سهم دولت باید 
به حساب خزانه کشور واریز شــود، افزود: هر سال 
بر اســاس قانون بودجه درآمدی که از این محل به 
دست می آید برای هزینه کرد در بخش های مختلف 
برنامه ریزی می شــود. مدیرکل صنعت، معدن و 
تجارت اســتان کرمان ادامه داد: یکی از مواد قانون 

معادن، پرداخت 65 درصد از پول حاصله از معادن 
به وزارت صمت است تا در حوزه زیرساخت ها اعم از 
راه سازی، احداث کارخانه و غیره هزینه کند و طبق 
تبصره 6 این ماده، ۱5 درصد باید به کرمان برگردد 
و صرف رشد و توسعه شــود. حسینی نژاد افزود: با 
بررسی های انجام شده در ۱۰ سال اخیر مشخص 
شد که فقط پنج صدم درصد این حقوق، به استان 
کرمان برمی گردد. مهدی باصره، با اشاره به اینکه 
استان کرمان به عنوان بهشت زمین شناسی و بهشت 
معادن ایران شناخته می شود، اظهار داشت: چیزی 
در حدود هشــت میلیارد تن ذخیره ماده معدنی 
در استان وجود دارد و استخراج سالانه ما بیش از 
۱2۰ میلیون تن در سال است.معاون امور معادن 
و صنایع معدنی ســازمان صنعت، معدن و تجارت 
استان کرمان گفت: استان کرمان به لحاظ ذخایر 

معدنی، میزان اســتخراج و ارزش افزوده رتبه اول 
کشور را به خود اختصاص داده است.باصره با اشاره 
به اینکه وصول حقوق دولتی معادن به عنوان یک 
بخش درآمدزا در کشور به شمار می رود، افزود: 67 
درصد از وصول حقوق دولتی کشور از معادن استان 
کرمان است و بقیه آن سهم سایر استان ها است.او 
با بیان اینکه با کمک استاندار و نمایندگان استان 
کرمان در مجلس شــورای اسلامی به دنبال سهم 
استان کرمان از این ذخایر معدنی هستیم، ادامه داد: 
در قانون آورده شده که استانی که معدنی است باید 
از این ظرفیت در رشد و توسعه استان استفاده شود 
و در راستای ظرفیت های قانونی که وجود دارد، ما 
به دنبال سهم استان در این حوزه هستیم.معاون 
امور معادن و صنایع معدنی سازمان صنعت، معدن 
و تجارت اســتان کرمانبیان کرد: حدود 3۰ درصد 
فعالیت های فولادی کشور در استان کرمان شکل 

گرفته است.

 مدیرکل منابع طبیعی شمال استان کرمان اعلام کرد:

تشدید بیابان زایی در شرق استان
13 شهرستان کرمان در معرض بیابانی شدن هستند 

سهم کرمان از حقوق دولتی معادن وصول نمی شود

اجرای طرح ویژه کنترل تاخیر 
در حرکت ناوگان اتوبوس های 
مسافربری در پایانه های استان 

با توجه به تماس ها و گزارش های مکرر و آمار بالای شکایات مسافران از 
تاخیرات زیاد در حرکت و حین سفر اتوبوس های برون شهری، طرح ویژه 
کنترل تاخیر در مبدا و حین سفر ناوگان اتوبوسی در پایانه های عمومی 
مسافری و همچنین پایانه های اختصاصی شرکت های حمل و نقل اجرا 
می شود. مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان کرمان گفت: با 
استناد به بند ششم منشور حقوق مسافران از تاریخ ۱2 تیرماه با هرگونه 
تاخیر ناوگان برخورد قانونی می شود و متخلفین به کمیسیون های ماده 

۱۱ و ۱2 معرفی می شوند.
دکتر احسان عراقی زاده تصریح کرد: موضوع رسیدگی به تخلفات بخش 
حمل و نقل مسافر با جدیت بیشتری در دستور کار اداره کل و ادارات 
شهرستانی گرفته و بحث تاخیر در حرکت اتوبوس ها در آغاز سفر و 
در حین سفر در 9 پایانه مسافربری استان با حضور مستمر مسئولین 
اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای اســتان پیگیری می شود. 
عراقی زاده خاطرنشان کرد: شایسته نیست در فصل تابستان و در اوج 
گرمی هوا ، مسافران معطل بمانند لذا متخلفین بخش حمل و نقل 
به ویژه در تاخیرها به کمیسیون های مزبور معرفی و تخلف آن ها بصورت 
فوق العاده مورد رسیدگی قرار می گیرد و مجازات هایی که برای این 
متخلفین در نظر گرفته می شــود لازم الاجرا خواهد بود. او در ادامه 
گفت: در سال ۱۴۰۰ حدود 5۱ کمیسیون ماده ۱۱ ، ۱57 کمیسیون 
ماده ۱2 و 25 کمیسیون ماده ۱۴ برای رسیدگی به تخلفات شرکت ها 
و موسسات حمل ونقلی و رانندگان حمل کالا و مسافر در استان کرمان 
برگزار شده است و بر اساس نوع تخلف و تکرار آن مجازات های متعددی 
توسط کمیسیون های مربوطه اتخاذ گردیده و اجرا شده است. مدیرکل 
راهداری و حمل و نقل جاده ای استان کرمان به میزان جابه جایی مسافر 
از مبدا شهرستان های سراسر استان کرمان به نقاط مختلف کشور 
اشاره کرد و گفت: طی سال ۱۴۰۰ حدود ۸ و نیم میلیون نفر مسافر 
توسط ناوگان مســافربری جاده ای طی حدود حدود 7۰۰ هزار سفر 
انجام شده است که این تعداد توسط ۸6 شرکت و موسسه مسافربری 
جاده ای و از 9 پایانه مسافر به همت حدود ۴ هزار و 3۰۰ راننده بخش 
حمل و نقل مسافر جابجا شده اند. عراقی زاده در پایان یادآور شد: برای 
اجرای بهتر حقوق مسافران در سفرهای جاده ای در صورت مشاهده 
هر نوع تخلف به ویژه تاخیر ناوگان مسافربری، مراتب را از طریق سامانه 

پیامکی 2۰۰۰۱۴۱ به ما اطلاع دهند.

سیرجان در سال جاری به ریاست سید رحیم 
رضوی نسب و با حضور حجت الاسلام سعید شهابی، 
رئیس سازمان تبلیغات اسلامی شهرستان؛ محمد 
معتمدی، قائم مقام شهردار؛ حجت کاظمی، رئیس کمیسیون 
فرهنگی و عضو شورای شهر؛ عباس عزت آبادی، رئیس اداره 
آموزش و پرورش سیرجان؛ امین اسفندیارپور، نماینده شرکت 
سنگ آهن گهرزمین؛ یونس فتحی، فعال فرهنگی؛ حسن بلوردی، 
رئیس اداره کتابخانه های عمومی شهرستان و سایر اعضا در سالن 
جلسات فرمانداری برگزار شد. معاون سیاسی و امنیتی فرمانداری 
سیرجان دراولین جلسه انجمن کتابخانه های عمومی این شهرستان 
با اشاره به، اهمیت نقش کتاب در پر کردن اوقات فراغت، خواستار 
تعامل همه دستگاه ها به ویژه اداره آموزش و پرورش با کتابخانه ها 
در جهت توسعه کتاب خوانی شد. در ادامه رئیس اداره آموزش و 
پرورش سیرجان اوقات فراغت را فرصتی مناسب جهت مطالعه 
غیردرسی دانش آموزان دانست و جامعه 7۰ هزار نفری دانش آموزان 
سیرجان را یاران فرهنگ مطالعه خواند. عباس عزت آبادی، خواستار 
غنی سازی منابع بخش کمک درسی کتابخانه ها جهت استفاده 
بهینه اعضا شدند. یونس فتحی، فعال فرهنگی به معرفی و ارائه کتاب 
»این نیز بگذرد« تالیف محمد کرام الدینی، نویسنده خوش ذوق 
سیرجانی پرداخت. امین اسفندیارپور، نماینده شرکت سنگ آهن 
گهرزمین ساخت کتابخانه در بخش گلستان با همکاری خیرین را در 
اولویت امور فرهنگی بخشداری گلستان دانست و خواستار حمایت 
در این خصوص شد. او از آمادگی شرکت سنگ آهن گهرزمین 
به عنوان دوستدار کتاب و همراه فرهنگی کتابخانه های عمومی، 
جهت اجرای برنامه های مصوب خبر داد و در خصوص مشارکت و 
همکاری حداکثری با کتابخانه ها و حمایت و پشتیبانی در راستای 
مسئولیت های اجتماعی قول مساعد داد. در ادامه این جلسه بلوردی 
عنوان کرد: جامعه کتاب خوانان سیرجان و کتابخانه های عمومی 
جامعه آماری مستعدی جهت انجام امور فرهنگی و آموزشی 
شهرستان هستند. زیرساخت برگزاری مسابقات کتاب خوانی توسط 
اداره کتابخانه های عمومی مهیا و آماده ارائه خدمت است. او از تمامی 
ادارات، دستگاه ها، نهادها، شرکت های صنعتی- معدنی، کارخانجات 
و موسسات خصوصی جهت عضویت در کتابخانه ها و استفاده از 

ظرفیت، منابع، و امکانات و فضای کتابخانه ها دعوت کرد.

برخی اعتراض های رسانه ای از آنجا برخاست که یکی از 
واحدهای دانشگاهی پیام نور در رفسنجان دانشجوی جدید 
نمی گیرد و بعضی تجهیزاتش را نیز به جای دیگری انتقال 
داده اند که حالا مسئولان می گویند این واحد دانشجوی جدید 
نداشته و مثل چند واحد دیگر در استان تجمیع شده است. به 
گزارش ایرنا، این اعتراض ها در رسانه های محلی شهرستان 
رفسنجان از وضعیت واحد کشکوئیه پیام نور درحالی بود که 
مسئولان این دانشگاه در سطح استان توضیحاتی ارائه می کنند 
و علت اصلی را نیز کمبود دانشجو بر می شمارند؛ این مسئولان 
اما تاکید دارند که کاربری های علمی و مفید دیگری برای این 
دسته از واحدهای دانشگاهی تعریف کرده اند.رئیس دانشگاه 
پیام نور استان کرمان درباره این موضوع توضیح داد که طی سه 
سال اخیر ۱5 واحد دانشگاه پیام نور در شهرستان های استان 
به دلیل کمبود دانشجو در طرح تجمیع قرار گرفتند.دکتر 
فاطمه معین الدینی اظهار کرد: دانشگاه استان کرمان به منظور 
اجرای طرح جامع و ماموریت تعریف شده از سوی وزارت علوم 
و نیز سیاست سازمان مرکزی در 2 سال گذشته اقدام به ادغام 
برخی واحدهای دانشگاهی که با افت دانشجو مواجه شده اند 
کرده است.او افزود: شمار واحدهای دانشگاهی پیام نور از سال 
۸5 به بعد از 2۰۰ واحد به 5۰۰ واحد در سراسر کشور افزایش 
یافت که از جمله اهداف آن پاسخگویی به نیاز جامعه با توجه 
به جمعیت بالای متقاضیان ورود به دانشگاه ها و در تحقق 
عدالت آموزشی برای اقشار مختلف به ویژه محرومان بود.

معین الدینی با بیان اینکه در استان کرمان نیز اینک 2۸ مرکز 
و واحد پیام  نور وجود دارد افزود: با توجه به کاهش قابل توجه 
جمعیت دانش آموزی و به دنبال آن کاهش ورودی های جدید 
در سال های اخیر وزارت علوم، تحقیقات و فناوری تصمیم 
گرفت که طرح تجمیع واحدهای دارای تعداد دانشجوی کم 
را اجرا کند.او با اشاره به اینکه یکی از فواید اجرای این طرح 
کاهش هزینه های جانبی است بیان کرد: در این طرح امور 
مربوط به این واحدها به نزدیکترین مرکز یا واحد پیام نور در 
شهرستان مجاور انتقال پیدا می کند.رییس دانشگاه پیام نور 
استان کرمان تاکید کرد: طی 2 سال اخیر تمامی دانشگاه ها با 
بحران کرونا و برگزاری کلاس های غیرحضوری مواجه شدیم.او 
گفت: دانشگاه پیام نور با توجه به برخورداری از زیرساخت های 
مناسب ارائه کلاس در فضای مجازی، در این زمینه بسیار موفق 

عمل کرد.

رئیس شبکه دامپزشکی شهرستان کرمان 
گفت: برای جلوگیری از شیوع بیماری تب 
کریمه کنگو، کشــتارگاه های شهرستان 
کرمان با همکاری شــهرداری سم پاشی 
شــدند. آمنه زینلی گفت: در فصل گرما، 
فعالیت کنه ها افزایش پیدا می کند و خطر 
انتقال بیماری به انســان از دام های آلوده 
در صورت بی احتیاطی در کشــتار دام و 
تماس با ترشحات دام آلوده بیشتر می شود. 

او می گوید: با توجه به افزایش موارد ابتلا به بیماری تب کریمه کنگو در کشور، شبکه 
دامپزشکی شهرستان کرمان، انجام اقدامات پیشــگیرانه را در دستور کاردارد و در این 
زمینه کشتارگاه های شهرستان کرمان از جمله کشتارگاه صنعتی دام شهرستان و سایر 
کشتارگاه های بخش های تحت پوشش شهرستان با همکاری شهرداری  سم پاشی شدند. 
به گفته رئیس شبکه دامپزشکی شهرستان کرمان، کشتار غیرمجاز دام یکی از عوامل 
انتقال بیماری تب کریمه کنگو است؛ بنابراین مردم از این اقدام جدا خودداری کنند. او 
تصریح کرد: بازرسان شبکه دامپزشکی در صورت مشاهده کشتار در خارج از کشتارگاه 
دام به شدت با متخلفان برخورد خواهند کرد. به گفته رئیس شبکه دامپزشکی شهرستان 
کرمان حذف کنه ناقل بیماری از طریق سم پاشی و حمام دادن دام ها،خودداری از له کردن 
کنه با دست یا روی بدن دام،خودداری از کشتار غیرمجاز و اجتناب از خوردن جگر خام 
و نیم پز از جمله نکات پیشگیری از بیماری تب کریمه کنگو است. او یادآور شد: به مردم 
توصیه می شود برای جلوگیری از انتقال بیماری تب خونریزی دهنده کریمه کنگو، قبل 
از استفاده از گوشت و جگر، آن ها را به مدت 2۴ ساعت در دمای یخچال نگهداری کنند.

مدیر آموزش و پرورش ناحیه یک کرمان 
گفت: کمبود فضای آموزشــی یکی از 
مشــکلات مدارس علوم معارف اسلامی 
در کرمان است که برنامه ریزی کردیم، 
فضای آموزشی موقتی در مدرسه فراهم 

شود.
عبدالرضا ترابی گفــت: دانش آموزان و 
اولیا از مدارس علوم معارف اسلامی هدی 
)ویژه دختران( و صدرا )ویژه  پســران( 

ناحیه یک کرمان در دوره های اول و دوم اســتقبال می کنند. او بیان داشت: کمبود 
فضای آموزشی یکی از مشکلات این مدارس است که با درخواست های زیاد والدین 
برنامه ریزی کردیم، فضای آموزشی موقتی در مدرسه فراهم شود تا بتوانیم حداقل یک 
یا دو کلاس در پایه های هفتم اضافه کنیم.رئیس آموزش و پرورش ناحیه یک کرمان 
گفت: برای افزودن پایه های جدید به دبیرستان صدرا پسرانه نیز درخواست مجوز 
داده ایم که در صورت صدور مجوز در اولین فرصت، پایه های جدید این دبیرســتان 
راه اندازی خواهد شد تا جواب گوی درخواست های زیاد والدین و دانش آموزان باشد.

او تاکید کرد: امیدواریم با توکل بر خدا و تــوانِ جمعی نیرو های فرهیخته با همدلی، 
هم مسیر با »سیاســت های کلی ایجاد تحول در نظام آموزش و پرورش« در تربیت 
انسان هایی مؤمن، پرهیزگار و متخلق به اخلاق اسلامی کوشا باشیم.به گفته ترابی 
علت درخواست زیاد خانواده ها برای حضور فرزندانشــان در مدارس علوم معارف 
اســلامی، علاقه مندی و دارا بودن محیط تحصیل با ویژگی های اسلامی، ایرانی در 

این مدارس است.

سها خدیش- رئیس اداره پست بم از شهروندان شهرستان شرقی استان کرمان خواست به دلیل مشکلات 
بوجود آمده از تراکم پستی در ایام نزدیک به اربعین، زائران زودتر برای اخذ گذرنامه اقدام نمایند و برای 
روزهای پایانی موکول نکنند. مجتبی قلعه خانی گفت: با اشاره به اینکه در راستای خدمت رسانی به زائران 
اربعین فرایند توزیع گذرنامه توسط شرکت ملی پست انجام می شود،زائران به منظور دریافت به موقع 

گذرنامه،باید زودتر برای اخذ آن اقدام نمایند.
*همزمانی اربعین با فصل برداشت خرما تراکم بالای کار

او بیان کرد: با توجه به اینکه اربعین امسال در شهریور ماه قرار دارد و در این ماه نیز برداشت و ارسال خرما 
در شهرستان های شرقی استان از طریق پست بم انجام می شود و همچنین حضور مراجعین عادی نیز 
باعث می شود حجم کارها زیاد شده و جمعیت زیادی به پست مراجعه نمایند.به گفته او حجم کار ناشی از 
تداخل اربعین ، برداشت و ارسال  خرما و مراجعین عادی پست باعث می شود پاسخگویی پست زیر سوال 
رود. قلعه خانی بیان کرد:شبکه پستی برای انجام عملیات فنی فرایند توزیع گذرنامه زائران اربعین حسینی 

توجه ویژه ای خواهد داشت.
*اخذ گذرنامه را برای دقیقه های پایانی نگذارید

او می گوید متاسفانه بیشتر مردم گذرنامه های خود را برای روزهای پایانی می گذارند و این موضوع باعث 
می شود تا خدمات دهی به شــهروندان به کندی صورت گیرد. قلعه خانی ادامه داد: اداره گذرنامه اعلام 
کرده است بارکد گذرنامه ها را در اختیار کسی قرار نمی دهد بنابراین مردم نیز انتظار دارند که با مراجعه به 
پست سریعا گذرنامه پیدا شود و در اختیار شخص قرار گیرد که این کار زمان بر است . او اظهار داشت: در 
سال های قبل از کرونا در ۱۰ روز پایانی نزدیک به اربعین مردم بیشترین مراجعه را برای دریافت گذرنامه 

داشتند و همچنین از شهرستان های شرقی نرماشیر،فهرج و ریگان نیز به اداره پست بم مراجعه می کنند
قلعه خانی توضیح داد:اربعین یک حرکت بزرگ فرهنگی به عنوان حرکت جهانی از پیشران های مهم 
تمدن نوین اسلامی بوده و با عنوان بزرگ ترین اجتماع پیروان اهل بیت علیه السلام مظهر زیبایی ها و تجلی 
وحدت و هم گرایی و همکاری است. رییس اداره پست بم ادامه داد:»اقدام سریع تر زائرین برای اخذ گذرنامه 
می تواند از ترافیک روزهای پایانی منتهی به برگزاری این رویداد باشکوه بکاهد و از اختلال احتمالی توزیع 

گذرنامه ها پیشگیری کند.«

کشتار غیرمجاز دام یکی از عوامل انتقال 
بیماری تب کریمه کنگو است

مدیر آموزش و پرورش ناحیه یک کرمان مطرح کرد

کمبود فضای آموزشی در مدارس خاص 
علوم معارف اسلامی

رییس اداره پست بم

زائران اخذ گذرنامه را به روزهای پایانی موکول نکنند

رئیس اداره آموزش و پرورش سیرجان:
جامعه دانش آموزان سیرجانی، 

یاوران فرهنگ مطالعه اند

1۵ واحد پیام نور کرمان تجمیع شد

خبر

خبر

کاغذ استان
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شنبه  ۰۴  تیر ماه ۱۴۰۱

خبرخبر

در فروردین امسال حجم نقدینگی به ۴۸23.29 
هزار میلیارد تومان رسید که نسبت به ماه قبل 
از آن )اسفند ۱۴۰۰( 2 دهم درصد کمتر شده 
است. به گزارش تسنیم، تازه ترین گزارش بانک 
مرکزی درباره گزیده آمارهای اقتصادی فروردین 
سال جاری در حالی منتشر شد که نشان می دهد 
رشد نقدینگی در اولین ماه سال جاری نسبت به 

سال قبل منفی شده است.
براساس این گزارش در فروردین امسال حجم 
نقدینگی به ۴۸23.29 هزار میلیارد تومان رسید 
که نسبت به ماه قبل از آن )اسفند ۱۴۰۰( 2 دهم 

درصد کمتر شده است.
رشد پول نیز در فروردین ماه نسبت به اسفند 
سال قبل منفی 3.5 درصد گزارش شده است؛ 
حجم پول در تاریخ مورد بررســی به 95۱9.۸ 

هزار میلیارد ریال رسیده است.
پایه پولی در نخســتین ماه ســال ۱۴۰۱ به 
6۱۱7.۸ هزار میلیارد ریال رســیده است که 
نسبت به آخرین ماه سال قبل ۱.3 درصد رشد 
داشته است؛ رشد یکساله پایه پولی نیز 3۱.5 

درصد اعلام شده است. 
گفتنی است پیش از این رئیس کل بانک مرکزی 
نیز از منفی شــدن رشــد نقدینگی در دولت 
ســیزدهم خبر داده و تأکید کرده بود: در این 
چند ماه که از عمر دولت جدید گذشته، شتاب 
رشد نقدینگی کاهش یافته است و جالب است 
در سال جدید یعنی در فروردین ماه نرخ رشد 
نقدینگی منفی است؛ بنابراین رشد نقدینگی در 

سال ۱۴۰۱ منفی شده است.
 رئیس کل بانک مرکزی در تشریح دلایل کاهش 
رشد نقدینگی در سال جاری گفت: در سالیان 
گذشــته طبق قانون بودجه هر ســال، دولت 
تنخواهی را از بانک مرکزی دریافت می کرده 
امسال خوشبختانه این تنخواه را در اختیار دولت 
قرار ندادیم و این هم یکی از عواملی اســت که 

باعث شده رشد نقدینگی کاهش یابد.
صالح آبادی تصریح کرد: اواخر ســال گذشته 
حجم اوراقی که در ســبد بانک مرکزی بوده 
-اوراق دولتی – 95 هــزار میلیارد تومان بوده 
است؛ در حال حاضر این رقم به 75 هزار میلیارد 
تومان کاهش یافته است یعنی حدود 2۰ هزار 
میلیارد تومان حجم اوراق دولتی در بازار فروخته 

شده است.

سخنگوی صنعت آب خبر داد:

 تدوین طرح سازگاری
 با کم آبی 

ســخنگوی صنعت آب با اعــلام اینکه 
برای مشــترکان بد مصرف آب پیامک 
هشــدار قطع دریافــت می کنند، گفت: 
آب 9 مشــترک بد مصــرف در تهران تا 
چند ساعت قطع شد و این امر سبب شد 
برخی از آنها برای اصــلاح مصرف اقدام 
کردند."فیروز قاســم زاده" در نشســت 
خبری در پاســخ بــه ایرنا افــزود: برای 
مشترکان بد مصرف پیامک اصلاح روند 
مصرف ارسال شــده بود که برخی توجه 
نکردند؛ بنابراین آب آنها تا چند ســاعت 
قطع شــد.وی ادامه داد: تعدادی از این 
مشترکان به هشدارها توجه کرده و برای 
اصلاح مصرف اقدام کردند.ســخنگوی 
صنعت آب درباره اثرگــذاری جرایم بر 
روند مصرف بــد مصرف هــا گفت: این 
جریمه ها بر اساس قانون است. بنابراین 
ممکن اســت جریمــه مطابــق درآمد 
مشترکان نباشد و برای این امر بحث قطع 
آب در نظر گرفته شــده است.قاسم زاده 
ادامه داد: اما علاقه ای برای قطع نیست، 
زیرا آنها هم شهروندان هستند و باید آب 
مصرفی و مورد نیاز آنها را تامین کرد.وی 
خاطرنشان کرد: امید است با اقدام هایی 
که در نظر گرفته شــده این مشــترکان 
نســبت به رعایت الگــوی مصرف دقت 

بیشتری داشته باشند.
ســخنگوی صنعــت آب گفــت: برای 
مشترکان بد مصرف در سایر کلان شهرها 
پیامک یا ارسال شده و یا در حال ارسال 
است که امید است رعایت کنند و نیازی 
به قطع نباشد.قاســم زاده از تدوین طرح 
ســازگاری با کم آبی به عنوان راهکاری 
برای مقابله با تغییرات اقلیمی خبر داد و 
خاطرنشان ساخت: برنامه های این طرح 
تدوین و به استان ها ابلاغ شده است.وی 
تاکید کرد: تلاش می شــود با اجرای این 
طرح ۱5 میلیــارد مترمکعب از مصارف 
بخش کشاورزی به عنوان پرمصرف ترین 

بخش در طول برنامه کاسته شود.
برنامه قطع آب نداشته ایم

ســخنگوی صنعــت آب از راه انــدازی 
ســازمانی در وزارت نیــرو بــرای بحث 
بارورسازی ابرها خبر داد و گفت: سازمان 
توسعه و بهره برداری از فناوری های نوین 
آب های جوی تشکیل شده و محل آن نیز 
در وزارت نیرو است. وی ادامه داد: ساختار 
سازمانی آن به ســازمان برنامه فرستاده 
شده تا مصوب شــود. سخنگوی صنعت 
آب اعلام کرد: تاکنــون برنامه ای برای 

قطع آب نداشته ایم و فعلًا نداریم.

رئیس اتاق مشترک بازرگانی هرات و خراسان 
رضوی گفت: بیش از 7۰ درصد بنزین مصرفی 
افغانستان از گذرگاه های مرزی ایران وارد 
می شود که بخش عمده این واردات از گذرگاه 

دوغارون- اسلام قلعه انجام می شود.
"میراجان سلیمان خیل" در گفت و گو با ایرنا 
افزود: در حال حاضر به صورت تخمینی 
مصرف روزانه بنزین در افغانستان 2 هزار 
و 5۰۰ تن است که از این میزان حدود 7۰ 
درصد فقط از مرز اسلام قلعه - دوغارون 

وارد می شود.
وی ادامه داد: هم اکنون فقط از پالایشگاه 
شازند روزانه حدود هزار و 5۰۰ تن بنزین به 
افغانستان صادر می شود و بقیه بنزین مصرفی 
کشور افغانستان از مسیر ترکمنستان و دیگر 

گذرگاه های مرزی وارد کشور می شود.
رئیس اتاق مشترک بازرگانی هرات و خراسان 
رضوی گفت: مصرف روزانه گازوئیل در 
افغانستان نیز روزانه سه هزار و 5۰۰ تن است 
که در حال حاضر با کمبود روزانه 2 هزار و 
5۰۰ تنی این فرآورده سوختی در افغانستان 

مواجه هستیم.
سلیمان خیل افزود: در حال حاضر حدود 7۰۰ 
تا هزار تن گازوئیل وارد افغانستان می شود 
که بخش عمده آن از مرز اسلام قلعه صورت 

می گیرد.
وی اضافه کرد: در حالی که مطابق قیمتهای 
جهانی، بنزین از گازوئیل گران تر است اما به 
واسطه عرضه کم گازوئیل، قیمت این سوخت 

مهم به شدت در افغانستان زیاد شده است.
رئیس اتاق مشترک بازرگانی هرات و خراسان 
رضوی گفت: هم اکنون هر تن بنزین به 
صورت عمده فروشی در افغانستان هزار و ۱5۰ 
دلار به فروش می رسد حال آن که قیمت هر 

تن گازوئیل در بازار عمده فروشی به حدود 
هزار و 5۰۰ دلار در هر تن رسیده است از این 
رو از مسئولان ایرانی می خواهیم برای کاستن 
از قیمت گازوئیل زمینه صادرات و یا ترانزیت 

گازوئیل بیشتر را به افغانستان فراهم کنند.
رئیس اداره ترانزیت راهداری و حمل و نقل 
جاده ای خراسان رضوی نیز در گفت و گو با ایرنا 
گفت: از بهمن ماه پارسال ترانزیت گازوئیل به 
افغانستان از مسیر ایران از سر گرفته شد و از 
آن زمان تاکنون ۱6.۸ هزار تن گازوئیل از مرز 

دوغارون به افغانستان ترانزیت شده است. 
مرتضی مجردی افزود: مطابق اظهار ناوگان 
باری و شرکت های حمل و نقل به راهداری، 
طی سه ماهه بهار امسال 92.5 هزار تن 
بنزین،36.5 هزار تن گازوئیل، چهار هزار 
تن هیدروکربن و ۱5 هزار تن گاز مایع از مرز 

دوغارون به افغانستان صادر شده است.
وی ادامه داد: هرچند در بهار سال ۱۴۰۰ فقط 
حدود چهار هزار تن بنزین به افغانستان صادر 

شده بود اما میزان عرضه گازوئیل به افغانستان 
از مرز دوغارون به واسطه صادرات و ترانزیت 
طی بهار امسال در مقایسه با صادرات گازوئیل 

در بهار ۱۴۰۰ تغییری نداشته است.
مجردی ظرفیت هر تانکر سوخت در این 
مرز را 25 هزار لیتر یا حدود 25 تن سوخت 
عنوان کرد و گفت: معمولا ناوگان سوختی و 
شرکت های حمل و نقل بار سوخت خود را 
ابتدا در مخازن سوخت منطقه ویژه اقتصادی 
دوغارون تخلیه کرده و سپس ناوگان سوخت 
افغانستانی این سوخت را به شهرهای مختلف 

افغانستان منتقل می کند.
جمهوری اسلامی ایران در مجموع 9۰۰ 
کیلومتر مرز مشترک با افغانستان در جوار 
ولایات هرات، فراه و نیمروز آن کشور با 
استان های خراسان رضوی، خراسان جنوبی و 
سیستان و بلوچستان دارد و از سه مرز میلک، 
میل 7۸ و دوغارون تبادلات تجاری خود را با 

همسایه شرقی انجام می دهد.

عضو هیات مدیره انجمن صنعت سیم و کابل 
ایران و صنایع وابسته، تولید محصولات بی کیفیت 
فراروی  مشکلات  با  همراه  غیراستاندارد  و 
صادرکنندگان را دو معضل اصلی پیشروی فعالان 
این صنعت عنوان کرد. به گزارش ایرنا، »احمدرضا 
شاهمرادی« در نشست خبری نخستین کنگره 
سالیانه صنعت سیم و کابل ایران و صنایع وابسته 
اظهار داشت: سیم و کابل صنعتی استراتژیک در 
کشور است که فعالان این صنعت در زمینه های 
مختلف برق، الکترونیک، مخابرات، کابل های ابزار 
دقیق، کابل های قدرت و غیره فعالیت می کنند. وی 
بیان داشت: بیشترین حجم صادرات این صنعت 
به کشورهای همسایه از جمله عراق و افغانستان، 
همچنین کشورهای حوزه خلیج فارس و آسیای 
میانه انجام می شود، با این حال در سال های گذشته 
متاثر از مساله تحریم ها صادرات محصولات به 
کشورهای اروپایی کاهش یافت. این مقام صنفی، 
عمده رقبای شرکت های ایرانی را ترکیه، همچنین 
کشورهای عربی نظیر اردن، امارات و عمان برشمرد 
و یادآور شد: پنج شرکت از ۱۰ شرکت پیشرو سیم 
و کابل در جهان در حوزه خاورمیانه حضور دارند که 
عمدتا شرکت های چند ملیتی هستند. وی گفت: 
با توجه به وجود مواد اولیه اصلی این صنعت در 
کشورمان، همچنین برخورداری از نیروی انسانی 
و انرژی ارزان، قادر به پوشش ۱۰۰ درصدی نیاز 
داخل کشور هستیم و در چند سال گذشته واردات 
این محصولات به صفر رسیده است. شاه مرادی 
ادامه داد: با وجود موارد پیشگفته، اما تنها از نیمی 
از ظرفیت این صنعت در کشور استفاده می شود.
همچنین »حسین پیوندی« دیگر عضو هیات 
مدیره انجمن صنعت سیم و کابل ایران در این 
جلسه با اشاره به مشکلات صادراتی، اظهار داشت: 
در حالی دلالان و واسطه ها به خرید شمش از بورس 

کالا و صادرات آن می پردازند، که تولید کننده 
صنعت سیم و کابل به ناچار از بازار آزاد و با پرداخت 
9 درصد ارزش افزوده تامین می کند و در این شرایط 
صادرکننده ایرانی در مقایسه با صادرکننده ترکیه 
هیچ شانسی در بازار عراق نخواهد داشت. وی گفت: 
همچنین تعرفه های صادراتی محصولات ایرانی 
به حدی است که در مقایسه با صادرکنندگان اردنی 
)با تعرفه صادرات صفر(، کالاهایمان قادر به رقابت 

در بازار عراق نیستند.
 در این جلسه، شاه مرادی با اشاره به برگزاری 
نخستین کنگره سالیانه صنعت سیم و کابل ایران و 
صنایع وابسته که روز سه شنبه )۱۴ تیرماه( در هتل 
المپیک تهران برگزار خواهد شد، تصریح کرد: تولید 
و توزیع سیم و کابل های غیراستاندارد و همچنین 
مشکلات صادراتی، دو موضوع اصلی است که در 
این همایش مورد بحث و تبادل نظر قرار خواهد 
گرفت.وی تصریح کرد: همچنین صادرات سیم و 
کابل غیراستاندارد از کشور که می تواند صادرات 

کشورمان را تحت تاثیر منفی قرار دهد، دیگر 
موضوع مورد بحث در این کنگره خواهد بود که 
پیش بینی می شود بین ۱5 تا 2۰ درصد محصولات 
تولیدی از کیفیت و استاندارد لازم برخوردار 
نباشد. این عضو هیات مدیره انجمن صنعت سیم 
و کابل ایران یادآور شد: تولیدکنندگان محصولات 
تقلبی آن قدر در کار خود جلو رفته اند که امروز 
حتی کارشناسان خبره سازمان ملی استاندارد 
با نمونه برداری های فعلی قادر به شناسایی این 
کالاها نیستند. این مقام صنفی تاکید کرد: امروز 
هیچ برند ایرانی شناخته شده ای در بازار کشورهای 
اطراف نداریم، این در حالی است که تولیدات ما بر 
اساس آخرین فناوری های روز جهان انجام می شود. 
نخستین کنگره سالیانه صنعت سیم و کابل ایران 
و صنایع وابسته ساعت ۱۰ صبح روز سه شنبه )۱۴ 
تیرماه( در هتل المپیک تهران آغاز می شود که در 
روز چهارشنبه )۱5 تیرماه( با برگزاری پنل های 

تخصصی ادامه خواهد داشت.

 ۷0 درصد بنزین مصرفی افغانستان از ایران تامین می شود۲0 درصد تولیدات سیم و کابل غیراستاندارد  است

رئیس کل بانک مرکزی در راستای مطالبه رئیس جمهور اعلام کرد: 
آیین نامه  تسریع و تسهیل در پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج 
از »حیث وثایق و تضامین« و تعیین »سقف زمان انتظار« به شبکه بانکی 
ابلاغ شد. به گزارش تسنیم، علی صالح آبادی پیرو تأکید رئیس جمهوری 
مبنی بر تسریع و تسهیل پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج و 
پیرو بخشنامه های پیشین این بانک در خصوص جزء )۱( بند )الف( 
تبصره )۱6( قانون بودجه سال ۱۴۰۱ کل کشور با موضوع پرداخت 
تسهیلات قرض الحسنه ازدواج، تصریح کرد: دو نکته مهم حسب دستور 
رئیس جمهوری به شبکه بانکی ابلاغ شد؛ نخست آنکه درباره وثایق 
مطابق با نص صریح قانون، بانک  ها و مؤسسات اعتباری مکلفند مبتنی بر 
اعتبارسنجی متقاضیان، حداکثر با اخذ یک سفته از متقاضی یا یک ضامن 
معتبر به پرداخت تسهیلات اقدام کنند. وی یادآور شد: همچنین بانک ها 
می توانند در چارچوب ضوابط و مقررات مربوطه و حسب دستورالعمل 
اجرایی اعطای تسهیلات خرد )بخشنامه شماره 2۴792 /۰۱ مورخ 
۰۴ /۰2 /۱۴۰۱( نسبت به اخذ تضامین و وثایق اقدام کنند. صالح آبادی 
تأکید کرد: این دستورالعمل به روی وب سایت بانک مرکزی در دسترس 
است و در صورت عدم اجرا یا تأخیر در پرداخت تسهیلات تخلف محسوب 
می شود و قابل پیگیری در مراجع ذی صلاح است. به گزارش تسنیم، طی 
روزهای اخیر، رئیس جمهور بانک مرکزی را ملزم کرد که ظرف ۱5 روز 
آیین نامه ای را برای تسریع و تسهیل در پرداخت وام ازدواج از »حیث وثایق 
و تضامین« و تعیین »سقف زمان انتظار« تهیه کند. وی بانک مرکزی و 
وزارت اقتصاد را نیز مأمور نظارت بر روند پرداخت تسهیلات ازدواج کرد 
و متذکر شد: اگر بانکی در پرداخت تسهیلات مرتکب تخلف شد حتماً 
با آن برخورد قاطع شود. رئیس شورای پول و اعتبار در بخش دیگری از 
سخنان خود درباره دومین نکته گفت: دومین مورد آن است که مردم باید 
در اسرع وقت و بر اساس زمان بندی مشخص تکلیفشان برای اخذ وام 
مشخص شود؛ لذا بر همین اساس شبکه بانکی موظف است به محض 
تکمیل مدارک توسط متقاضی حداکثر ظرف ۱۰ روز پول را به حساب 

مشتری واریز کند.

رئیس کل بانک مرکزی: بانک ها
 10 روزه وام ازدواج را پرداخت کنند

تازه ترین گزارش بانک مرکزی از 
شاخص های مهم اقتصادی

رشد نقدینگی منفی شد
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: ای
س

عک

رنا
: ای

س
عک

بانک مرکزی با اشاره به برخی مطالب در خصوص محدودیت ارائه خدمات 
بانکی به اتباع خارجی، اعلام کرد: خدمات مبتنی بر کارت و خرید اینترنتی 
برای کلیه اتباع خارجی در دسترس است و سایر خدمات بانکی پس از 
دریافت اطلاعات هویتی از مراجع ذی صلاح ارائه خواهد شد. به گزارش ایرنا، 
»مصطفی قمری وفا« مدیر روابط عمومی بانک مرکزی در توئیتی نوشت: 
پیرو انتشار برخی مطالب در خصوص محدودیت ارائه خدمات بانکی به 
اتباع خارجی، به اطلاع می رساند خدمات مبتنی بر کارت، خرید اینترنتی و 
انتقال وجه از طریق پایا )تا سقف ۱۰۰ میلیون ریال( برای کلیه اتباع خارجی 
همچنان در دسترس است. وی افزود: همچنین طی روزهای آتی و پس از 
دریافت اطلاعات هویتی اتباع مجاز از »مراجع ذیصلاح«، سایر خدمات بانکی 

به اتباع خارجی مجاز ارائه خواهد شد.

بانک مرکزی:
خدمات بانکی به اتباع خارجی مجاز ارائه می شود

دبیرکل خانـه صنعت، معدن و تجـارت ایران از 
افزایـش مصرف نان در کشـور به دلیـل افزایش 
قیمـت سـایر کالاهـا خبـر داد و گفـت: بـه نظر 
می رسـد بخشـی از فشـار خـوراک دام هـم بـه 
نـان منتقـل شـده چـون جـو کیلویـی 2۰۰۰ 

تومـان امـا نـان کیلویـی ۴۰۰۰ تومان اسـت.
به گـزارش ایسـنا، اوایل امسـال قیمـت گندم و 
آرد صنف و صنعت آزاد شـد و در پـی آن قیمت 
محصـولات آردی از جملـه ماکارونـی و نـان 
فانتـزی افزایـش یافـت امـا قیمـت آرد نانوایان 
سـنتی تغییـری نکـرد و همیـن موضوع سـبب 
افزایـش تمایـل نانوایـان سـنتی به فـروش آرد 

بـه واحدهـای صنعتی شـده اسـت.
در ایـن رابطـه محمدرضـا مرتضـوی گفـت: به 
دلیـل تفاوت فاحـش قیمت آرد نانوایان سـنتی 
بـا آرد صنعتـی کـه اخیـرا بیشـتر هـم شـده 
همیشـه بحـث ورود آرد نانوایان بـه بخش های 
صنعتـی مثـل قنـادی مطـرح بـوده اسـت. در 
بـر  ا رد صنعتـی ۱6 بر حـال حاضـر قیمـت آ
یـن ممکـن  برا یـان اسـت؛ بنا نوا قیمـت آرد نا
اسـت این تفـاوت قیمت انگیـزه بیشـتری برای 
یـان بـه بخش هـای صنعتـی  نوا فـروش آرد نا
ایجـاد کـرده باشـد. البتـه مشـاهدات میدانـی 
یـان آردی کـه دریافـت  نشـان می دهـد نانوا
مـا مـن یـک مدیـر  ا می پزنـد، ا می کننـد ر

صنعتـی هسـتم نـه نهـاد نظارتـی!
ر  یـان تحـت فشـا ا نو ینکـه نا  وی بـا بیـان ا
افزایـش هزینه هـا قـرار دارنـد، تصریـح کـرد: 
یی هـا  نوا در حـال حاضـر بیشـترین هزینـه نا
نزدیـک بـه 7۰ درصـد مربـوط بـه هزینه هـای 
یـن  ر اسـت و سـهم نـرخ آرد در ا نیـروی کا

سـت. هزینه هـا کـم ا
احتمال مصرف نان به جای خوراک دام

 دبیـرکل خانـه صنعت، معـدن و تجـارت ایران 
بـا بیـان اینکـه مشـاهدات میدانـی حاکـی از 
افزایـش مصـرف نـان در کشـور اسـت، تصریح 
یـش قیمـت  فزا یـن وضعیـت ا : دلیـل ا کـرد
سـایر کالاهـا اسـت. در حـال حاضـر نـان در 
سـطح کشـور کیلویـی ۴۰۰۰ تـا 6۰۰۰ تومان 
عرضـه می شـود، امـا کـم کیفیت تریـن برنـج 
خارجـی کیلویـی 35 هـزار تومان، برنـج ایرانی 

ر  ر تومـان و سـیب زمینی ۱5 هـزا ۱۰۰ هـزا
یـن طبیعـی اسـت  تومـان قیمـت دارد؛ بنابرا
کـه فشـار مصـرف روی نانوایی هـا باشـد. بـه 
ز فشـار  گفتـه وی بـه نظـر می رسـد بخشـی ا
خـوراک دام هـم بـه نـان منتقـل شـده چـون 
جـو کیلویـی 2۰۰۰ تومـان امـا نـان کیلویـی 
۴۰۰۰ تومـان اسـت. مرتضـوی بـا بیـان اینکـه 
اگر قـرار باشـد مـردم پـول ثابتـی بـرای خرید 
نـان پرداخـت کننـد فقـط دو راه وجـود دارد، 
گفت: یـا دولـت بایـد مابـه التفـاوت قیمت آرد 
را پرداخـت کنـد یـا آرد را بـه صـورت مجانـی 
بـه نانواهـا عرضـه کنـد کـه راه اول را انتخـاب 
کـرده اسـت امـا اگـر قـرار باشـد در سـال های 
آینـده قیمـت گنـدم افزایـش یابـد، امـا دوباره 
دولـت قیمت نـان متناسـب بـا آن تغییـر نکند، 
همیـن مشـکلات تکرار می شـود. وی افـزود: به 
عبـارت دقیق تـر دولـت قـرار اسـت بخشـی از 
هزینه هـای نانوایی هـا را پرداخـت کنـد. اگر در 
سـال های آینـده ایـن هزینه هـا افزایـش یابد و 
دولـت تـوان پرداخـت آن را داشـته باشـد، این 

طـرح ادامـه پیـدا می کنـد.

وظیفه دولت حفظ ارزش پول ملی 
است، نه کنترل نانوایی ها

 مرتضوی بـا بیـان اینکه دولـت بایـد تمرکزش 
را بـه جـای ثابـت نگـه داشـتن قیمت هـا کـه 
خـارج از توانایـی اش اسـت، برای حفـظ ارزش 
پـول ملـی بـه کار گیـرد، گفـت: تکلیـف دولـت 
حفـظ ارزش پـول ملـی و قـدرت خریـد مـردم 
اسـت، نـه اینکـه مـدام یارانـه پرداخـت کنـد. 
یـن وضعیـت ممکـن اسـت دولـت را  مـه ا دا ا
بـه جایـی برسـاند کـه دیگـر تـوان پرداخـت 
یارانه هـا را نداشـته باشـد. دولـت برای فـرار از 
ورشکسـتگی دولـت بایـد از الگوهـای جهانـی 
اسـتفاده کنـد، نـه اینکـه بـا منـت بـه مـردم  

یارانـه دهـد.
شخص اول وزارت جهاد در پرونده 

فساد بازارگاه مقصر است
ه در  شـتبا ینکـه یـک مثـال ا وی بـا بیـان ا
اقتصـاد ایـران سـامانه بـازارگاه اسـت کـه در 
نهایـت مشـخص شـد منجـر بـه فسـاد شـده 
اسـت، تصریـح کـرد: شـخص اول وزارتخانـه 

در ایـن پرونـده مقصـر اسـت. درسـت زمانـی 
مـداری و  ر بـود تحولـی در نظـام دا کـه قـرا
مرغـداری کشـور ایجـاد شـود، یـک میلیـون 
تـن کالایـی کـه اصـلا وجـود نداشـته، بـدون 
اینکـه خریداری شـده باشـد، بـا همـکاری یک 
شـرکت خلق السـاعه کـه نصـف سـهام خـود را 
بـه شـرکت تعاونـی روسـتایی هبـه کـرده، در 
سـامانه عرضـه کـرده اسـت. در این فسـاد یک 
مـاه اسـت پـول دامـدار و مرغـدار را گرفته اند، 
امـا اصـلا کالایی خریـداری نشـده که بـه آن ها 

عرضـه شـود. 
تجـارت  و  معـدن  صنعـت،  نـه  خا دبیـرکل 
تصریـح کـرد: یـک میلیـون تـن کالایـی کـه 
وجـود نـدارد، بـدون ثبـت سـفارش، کشـتی 
و کوتـاژ بـرای فـروش گذاشـته شـده اسـت و 
بعد هـم وزارتخانـه به بانـک مرکـزی نامه داده 
کـه بـرای کالایـی کـه وجـود نـدارد، ارز هـم 
دریافـت کنـد. مقامـات اطلاعاتـی و امنیتـی 
کـه در نانوایـی هـا صـف می کشـند و تراکنـش  
آن هـا را کنتـرل می کننـد، ایـن تخلـف آشـکار 

و گسـترده را بررسـی کننـد.

نان مصرفی خانوارها در جیره غذایی دام
 با گرانی جو، دامداران به سمت خرید نان رفتند

سنا
: ای

س
عک

اداره آمار ترکیه از رشــد 39 درصدی تجارت ایــران و ترکیه در 5 ماهه 
نخســت 2۰22 خبر داد و اعلام کرد تراز تجاری دو کشور در این مدت 

33۰ میلیون دلار به نفع ایران بوده است.
 به گزارش ایرنا، اداره آمار ترکیه اعلام کرد مبادلات تجاری این کشور با 
ایران در پنج ماهه نخست سال جاری میلادی با رشد 39 درصدی مواجه 

شده و به 2 میلیارد و 7۴2 میلیون دلار رسیده است. 
بر اساس این گزارش، واردات ترکیه از ایران در پنج ماهه نخست امســال نیز رشد قابل توجه 
57 درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل داشته اســت. ترکیه در ماه های ژانویه تا می سال 
قبل 979 میلیون دلار کالا از ایران وارد کرده بود که این رقم در مدت مشــابه امســال به یک 

میلیارد و 536 میلیون دلار افزایش یافته است.
 بر این اســاس تراز تجاری ایران با ترکیه در این مدت به میزان 33۰ میلیون دلار به نفع ایران 

بوده است.

صادرات ایران به ترکیه ۵7 درصد افزایش یافت

بازار سهام معاملات خود را در دومین روز هفته نوسانی و پر عرضه 
آغاز کرد به طوری که شــاخص کل بورس در همان ساعت نخست 
معاملات با افت همراه شــد اما در ادامــه با بهبــود تقاضا از افت 
شاخص کل کاسته و به مدار مثبت بازگشت که در پایان معاملات 

رشد ۱3۴6 واحد را ثبت کرد.
 با فشار فروش  در پایان معاملات روز گذشــته )یکشنبه، ۱2 تیر ماه( با یک هزار و 3۴6 
 واحد افزایش، در ارتفاع یک  میلیون و 5۰2  هزار واحدی قــرار گرفت. معامله گران روز 
گذشته در دو بازار بورس و فرابورس بیش از 9 میلیارد و ۱5۱ میلیون سهم، حق تقدم و 

اوراق بهادار را به ارزش 63 هزار و 3۰۸ میلیارد ریال معامله کردند. 
شاخص کل بورس تهران در پایان معاملات با بیش از یک هزار و 3۴6 واحد افزایش، در 

ارتفاع یک میلیون و 5۰2 هزار واحد ایستاد.
 شــاخص هم وزن با یک هزار و ۱59 واحد افزایش به ۴۱۸ هزار و 362 واحد و شاخص 

قیمت با 7۰6 واحد رشد به 255 هزار و ۱۰۸ واحد رسید.

بازگشت بورس به مدار مثبت در دومین روز هفته

آمار دفتر اطلاعات و داده های آب کشــور نشان می دهد، با سپری 
شدن 2۸3 روز از سال آبی جاری )از ابتدای مهرماه ۱۴۰۰ تا تا ۱۱ 
تیرماه ۱۴۰۱( میزان کل حجم آب در مخازن ســدهای کشور به 
حدود 25.۰7 میلیارد مترمکعب رسیده که نسبت به مدت مشابه 

سال آبی قبل ۴ درصد کاهش داشته است. به گزارش روابط عمومی شرکت مدیریت منابع آب 
ایران ، "فیروز قاسم زاده" مدیرکل دفتر اطلاعات و داده های آب کشور افزود: بررسی وضعیت 
ورودی سدهای کشور نشان می دهد که ورودی به مخازن در سال آبی جاری 27.۸3 میلیارد 
مترمکعب رسیده که نسبت به مدت مشابه سال آبی گذشته ۴ درصد افزایش نشان می دهد. 
وی ادامه داد: میزان پرشدگی سد زاینده رود  در استان اصفهان، سدهای استان تهران، سدهای 
استان خوزستان و سدهای حوضه آبریز دریاچه ارومیه در شرایط فعلی به ترتیب حدود 27 
درصد، 33 درصد، 55.3درصد و 6۴ درصد است. مدیرکل دفتر اطلاعات و داده های آب کشور 
خاطرنشان کرد: با توجه به برنامه ریزی صورت گرفته برای عبور بدون تنش از فصل گرمای 

پیش رو، رعایت الگوی بهینه مصرف از سوی مردم عزیز، بسیار کمک کننده خواهد بود.

کاهش 4 درصدی ذخایر آب سدهای کشور

منابع آ�ببورسصادرات

کاغذ اقتصادی
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شنبه  ۰۴  تیر ماه ۱۴۰۱

هشدار پلیس به صاحبان
 اماکن ورزشی

معاون فرهنگی اجتماعــی پلیس فتای فراجا از تشــدید طرح 
عملیاتی شناسایی و مقابله با لایوهای غیر اخلاقی از سوی پلیس 

فتا در سراسر کشور خبرداد.
به گزارش ایسنا، سرهنگ رامین پاشایی دراین باره گفت: با توجه 
به اقــدام غیراخلاقی و مجرمانه عده ای در فضــای مجازی که با 
اهداف مختلفی اقدام به برگزاری لایوهای غیراخلاقی در بســتر 
شبکه اجتماعی اینستاگرام کرده بودند، طرح اطلاعاتی و عملیاتی 
پلیس فتا در ۱۰۰ کارگروه ویژه برای برخورد با مفسدان اخلاقی 

به مرحله اجرا درآمد.
وی با اشــاره به شناسایی و دســتگیری تعدادی مجرم فعال در 
حوزه انتشار لایوهای غیراخلاقی در شبکه اجتماعی اینستاگرام 
در شهرهای مختلف کشور، اظهار کرد: بر اساس تجزیه و تحلیل 
پرونده های متشــکله در این حوزه، علت اصلی ارتکاب جرم این 
افراد در مرحله اول کسب در آمد مالی هنگفت و در مرحله بعدی 
به انحطاط اخلاقی کشــاندن کاربران به ویژه جوانان و نوجوانان 
اســت. پاشــایی افزود: در برخی موارد مرتکبان اینگونه جرایم، 
ضمن حضور در اماکن ورزشــی به خصوص باشگاه های ورزشی 
و استخرها و ... اقدام به اجرای لایوهای غیراخلاقی از خود کرده 
بودند، که ضمن شناســایی و دســتگیری مجرمان با صاحبان 
سالن های ورزشی متخلف نیز برخورد قضائی صورت گرفته است. 
لازم است صاحبان اماکن ورزشــی نظارت بیشتری بر مجموعه 

خود داشته باشند.
معاون فرهنگی اجتماعی پلیس فتــای فراجا تصریح کرد: رصد 
اینگونــه جریانات غیراخلاقی که مغایر با شــئونات اســلامی و 
هنجارهای جامعه اســت توسط ســامانه های هوشمند در حال 
بررسی و واکاوی بوده و برخورد قضائی و انتظامی در انتظار افراد 

متخلف خواهد بود.

اتباع فاقد مدارک هویتی باید به 
کشور خود بازگردند

وزیر کشور با اشاره به طرح شناســایی اتباع بیگانه فاقد مدرک 
هویتی در کشور، گفت: تا کنون دو میلیون و 3۰۰ هزار تن از اتباع 

مراجعه کرده و کارت لازم را دریافت کرده اند.
به گزارش ایسنا، احمد وحیدی در جلسه کمیسیون ساماندهی 
اتباع و مهاجرین خارجی با حضور در جمع خبرنگاران، با اشــاره 
به طرح شناسایی اتباع بیگانه در کشور، اظهار کرد: برخی از این 
افراد هنوز به این طرح )شناسایی اتباع بیگانه فاقد مدرک هویتی( 
مراجعه نکرده اند و افرادی که مراجعه نکردند از دید ما حضورشان 

از این پس غیرقانونی محسوب می شود.
اتباع فاقد مدارک هویتی باید به کشور خود بازگردند

وی با بیان اینکه با اتباعی که  برای ثبت نام در این طرح )شناسایی 
اتباع بیگانه فاقد مدرک هویتی(  ثبت نام نکرده اند برخورد خواهد 
شد، در عین حال ادامه داد: البته ما با همسایگان خود رابطه خوبی 
داریم اما باید همه اینها ســامان یافته و )حضورشان( با حساب و 
کتاب باشد و به همین دلیل آنهایی که مشارکت کردند و آمدند از 
دید ما حضورشان شناسایی شده است و از خدمات بانکی و بیمه و 
ارتباطات در چارچوبی که مشخص می شود برخوردار خواهند شد.

به گفته وحیــدی، اتباعی کــه در این طرح ثبت نــام کرده اند، 
می تواننــد در زمــان بندی هایــی که مشــخص خواهد شــد 
فعالیت هایشــان را مطابــق با چارچــوب  قانونی انجــام داده و 
حضورشان مجاز اســت، اما حضور اتباعی که ثبت نام نکرده اند، 
غیر قانونی بوده و این غیر قانونی بودن به آن معناست که باید به 

وطن خود بازگردند.

دبیـر کمیتـه اپیدمیولـوژی و پژوهـش کمیته 
علمـی کشـوری مقابلـه بـا کوویـد۱9 با اشـاره 
به روند افزایشـی کرونا در کشـور طـی روزهای 
اخیـر، گفـت: دور از انتظار نیسـت کـه واریانت 
BA4 و BA5 بـه زودی در کشـورمان غالـب 
شـود. دکتـر مسـعود یونسـیان در گفت وگـو با 
ایسـنا، با اشـاره به گزارش اخیر وزارت بهداشت 
مبنی بر افزایش سـه برابری بسـتری و سرپایی 
کوویـد در روزهای اخیـر، گفت: احتمـال اینکه 
این افزایش هـا را طـی هفته آینده هـم ببینیم، 

کم نیسـت و احتمالش نسـبتا بالاسـت.
افزایش موارد ابتلا به کرونا با 2 واریانت 

واکسن گریزتر در دنیا
وی بـا بیـان اینکـه در این زمینـه باید بـه چند 
واقعیـت توجه کـرد، افـزود: یـک واقعیـت این 
 BA۲ اسـت که علی رغم اینکـه سـاب واریانت
امُیکـرون و زیرمجموعه هـای آن در دنیـا غالب 
بوده اسـت، اکنـون چندین هفته متوالی اسـت 
کـه BA4 و BA5 کـه از قـاره آفریقـا شـروع 
شـد، بعد به آمریکا و سـایر نقـاط دنیا رفـت، رو 
به افزایـش می گـذارد. البته شـاید هنـوز غالب 
نشـده و همچنان غلبه با BA۲ اسـت. بنابراین 
در حـال حاضـر سـهم تعـداد مـوارد BA4 و 
BA5 در دنیـا افزایش پیـدا کـرده و این ها هم 
دو واریانتی هسـتند که نسـبتا واکسـن گریزی 

بیشـتری دارند.
روند افزایشی کرونا 
در همسایگی ایران

یونسـیان ادامـه داد: در عیـن حال بایـد نگاهی 
هم به وضعیت کشـورهای همسـایه مان داشته 
باشـیم. در بین کشـورهای همسـایه می بینیم 
که در کشـور کویت، عربسـتان، امـارات، عراق، 
بحریـن و ترکیه طی چنـد هفته اخیـر افزایش 
مـوارد را داشـتند و هـر هفته نسـبت بـه هفته 
قبـل افزایش هایـی را داشـته اند. البتـه آمـار 
و گزارشـی مبنـی بـر اینکـه چـه واریانـت یـا 
سـاب واریانتی در آن کشـورها بوده، اعلام نشده 
اسـت،  امـا می تـوان اینطـور نتیجه گیـری کرد 
کـه بـا توسـعه دو واریانـت BA4 و BA5 در 
آمریـکا و اروپا کـه به طـور دقیق گـزارش کرده 
و بـا افزایش مـوارد همـراه بودند و قلـه کوچکی 
زدنـد، کشـور مـا هـم احتمـالا از ایـن قاعـده 

مسـتثنی نیست.
افزایش محسوس موارد

 کرونا در کشور
وی بـا بیان اینکـه البتـه ممکن هم هسـت این 
احتمـال در کشـور رخ ندهـد، گفـت: امـا به هر 

حال مـا با یـک احتمـال هم بایـد دوراندیشـی 
خودمـان را داشـته باشـیم. اگـر آن احتمـال 
بسـیار ناچیز باشـد، می گوییـم نیاز نیسـت که 
جامعه را نگـران کنیم، اما زمانـی احتمال ناچیز 
نیسـت و شـواهدی را هـم می بینیـم. بالاخـره 
از قـول همـکاران معاونـت بهداشـتی، در طـی 
هفته هـای اخیـر افزایـش مـوارد را دیده ایـم. 
در عیـن حـال علی رغـم اینکـه اعلام شـده بود 
کـه تعـداد تسـت هایمان افزایـش یافتـه، امـا 
بررسـی کردیم و دیدیـم که تعداد تسـت ها هم 
آنچنان افزایشـی نداشته اسـت. بنابراین به نظر 
می رسـد که باید افزایش موارد ابتلای سـرپایی 
و بسـتری کووید ۱9 را جدی تـر در نظر بگیریم. 
بـه هر حـال ایـن افزایـش محسـوس هـم بوده 
است. البته نوسـاناتی وجود دارد که به نوسانات 
نـگاه نمی کنیـم، بلکـه بـه رونـد اصلـی و دیرپا 
توجـه می کنیـم. بـه خصـوص وقتـی هفتگی 

نگاه می کنیـم، رونـد افزایشـی بوده اسـت.
احتمال غلبه واریانت های

 جدید در کشور
یونسـیان با بیـان اینکـه فعـلا نمی تـوان دلیل 
مشـخصی را برای این افزایش بیـان کرد، گفت: 
اگـر بـا سـایر کشـورهای دنیـا مشـابهت یابی 
کنیم، دور از انتظار نیسـت که ایـن افزایش را به 
افزایش سـهم BA4 و BA5 منتسـب کنیم.  
 BA5 و BA4 دور از انتظار نیست که واریانت

به زودی در کشـورمان غالب شـود.
احتمال دو رقمی شدن مرگ ها

وی دربـاره احتمال بـروز پیک جدیـد کرونا در 
کشـور به دنبال ایـن روند افزایشـی، گفـت: در 
بقیه نقاط دنیا که وضعیت مشـابه ما را داشتند، 
یک قلـه ای بـا ارتفـاع یک پنجـم تا یک ششـم 
نسـبت به قله اصلـی امُیکـرون داشـتند. یعنی 
اگـر در قلـه امُیکرون مان بـه ابتـلای روزانه 2۰ 
هزار نفر رسـیدیم، حـالا اینکه اعـداد ابتلایمان 
روزانـه چهار رقمـی شـود، دور از انتظار نیسـت 
و دو رقمـی شـدن مرگ هـا هـم دور از انتظـار 

نیسـت و متاسـفانه احتمال آن وجـود دارد.
یونسـیان درباره زمان تاثیـر این افزایـش موارد 
سـرپایی بـر روی بسـتری و مرگ هـای ناشـی 
از ایـن بیمـاری، گفـت: هرجایـی در بیمـاری، 
نسـخه خـاص خـودش را دارد. نمی تـوان قطعا 
گفت از آنجایـی که مـوج در اروپـا و آفریقـا و ... 
فروکش کـرد، در ایـران هم حتما همیـن اتفاق 
می افتد. زیـرا تقـارن وقایع به خصـوص وقایع و 
رویدادهـای ناشـی از جابجایی هـای جمعیتی 
بـا وقایـع ناشـی از ورود واریانت هـای جدیـد، 
تعیین کننده اسـت. اگر ایـن رویدادها همچون 

بازگشـایی مـدارس و مراسـمات ماه محـرم و ... 
همـراه بـا رعایـت پروتکل هـا و بویژه اسـتفاده 
از ماسـک باشـد، می تـوان گفـت که مشـکلی 

پیـش نمی آیـد.
توصیه هایی برای رعایت پروتکل ها در 

شرایط فعلی
یونسـیان بـا بیـان اینکـه توصیه هـا همـان 
توصیه های قبلی هسـتند، گفت: همچنان باید 
در فضاهـای بسـته بـه ویـژه فضایی کـه تهویه 
نـدارد، ماسـک اسـتفاده کنیـم. در جایـی کـه 
تجمعاتی وجـود دارد و افراد باهم تمـاس دارند، 
بایـد حتمـا ماسـک بزننـد. در عیـن حـال اگر 
بتوان کاری کـرد که افـرادی که واکسـن کرونا 
را تزریـق نکرده انـد، از حضـور در اجتماعـات، 
جاهـای سربسـته و ... محـروم شـوند، بسـیار 
کمک کننده اسـت. زیرا این افراد هم خودشـان 

را بـه مخاطـره می اندازنـد هـم جامعـه را.
2۵ درصد از افراد جامعه واکسن کرونا 

تزریق نکرده اند
وی گفـت: بـر اسـاس آمارهای رسـمی کشـور 
حـدود 2۰ تـا 25 درصـد افـراد واجـد شـرایط 
در جامعـه اصلا واکسـن کرونا تزریـق نکردند و 
بین 3۰ تـا 35 درصد هـم فقط یک دز واکسـن 
تزریـق کرده انـد کـه مـا بـه آنهـا جمعیـت 

آسـیب پذیر می گوییـم.
اما و اگرها درباره تزریق دز بوستر

وی دربـاره ضرورت تزریق واکسـن های بوسـتر 

در شـرایط فعلـی، گفـت: بایـد توجـه کـرد که 
ایـده آل ما این اسـت که اگر قرار اسـت واکسـن 
بوسـتری تزریق کنیـم، بوسـتری تزریق کنیم 
که به ویـروس جدیـد مرتبط باشـد. اگـر این را 
نداشـته باشـیم، می توان از همان واکسـن های 
موجود اسـتفاده کـرد. با ایـن حال بـرای تزریق 
دز بوسـتر بایـد گروهـی را انتخـاب کنیـم کـه 
بیشـتر در معرض خطر هسـتند؛ یعنی افرادی 
که واکسـن نزدند یا فقط یک دز واکسـن تزریق 
کردنـد، افـراد با سـن بـالا یـا افـراد دارای نقص 
ایمنـی. افـرادی کـه سـن بـالا ندارنـد، بیماری 
ندارند و سـه دز واکسـن تزریق کـرده، حتی اگر 
سـطح آنتی بادی شـان هم کاهش یابـد، به نظر 
می رسـد که سـلول های خاطره ای دارنـد که بر 
اسـاس آن بـدن می توانـد واکنش نشـان داده و 

ایمنـی را ایجـاد کند.
یونسـیان گفت: تزریق دز بوسـتر به همه افراد، 
از یک طـرف نمی دانیم چقدر ضـرورت دارد و از 
طرفی هنوز نمی دانیـم که تزریق واکسـن های 
متعـدد و مکرر آیا ممکن اسـت عوارضـی ایجاد 
کنـد یـا خیـر. بایـد فایده یـا ضـرر احتمالـی را 
بسـنجیم. هـر دارو یـا واکسـنی هـم طبیعتـا 
عارضـه ای دارد و زمانـی آن را توصیـه می کنیم 
کـه منافعـش بیـش از ضررهـای احتمالی اش 
باشـد. وی گفـت: زمان هـای متفاوتـی بـرای 
تزریـق دز بوسـتر مطـرح می شـود کـه عمدتا 
بین سـه مـاه تـا شـش مـاه بعـد از دز قبلـی را 

توصیـه می کننـد.

مدیرعامل سازمان بیمه سلامت درباره سرانجام 
قیمت داروها و چگونگی پوشــش های بیمه ای 
پس از ساماندهی ارز دارو و انتقال آن به بیمه ها، 

توضیح داد.
دکتر محمدمهدی ناصحی در گفت وگو با ایسنا، 
درباره موضوعات اخیر مطرح شده پیرامون پلکانی 
بیمه شدن برخی داروها به دنبال ساماندهی ارز 
دارو، بیان کرد: در بحث ساماندهی ارز دارو برنامه 
دولت این اســت که اکثر داروها را تحت پوشش 
بیمه برد، ولی این برای همه  داروها یکسان نخواهد 
بود. یک دارو ممکن اســت 7۰ درصد و دارویی 
دیگر 5۰ درصد و... تحت پوشــش برود. میزان 
برقراری پوشش بیمه ای بســته به نوع نیاز مردم 
تعیین خواهد شــد و تصمیم آن توسط سازمان 
غذا و دارو و سایر مراجع قانونی گرفته خواهد شد. 
موضوع پلکانی بیمه شدن داروها منوط به موضوع 
ساماندهی ارز است که پس از آن تصمیم  نهایی 

اتخاذ می شود.
او درباره نقش و درخواست بیمه ها برای ساماندهی 
ارز دارو، تصریح کرد: بیمه به عنوان مرجع تامین 
مالی مردم، هدف گذاری بهتری دارد تا پول دقیقا 
به نقطه هدف برسد. ممکن اســت سایر نهادها 
یا جایگاه ها مبلغ را برای هزینه های دیگر مانند 
زیرساخت استفاده کنند، اما هزینه بیمه صرفا برای 
بخش بیمه می رود. کارشناسان بخش سلامت، 
دولت و مجلس اعلام می کنند که باید پول به بیمه 

پرداخت شود تا بیمه اقدامات بعدی را انجام دهد.
وی افزود: اقدامی که ما باید انجام دهیم اقدامی 
زیرساختی و الکترونیک است. محاسبه قیمت دارو 
نیز توسط سازمان غذا و دارو صورت گرفته و در 
سامانه ها اعمال می شود. با اعمال این موضوع وقتی 
فردی به داروخانه می رود تا دارو دریافت کند فقط 
سهم و درصد خود را پرداخت می کند که البته قرار 
است این سهم زیاد نشود. بیمه هم قرار است سهم 

دولت و یارانه  دارو )که اکنون سمت شرکت های 
تولیدی و وارداتی می رود( را پرداخت کند. در واقع 
دیگر دارو با قیمت معمول بازار خریداری می شود 
و بیمه مابه التفاوت ارز را روی دارو اعمال می کند و 

به داروخانه پرداخت می کند.
او تاکید کرد: قدرت اعمال این موضوع باید برای 
همه  بیمه ها فراهم شود و مشکلات زیرساختی و 
قطعی سامانه ها باید به کمترین حد ممکن برسد. 
نکته بسیار مهم دیگر این است که منابع باید به 
شکل کامل به بیمه اختصاص یابد؛ زیرا اگر این پول 
به بیمه اختصاص نیابد، هزینه ها سنگین خواهد 
بود و امور جاری بیمه ها هم دچار مشکل می شود. 
تصور و پیش بینی اولیه  ما از هزینه  بیمه سلامت 
برای ساماندهی ارز دارو حدود ۴3 هزار میلیارد 
تومان ) 32 هــزار میلیارد بــرای دارو و ۱۱ هزار 

میلیارد برای تجهیزات( است.
مدیرعامل ســازمان بیمه ســلامت ایران، ادامه 

داد: در مورد اجرایی شدن ســاماندهی ارز دارو 
سیاســت گذاران کشــور می بایســت موانع و 
محدودیت ها را دیده و برطرف کنند و بعد در مورد 
زمان اجرای آن تصمیم گیری کنند. ما نیز در حال 
تجهیز و بروزرسانی سامانه ها و اقدامات خود در 

وزارت بهداشت هستیم.
وی درباره احتمال افزایش قیمت دارو در ســال 
جاری به دنبال اعلام سازمان غذا و دارو و چگونگی 
پوشــش بیمه ای آن، گفت: مقرر شد در صورت 
افزایش قیمت دارو، اعتبار در اختیار بیمه قرار گیرد 
تا سهم پرداختی بیمه ها افزایش یابد. قانون تاکید 
کرده است که پرداختی از جیب مردم افزایش نیابد 

و ما آماده افزایش سهم بیمه ها هستیم.
او درخصوص افزایش سهم بیمه در زمینه پوشش 
داروهای OTC نیز تصریح کــرد: OTCها 
داروهایی هستند که مردم می توانند بدون نسخه 
دریافت کنند. عمده این داروها هم اکنون درحال 
دریافت ارز نیمایی هستند و نباید بعد از ساماندهی 
ارز دارو، برای این داروها اتفاق خاصی بیفتد؛ با این 
وجود پیشــنهاداتی دادیم که هر زمان قرار باشد 
طرح ساماندهی ارز دارو اجرایی شود ما بتوانیم با 
سقف مشخص ماهانه با حداقل قیمت این داروها 

را برای مردم تامین کنیم.

 افزایش محسوس کرونا در کشور

مدیرعامل سازمان بیمه سلامت تشریح کرد

پلکانی بیمه شدن داروها با انتقال ارز ترجیحی

واکنش پلیس فتا به ادعاهای 
فروش سوالات کنکور و کشف 

تجهیزات تقلب
معاون اجتماعی پلیــس فتای فراجا اعلام کــرد که پلیس به 
موضوع ادعاهایی مبنی بر تقلب یا فروش سوالات کنکور ورود 
کرده و البته تاکنون این پلیس به موردی از فروش ســوالات 

کنکور قبل از برگزاری آزمون نرسیده است.
سرهنگ رامین پاشــایی در گفت وگو با ایســنا، درباره برخی 
ادعاها و خبرهای مطرح شــده درباره فروش سوالات کنکور 
سراســری در فضای مجازی گفت:  پیش از برگــزاری کنکور 
برخی از افراد ســودجو با این روش اقدام بــه کلاهبرداری از 
متقاضیان شرکت در کنکور سراسری کرده بودند که دستگیر 
شدند. در بررســی ها مشــخص شــد که این افراد هیچ گونه 
دسترسی به سوالات کنکور نداشته و تنها از این طریق دست 

به کلاهبرداری زده بودند.
وی ادامه داد:  همچنین شــایعاتی نیز در مورد فروش سوالات 
کنکور سراسری وجود داشــت که پلیس فتا نسبت به بررسی 
این موارد نیز اقدام کرد در جریان آن کارآگاهان پلیس فتا به 
موردی از فروش سوالات پیش از برگزاری کنکور نرسیدند البته 
تحقیقات و پیگیری های پلیس در این خصوص همچنان ادامه 
دارد و اگر مواردی مشاهده شــود، حتما با آن برخورد خواهد 
شد. معاون پلیس فتای فراجا  درباره فروش ادوات و تجهیزات 
تقلب در کنکور نیز اظهار کرد: در این مورد نیز پیش از برگزاری 
کنکور بــا چند مورد از این مــوارد که اقدام بــه تبلیغ فروش 
کرده بودند، برخورد شــد. همچنین در طول برگزاری کنکور 
سراســری نیز در چند مورد معدود، تعــدادی از این ادوات از 
شرکت کنندگان در کنکور کشف و ضبط شد. این موارد شامل 
تجهیزات هوشمند نظیر میکروچیپ، گوشی و ... بود که مورد 

شناسایی قرار گرفت.
وی ادامه داد: این افــراد عمدتا از غفلت مراقبیــن در کنکور 
استفاده کرده و اقدام به اســتفاده از این تجهیزات کرده بودند 
که بازداشت شدند. در بررسی لوازم همراه این افراد نیز برخی 
از تصاویر و ادله دیجیتال اســتخراج شد. پاشایی در عین حال 
گفت: البته بررسی ها نشــان داد که این ادوات تقلب نیز برای 
استفاده کنندگان کارســاز نبوده و آنان موفق به استفاده از آن 
نشده بودند. اما به هرحال استفاده از چنین ادواتی جرم بوده و 

با آن برخورد می شود.
معاون اجتماعی پلیس فتای فراجا تاکید کرد که اســتفاده از 
چنین اقلامی بسیار اندک و انگشت شمار بوده و علاوه بر اینکه 
استفاده کنندگان موفق به اســتفاده از آن نشدند، پلیس نیز با 

آنان برخوردهای قانونی لازم را انجام داده است.

رئیس پلیس فتای تهران بزرگ از بازداشت دو 
کلاهبردار مسلح که با روش اسکیمر چندین میلیارد 
ریال از شهروندان کلاهبرداری کرده بودند، خبرداد.

به گزارش ایسنا، سرهنگ داوود معظمی گودرزی، دراین باره گفت: 
چندی پیش تعداد زیادی از شهروندان به پلیس فتا تهران بزرگ 
مراجعه و اعلام کردند که مبالغی به صورت غیرمجاز از حساب آنان 
برداشت شده است که پس از اخذ اظهارات مالباختگان، رسیدگی به 
این پرونده در دستورکار ماموران قرار گرفت و کارشناسان پلیس فتا 

تحقیقات خود در این زمینه را آغاز کردند.
وی افزود: در تحقیقات اولیه کارشناسان پلیس فتای پایتخت 
مشخص شد همه قربانیان این پرونده بعد از خرید از یک میوه فروش 
سیار در تهران حسابشان خالی شده و به روش اسکیمر مورد 

کلاهبرداری قرار گرفته اند.
گودرزی ادامه داد: افسران پلیس فتا تهران بزرگ در مرحله تحقیقات 
پرونده متوجه شدند مجرمین تحت پوشش میوه فروشان دوره گرد با 
یک خودروی وانت بار در تهران مشغول کار شده و پس از کپی برداری 
کارت های بانکی مالباختگان به وسیله دستگاه اسکیمر اقدام به 
برداشت غیرمجاز از حساب بانکی آنان کرده اند که با بررسی های 
تکمیلی و بهره گیری از روش های فنی و علمی موفق شدند این افراد 
را شناسایی و پس از تشریفات قضایی، هر دو متهم را در محل اختفای 
خود در یکی از مناطق جنوبی تهران دستگیر و به همراه تجهیزات 

اسکیمر به پلیس فتا منتقل کنند.
بر اساس اعلام مرکز اطلاع رسانی پلیس فتای تهران بزرگ، وی با 
اشاره به اینکه دستگیرشدگان از سابقه داران کلاهبرداری به روش 
اسکیمر هستند و چندین مرتبه توسط پلیس فتا دستگیر شده اند، 
خاطرنشان کرد: متهمان در حین دستگیری مسلح بودند و یک 
قبضه سلاح کمری نیز از این افراد کشف شد. این افراد پس از انتقال 
به پلیس فتا و مواجهه با شکات پرونده و مستندات جمع آوری شده 
توسط پلیس به کلاهبرداری از بیش از 3۰ نفر با این روش اعتراف 

کردند.
رئیس پلیس فتای تهران بزرگ افزود: شهروندان برای پیشگیری از 
سرقت  به  صورت اسکیمینگ، انجام عملیات بانکی و وارد کردن رمز 
کارت حساب بانکی را شخصاً انجام دهند چرا که حتی در صورت 
نصب اسکیمر بر روی دستگاه کارت خوان، بدون اطلاع از رمز عبور، 

امکان برداشت از حساب شهروندان امکان پذیر نخواهد بود.

دبیرکل جمعیت هلال احمر از اسکان اضطراری 
بیش از 65۰۰ نفر در مناطق زلزله زده استان هرمزگان 
خبر داد. به گزارش ایسنا، یعقوب سلیمانی درباره 
اقدامات جمعیت هلال احمردر زمین لرزه هرمزگان گفت: اعزام 
تیم های ارزیاب از شهرستان های بندر لنگه و بندرعباس برای 
ارزیابی، فراخوان اعضای سامانه مدیریت پاسخگویی اضطراری 
سازمان و استان هرمزگان و استان های معین، تشکیل جلسه پاسخ 
اضطراری به حوادث و سوانح در محل EOC سازمان امداد و نجات و 
استان های هرمزگان، کرمان، فارس و بوشهر و اعلام آماده باش کامل 
به استان های هرمزگان، کرمان، فارس، سیستان بلوچستان و بوشهر 
از جمله نخستین اقداماتی بود که پس از وقوع زمین لرزه انجام شد. 
وی افزود: برقراری ارتباط بی سیم با مناطق آسیب دیده به علت قطع 
شدن تلفن همراه، برقراری ارتباط با مسئولان محلی و خانه های 
هلال در نقاط روستایی توسط جمعیت هلال احمر، فراخوان 
مسئولان خانه های هلال برای ارزیابی روستاها توسط جمعیت 
هلال احمر و هماهنگی اعزام سه فروند بالگرد برای انتقال تیم ها از 
جمله اقداماتی بود که در همان دقایق اولیه وقوع زمین لرزه انجام شد. 
دبیرکل جمعیت هلال احمر خاطرنشان کرد: هماهنگی ارسال اقلام 
امدادی و زیستی از شعب جنوب استان فارس به مناطق آسیب دیده، 
اعزام دو تیم سگ های زنده یاب از استان فارس و دو تیم آنست استان 
هرمزگان، استقرار ۱۸ تیم عملیاتی در مناطق متاثر از زلزله، ارسال 
اقلام اسکان اضطراری از ستاد استان به منطقه تحت آسیب، اعزام 
تیم های حمایت روانی، برپایی کمپ ا=سکان اضطراری در ورزشگاه 
خلیج فارس شهرستان بندرعباس و هماهنگی ارسال اقلام امدادی 
از استان های معین نیز بلافاصله پس از وقوع زمین لرزه انجام شد.  بر 
اساس اعلام پایگاه اطلاع رسانی جمعیت هلال احمر، سلیمانی ادامه 
داد: در مجموع 26 تیم از استان هرمزگان، ۱۱ تیم از استان فارس و دو 
تیم از استان بوشهر به کانون زمین لرزه اعزام شدند و همچنین تا این 
لحظه دو هزار دستگاه چادر، چهار هزار تخته موکت، 75۰۰ تخته 
پتو، 262۰ بسته غذایی 72 ساعته، یک دستگاه چادر راپ هال، پنج 
هزار کیلوگرم نایلون پوششی به مناطق زلزله زده ارسال شده است. 
دبیرکل جمعیت هلال احمر تصریح کرد: ۱5۱7 خانوار که شامل 
65۴۸ نفر می شدند در محل های تعیین شده اسکان اضطراری داده 

شده و تمامی اقلام مورد نیاز در اختیار آنها قرار گرفته است. 

ارائه حــدود 53 هزار خدمت پزشــکی 
به زائران ایرانی خانــه خدا طی ۱7 روز 

گذشته 
رئیــس مرکز پزشــکی حــج و زیارت 
جمعیــت هلال احمر گفــت: تیم های 
پزشــکی و درمانــی هلال احمــر ایران 
تاکنون حدود 53 هزار مــورد خدمات 
پزشــکی و درمانی به زائران ایرانی حج 

تمتع ارائه داده اند.
به گزارش ایسنا و بنابر اعلام پایگاه اطلاع رسانی جمعیت هلال احمر؛ دکتر سیدعلی 
مرعشی در تشریح خدمات درمانی ارائه شــده به زائران ایرانی حج تمتع در کشور 
عربستان و توسط مجموعه پزشکی حج و زیارت هلال احمر گفت: از روز 26 خرداد 
تا پایان روز گذشته - ۱۱ تیرماه در مجموع ۱۸ هزار و 2۴6 مورد ویزیت زائران در 

مطب ها و مجموعه ها انجام شده است.
مرعشــی افزود: در بازه زمانی یاد شده ۱۰۰ مورد بســتری زائران بیمار را در مکه 
مکرمه و مدینه منوره داشــته ایم و 26۴9 مورد نیز خدمات پاراکلینیکی شــامل 
آزمایشگاه، رادیولوژی، ســونوگرافی و ... در مکه و مدینه به زائران ایرانی ارائه شده 
است. همچنین ۱۰ هزار و 2۱6 مورد خدمات پرستاری، ۱۴ هزار و ۸92 مورد نسخ 

درمانگاه ها، و یک هزار و 6 مورد نیز نسخ مطب ها بوده است.
وی با تاکید بر اینکه حال عمومی زائران ایرانی خوب و شرایط تاکنون مناسب بوده 
است، افزود: در مجموع در ۱7 روز گذشته 52 هزار و 7۸۸ مورد خدمات پزشکی و 

درمانی به زائران ایرانی خانه خدا در کشور عربستان ارائه شده است.

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی در تماس 
با مسئولین استان هرمزگان بر لزوم استفاده 
از تمامی ظرفیت ها برای خدمت رسانی به 
زلزله زدگان و حمایت از کارگران کارگاه هایی 
که به دلیل زلزله دچار مشــکل شــده اند؛ 
تاکید کرد. به گزارش ایســنا، میرهاشــم 
موســوی در تماس با مدیــران بیمه ای و 
درمانی تأمین اجتماعــی هرمزگان بر لزوم 
استفاده از تمامی امکانات و ظرفیت ها برای 

خدمت رسانی به زلزله زدگان تاکید و گزارش وضعیت خدمت رسانی مراکز بیمه ای و درمانی 
تأمین اجتماعی هرمزگان را از مدیران این اســتان دریافت کرد. مدیران بیمه  ای و درمانی 
تأمین اجتماعی هرمزگان همچنین با سفر به مناطق زلزله زده گزارش دقیقی از شرایط منطقه، 
اقدامات انجام شده و برنامه های آینده برای حمایت از زلزله زدگان به دکتر موسوی ارائه داده 
و از تداوم خدمت رسانی و عدم بروز آسیب به مراکز تأمین اجتماعی و کارکنان این سازمان 
خبر دادند. بلافاصله پس از وقوع زلزله مراکز درمانی تأمین اجتماعی در حالت آماده باش قرار 
گرفته و ۱2 نفر از مصدومان این حادثه که دچار آسیب های جزئی شده بودند، خدمات سرپایی 
دریافت کرده اند. دو نفر نیز که دلیل استرس دچار درد در قفسه سینه و ناراحتی قلبی شده 
بودند، در بیمارستان تأمین اجتماعی بندرعباس بستری شده و روز بعد مرخص شده اند. به 
گزارش روابط عمومی سازمان تأمین اجتماعی، مدیرکل تأمین اجتماعی استان هرمزگان نیز 
از کارگاه های آسیب دیده از زلزله بازدید کرده و گفت: با توجه به آسیب وارد شده به تعدادی 
از کارگاه های پرورش میگو حدود 7۰ نفر از کارگران شاغل در این کارگاه ها از بیمه بیکاری 

تأمین اجتماعی استفاده خواهند کرد.

رییس مرکز پزشکی حج و زیارت جمعیت هلال احمر اعلام کرد

ارائه حدود ۵3 هزار خدمت پزشکی به زائران 
ایرانی خانه خدا طی 17 روز گذشته

آماده باش مراکز درمانی تأمین اجتماعی 
هرمزگان

کلاهبرداری از مردم در پوشش 
میوه فروش سیار

اسکان اضطراری بیش از 6۵00 
زلزله زده هرمزگانی

خبر

خبر

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ جامعه

اداره كل ثبت اسناد و املاك استان كرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك شهداد

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي 
فاقد سند رسمي و ساختمانهاي 

برابر راي شماره 140160319005000157مورخ 1401/0۲/۲5هيات اول 
ساختمانهاي  و  اراضي  ثبتي  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  موضوع 
شهداد  ملك  ثبت  حوزه  ثبتي  واحد  در  مستقر  رسمي  سند  فاقد 
کاویانی  مهدیه  آقای/خانم  متقاضي  بلامعارض  مالكانه  تصرفات 
ششدانگ  در  شهداد  از  صادره   0 شناسنامه  بشماره  محمود  فرزند 
یکبابخانه به مساحت ششدانگ 388/50 مترمربع  پلاك 14 فرعی 
از ۲894-اصلي واقع در بخش ۲3 کرمان به آدرس شهداد خیابان 
شفا شهرک امام رضا تقاضا و انتقال ملک از محل مالکیت شهرداری 
دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  است.لذا  گرديده  محرز  شهداد 
نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت 
توانند  مي  باشند  داشته  اعتراضي  متقاضي  مالكيت  سند  صدور  به 
به  را  خود  اعتراض  ماه  دو  مدت  به  آگهي  اولين  انتشار  تاريخ  از 
اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ 
تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.

اعتراض  و عدم وصول  انقضاي مدت مذكور  در صورت  است  بديهي 
طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.

تاريخ انتشار نوبت اول : 1401/03/21
تاريخ انتشار نوبت دوم :  1401/04/04 
ابراهیم سیدی -رئیس ثبت اسناد و املاک شهداد
شناسه آگهی: 1332588
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شنبه  ۰۴  تیر ماه ۱۴۰۱
کاغذ فرهنگ و هنر

خبرخبر

وحید عیدگاه طرقبه ای حــذف ادبیات از 
کنکور سراســری را بی توجهی عامدانه به 
ادبیات عنوان می کند که در جهت تضعیف 
عمدی جنبه های ملی ماست. این نویسنده 
و اســتاد دانشــگاه درباره تصمیم  حذف 
درس هــای عمومی از کنکــور  ۱۴۰2، در 
گفت وگو با ایســنا اظهار کرد: مانند خیلی 
از کســانی که این خبر را شنیده  و گله مند 
بودند، موافق این اتفاق نیستم؛ این امر نشان 
می دهد که جنبه های ملی ما به شدت در 
حال ضعیف شدن و تضعیف شدن عمدی 
هستند. حذف درس ادبیات از کنکور پیام 
روشنی دارد، مسئله ادبیات نیست، مسئله 
زبان رســمی و ملی ایران است که عامدانه 
به آن بی توجهی می شــود. اگر مسئولان 
بخواهند ایــن موضوع را جــدی نگیرند، 
شــاید در آینده نچندان دور نتیجه اش را 
خواهند دید.  او سپس گفت: این که بچه های 
رشته های فنی و یا بچه های رشته پزشکی 
یا مهندســی خوب آموزش ندیده اند و  در 
دوران پیش از دانشگاه احساس می کنند، 
درس های زبان و ادبیات فارســی به نوعی 
مانع کارشان است، این تقصیر این درس های 
نیســت بلکه تقصیر روش آموزشی است 
که در دوران دبیرستان داشــتند، آن ها را 
خوب ورزیــده نکرده اســت و این درس را 
مانع می بیننــد. اگر ایــن درس به صورت 
خیلــی روان و خــوب و مناســب و بدون 
مباحث دست وپاگیر دستوری که خیلی از 
دانش آموزان  را آزرده خاطر می کند، تدریس 
می شد این همه واکنش ایجاد نمی شد که 
حالا  بخواهند ایــن درس ها را حذف کنند 
و به صورت مانع ببینــد. عیدگاه طرقبه ای 
درباره انتقاداتی که درباره تست پذیر نبودن 
ادبیات مطرح اســت، گفت: بخشی از این 
انتقادات به خاطر اطلاع نداشــتن است و 
بخشی هم که عامیانه می گویند، هدفشان 
تضعیف زبان فارسی اســت، چون جرأت 
ندارند بگویند ما دشمن زبان فارسی هستیم  
و می خواهیم زبان فارســی حذف شــود، 
مجبورند از این بهانه هــا بیاورند. البته این 
موضوع برای کسانی است که عامدانه این 
سخن ها را می گویند. روش تستی، آزمون 
شده است و  در المپیاد ادبیات در سال های 
پی درپی آزمون کرده ایم، این روش تستی 
بســیار  کارآمد اســت و بــا همین روش 
توانستیم بهترین دانش آموزان را در سطح  
کشور شناسایی کنیم، خیلی از این ها موفق 
شدند و بعدها دانشجویان موفقی شدند و 
برخی  هم جزو پژوهشگران زبان و ادبیات 
فارسی شــدند. این نشــان می دهند زبان 

فارسی تست پذیر است مانند دیگر زبان ها.

نگاهی به قیمت های 
کلان کنسرت نمایش ها 

کنســرت های به اصطلاح لاکچــری که با 
بهره گیری از تلفیق چهره های شناخته شده 
عرصه نمایش و موسیقی، قشر مرفه جامعه 
با فرهنگی خاص را به سالن ها می کشانند، 
سال هاست برگزار می شوند و البته نقدهایی 
را هم متوجه خود کرده انــد؛ اما این اجراها 
که حالا بعد از کرونا بلیطشان با قیمت های 
کلان تری هم به فروش می رسد، در مقایسه 
با شرایطی که فضای کلی موسیقی ایرانی از 
سر گذرانده و همچنان می گذراند، به شدت 
سوال برانگیز است. اختلاف قیمت بلیط ها 
نسبت به دو یا سه سال قبل اگرچه با توجه 
به رشد نرخ تورم، تا حدودی توجیه پذیر به 
نظر می رسد اما اگر برای این قیمت گذاری ها 
سقفی قائل نشوند، فضایی برای نقد و حاشیه 
فراهم خواهد شد که در نهایت پاسخی برای 
آن باقی نمی ماند؛ هرچند که همین حاشیه 
ها در فضای مجازی هــم می تواند تبلیغی 
برای این دست کارها به حساب آید و تماشاگر 
بیشتری را حداقل از سر کنجکاوی به سالن 
ها بکشاند. با توجه به آنچه اکنون در فضای 
موسیقی کشور جریان دارد و ممکن است 
در صورت خاموش ماندن شیوع کرونا تا آخر 
سال ، همچنان تداوم یابد، تصمیم گرفتیم 
طی گفت وگویی با حیدر کاکــی ـ نوازنده 
تنبور، تار و ســه تار ـ  موضوع جایگاه چنین 

اجراهایی در حوزه هنر را مطرح کنیم.
کاکی ـ آهنگســاز و نوازنده تنبور ـ به ایسنا 
می گوید: »به نظر می رسد برخی از هنرمندان 
تحت نظر تهیه کننده ها و مشاوره های قوی و 
یا داشتن مدیربرنامه های کاربلد، یاد گرفته اند 
در چه برهه ای، به چه صورتی و چه کاری را به 
روی صحنه ببرند که سودآوری مالی بیشتری 

برایشان داشته باشد.«
او ادامه می دهد: »حکایت این افراد این است 
که هم از آخور می خورند و هم از توبره؛ چرا 
که برخی از این افراد، خودشان را به عنوان 
هنرمند موسیقی سنتی معرفی می کنند، ساز 
ایرانی به دست می گیرند و ژست موسیقی 
جدی دارند، ولی موسیقی که ارائه می دهند 
موسیقی پاپ است و حتی از خوانندگان پاپ 
هم استفاده می کنند. البته که من با موسیقی 
پاپ خوب هیچ مشکلی ندارم، اما این گونه 

ارائه موسیقی بلاتکلیف است.«

تالیف مشترک فیلمنامه ، اگرچه در سینمای پیش از انقلاب ایران، رواج 
چندانی نداشت اما این جریان طی دهه های اخیر توانسته با مظاهر پررنگ 

خود، محلی از آسیب شناسی های سینمایی کشور باشد.
به گزارش ایرنا، سینماگر مولف، اصطلاحی بود که اگرچه سهم بسزایی در 
شکل گرفتن جهان مستقل فیلمساز و پررنگ تر شدن امضای شخصی 
کارگردان داشت اما باگ ها و خلاء هایی را به خود می دید که عدم همکاری 
با دیگر فیلمنامه نویسان، برای آن پروژه ها رقم می زد.   سینمای ایران در 
معدود ساخته های پیش از انقلاب، شاهد فیلم  هایی با دو فیلمنامه نویس 
بود که عمده این اتفاق ، توسط فیلمسازان پیش روی چون ساموئل 
خاچیکیان و بهمن فرمان آرا رقم می خورد. به همین دلیل، سینمای پیش 
از انقلاب، به جز معدودی فیلم نظیر عصیان، بی عشق هرگز، خانه قمر 
خانم و کوسه جنوب، کمتر فیلمی را به خود دید که با مشارکت دو یا سه 
فیلمنامه نویس جلوی دوربین رفته باشد. این جریان تا ابتدای دهه ۸۰، نمو 
چشم گیری نیافت و سینماگران ترجیح می دادند که یا یک فیلمنامه کامل 
را از سناریست خریداری کنند یا خود به نگارش فیلم نامه بپردازند. از دهه 
۸۰ که فضای سینما، کمی بازتر و تعداد افراد تحت عنوان فیلمنامه نویس، 
بیشتر شد، سینمای ایران، فیلمنامه های مشترک بیشتری را به خود دید. 
این جریان در دهه 9۰ به اوج خود رسید و امروز دیگر این اتفاق، نه تنها نافی 
سینماگر مولف نیست بلکه نوعی جریان اندیشه ورز محسوب می شود 
که سطح انتظارها را از آن اثر بالاتر می برد.  به همین دلیل، سینمای 
ایران، امروز در نقطه ای ایستاده است که شاهد ده ها فیلم با مشارکت 
دو فیلمنامه نویس است. از مهم ترین این همکاری ها می توان به آثاری 
چون شب بیست ونهم، شوکران، شب روباه، نان، عشق و موتور ۱۰۰۰، 
مرد بارانی، زیر پوست شهر، من مادر هستم، هیچ، امروز، از رئیس جمهور 
پاداش نگیرید، سالاد فصل، بیست، مجنون لیلی، اتوبوس شب، قرنطینه، 
قصه پریا، به همین سادگی، لحظه گرگ و میش، کفش هایم کو؟، یکی 
می خواد باهات حرف بزنه، عین شین قاف، ایران برگر، گاهی به پشت سر 
نگاه کن، تقاطع، قصه ها، شکاف، پشت دیوار سکوت، شعله ور، آینه بغل، 

طعم شیرین خیال، زادبوم، امکان مینا، 5۰ قدم آخر، و… اشاره کرد.

داشتن 3 نویسنده برای یک اثر تصویری خوب است یا بد؟ 

نگاهی به 11 اثر
تضعیف عمدی ادبیات

 با حذف آن از کنکور

لیلی رشیدی در جدیدترین تجربه بازیگری تئاتر به گروه نمایش »پدر 
پیوست و در این اثر نمایشی نقش دختر رضا کیانیان را ایفا خواهد کرد.

به گزارش ایرنا؛ لیلی رشیدی بازیگر سینما، تئاتر و تلویزیون در جدیدترین 
تجربه بازیگری خود در تئاتر با نمایش »پدر« به طراحی و کارگردانی آروند 
دشت آرای به صحنه می رود. این اولین تجربه همکاری رشیدی و دشت آرای 
در عرصه تئاتر است. رضا کیانیان بازیگر با سابقه سینما، تئاتر و تلویزیون نیز 

در این نمایش به ایفای نقش می پردازد.
»پدر« نوشته فلوریان زلر جدیدترین کار کمپانی فیلم و هنرهای اجرایی 
»ویرگول« است. آروند دشت آرای سرپرست کمپانی »ویرگول«، پیش 
از این نمایش های متعددی از جمله »سگ سکوت«، »تن تن و راز قصر 
مونداس«، »کمی تاب بخوریم«، »باغبان مرگ« و »بداهه« را به صحنه 

برده است.

لیلی رشیدی با »پدر« همبازی شد

بایـی  بهـروز شـعیبی کارگـردان و محمـود با
تهیه کننـده فیلـم سـینمایی »بـدون قـرار قبلی« 
به ارائـه توضیحاتـی دربـاره ویژگی های ایـن فیلم 

و البتـه مصائـب سـاخت آن پرداختنـد.
زهـرا منصـوری- چهـره پـرکار ایـن روزهـای 
سینماسـت، هم در قامـت بازیگـر فیلمی بـر پرده 
دارد هـم در مقـام کارگـردان. او اساسـاً در همـه 
ایـن سـال ها هـم بازیگـری را تجربـه کـرده هـم 
کارگردانـی را در کارنامـه خـود بـه ثبت رسـانده، 
همان کـه نـام فیلـم جدیـدش همزمـان بـا تب و 
تـاب واکنش هـا بـه »عنکبـوت مقـدس« بـر سـر 
زبان ها افتـاد. از بهروز شـعیبی صحبـت می کنیم، 
کارگردانـی کـه حتـی پرالتهاب ترین سـوژه هایی 
کـه بـه سراغشـان مـی رود، حاصلـش از جنـس 
سـینمای ضربتـی و تندوتیـز نیسـت، خـودش 
می گویـد بـرای آنکـه نمی خواهـد بـا فیلمـش 
بـرای مخاطـب ناامنـی ایجـاد کنـد، ایـن روش را 

برگزیـده اسـت.
اساسـاً آرام اسـت، صبـوری جـزوی از ویژگی های 
اوسـت، کارگردانـی کـه در مقابـل کنایی تریـن 
سـوالات در بسـتر جشـنواره فیلم فجـر و آن زمان 
کـه او را کارگردانـی تمـام قـد ارگانـی خطـاب 
کردنـد، سـعی می کـرد بـه آرامـی بـه پرسـش ها 

پاسـخ دهـد.
بهروز شـعیبی حـالا و همزمـان با فیلـم »هناس« 
کـه در آن ایفاگر نقـش اصلی اسـت، »بـدون قرار 
قبلـی« را در مقام کارگـردان روی پرده سـینماها 
دارد، فیلمـی که شـخصیت اصلی اش سـفری را از 
غـرب آغـاز می کند تا بـه وطن برسـد؛ سـفری که 

منجـر به یـک تحـول در او می شـود.
بـه بهانـه اکـران ایـن فیلـم بـا بهـروز شـعیبی 
کارگـردان و محمـود بابایـی تهیه کننـده جـوان 
ایـن فیلم به گفتگو نشسـتیم که مشـروح قسـمت 

نخسـت آن را در زیـر می خوانیـد:
 اجازه دهید قبل از ورود به فیلم »بدون 

قرار قبلی« گفتگو را از حال بد این 
روزهای سینما آغاز کنیم؛ شرایطی که 

هرچند فیلم های به نسبت خوب هم 
طی ماه های اخیر روانه پرده سینماها 

شده اند اما گویی مخاطبان حاضر به 
حضور در سینما نیستند. بعد از بحران 
کرونا امیدهای بسیاری برای بازگشت 

مجدد مردم به سینماها داشتیم اما به نظر 
می رسد حتی در قیاس با دوران اوج کرونا 
هم سینماها امروز با بحران جدی مخاطب 

مواجه هستند. به عنوان صاحب یکی از 
فیلم های خوب این روزهای سینمای ایران 
که در شرایط معقول و معمول می توانست 

مخاطبان بالقوه بسیاری را به سینما 
بکشاند، فکر می کنید چرا حال سینما 

اینقدر بد است؟
بهـروز شـعیبی: مـن فکـر می کنـم حـال سـینما، 
متأثـر از حـال جامعـه اسـت. وقتـی جامعـه در 
آرامش باشـد می تواند در حوزه عرضـه محصولات 
نمایشـی هم بـه عنـوان سـرگرمی و هم بـه عنوان 
عنصـر مطالعاتـی، ایجـاد تـوازن کنـد. بخـش 
عمـده سـینما، بخـش سـرگرمی آن اسـت و 
بخـش کوچکـی هـم نـگاه مطالعاتـی بـه آثـار 
سـینمایی دارنـد. اگـر حـال جامعـه خوب باشـد، 
حـال تمـام صنعت هـا و تفریح هـا هـم خـوب 
می شـود. نبایـد فرامـوش کنیـم کـه مـا از دوره 
سـختی عبـور کرده ایـم. حتـی الان هم عمـق این 
اتفـاق را نمی فهمیـم، ماننـد فـردی کـه مریـض 
اسـت و وقتـی دوره نقاهتـش می گذرد، احسـاس 
می کنـد خـوب شـده امـا هنـوز نمی دانـد تبعـات 
و ضعف هـای ناشـی از بیمـاری تـا چـه زمانـی بـا 
او همـراه اسـت، شـاید یـک مـاه بعـد از آن دوران 
متوجـه شـود یـک دوره ناهنجـاری را پشـت سـر 

گذاشـته اسـت.
دوره کرونـا، همـه مـا را ضعیـف کـرد، یکـی از 
نظـر اقتصـادی، یکـی از نظـر روحـی، یکـی از 
نظـر جسـمی. کرونـا روی همـه ایـن مـوارد تأثیر 
گذاشـته اسـت. در عیـن حال مـا شـرایط دیگری 
را هـم سـپری می کنیـم کـه متأثـر از شـرایط 
اقتصـادی جامعه اسـت. ایـن تبعـات هـم تنها در 
سینما نیست. سـینما، متأسـفانه یا خوشـبختانه، 
نمود بیرونـی زیادی دارد. مردم وقتـی می خواهند 

چیـزی را حـذف کننـد، اول سـینما را حـذف 
می کنند، وقتـی می خواهند بـا چیزی قهـر کنند، 
بـا سـینما قهـر می کننـد، وقتـی می خواهنـد بـه 
چیـزی اتهـام بزننـد، بـه سـینمایی ها می زننـد، 
از آن طـرف وقتـی هم حال شـان خـوب باشـد، با 
سـینمایی ها خـوب می شـوند. بـه همیـن دلیـل 
فکـر می کنـم آنچـه در سـینمای امـروز تجربـه 
می کنیـم، متأثـر از شـرایط جامعـه اسـت. در این 
میان متأسـفانه آنچه اتفـاق نمی افتد هـم از طرف 

متولیـان سینماسـت.
جامعـه سـینما هـم بالاخـره جـزوی از مـردم 
هسـتند و خیلـی کار عجیـب و غریبـی نمی توانند 
در ایـن شـرایط انجـام دهنـد. خـدای نکـرده اگر 
سـینما تعطیـل شـود، مـا اولیـن گروهی هسـتیم 
کـه بـی کار می شـویم چراکـه هیـچ کار دیگـری 
را نمی توانیـم به وجـود بیاوریـم. در ایـن شـرایط 
متولیـان و تصمیم گیـران سـینما بایـد تـلاش 
جدی و فوری بـرای ایجـاد ارتباط گسـترده میان 
مردم و سـینما داشـته باشـند. همان نکتـه ای که 
مدیـران تلویزیون هـم بایـد خیلـی زود درباره آن 

تصمیم گیـری کننـد.
 در همین شرایط بحرانی اما تصمیم ها 

و سیاست هایی اتخاذ شده که دقیقاً در 
راستای تشدید بحران بوده است، مثل 
ماجرا افزایش قیمت بلیت که دقیقاً در 

مقطعی که انتظار داشتیم با پایان کرونا 
مردم به سینماها بازگردند، افزایش ۵0 

درصدی قیمت بلیت ناگهان شوک تازه ای 
را به وجود آورد و در شرایط اقتصادی 

موجود در جامعه، فاصله مردم و سینما را 
بیشتر کرد!

شـعیبی: واقعیـت ایـن اسـت کـه مـا در بخـش 
حمایتـی گفته ایـم کـه سـینما بایـد روی پـای 
خود بایسـتد، امـا در حـوزه تصمیم گیـری، اجازه 
می دهیـم سـینما روی پـای خـود باشـد. می آییم 
قانون هـا و آئین نامه هـای متعـددی را بـرای 
پروانـه سـاخت و نمایـش تدویـن می کنیـم کـه 
در سـینمای همـه جـای دنیـا، اتفاقی نادر اسـت. 

ز معیشـت عوامـل  وقتـی در سـینما صحبـت ا
می شـود، می گوینـد روی پـای خـود بایسـت و 
خود از فروش بلیت درآمد کسـب کـن و فیلمت را 
بسـاز! اما وقتی می خواهیـم تصمیم گیـری کنیم، 
می گوینـد نـه، بایـد زیـر نظـر مـا کارهای تـان 
تصویـب شـود. رفـع ایـن معضـل نیـاز بـه یـک 
کارگـروه دارد. نمی شـود مـا در زمـان بررسـی و 
صدور مجـوز بـرای فیلم ها، نظـارت کامل داشـته 
باشـیم امـا زمانـی کـه نوبـت حمایـت می شـود، 
هیچ اتفاقـی رخ ندهـد! حمایـت از فیلم هـم هیچ 
جای دیگـری معنا پیـدا نمی کنـد، مگر در سـالن 
سـینما. آنچـه دربـاره فیلم سـازی از سـوی برخی 
نهادها مطـرح می شـود، حمایـت از تولید اسـت و 
ربطی بـه حمایت از سـینما در حوزه اکـران ندارد.

خاطرم هسـت، زمانی کـه اعضای آکادمی اسـکار 
بـه خانـه سـینما آمـده بودنـد، آقایی همراهشـان 
بود که سـال ها مدیریـت کمپانـی »یونیورسـال« 
را برعهـده داشـت. او آنجـا نکتـه جالبـی را گفـت 
و آن اینکـه وقتـی یـک فیلـم تمـام می شـود و 
بـه نسـخه اولیـه بـرای اکـران می رسـد، تـازه کار 
مـن به عنـوان تهیه کننـده و پخش کننـده آغـاز 
می شـود. او می گفـت شـاید یـک فیلـم در یـک 
سال سـاخته شـده باشـد، اما من تا 6 سـال بعد از 
آن درگیـر عرضـه آن هسـتم، چـرا که بایـد تلاش 
کنـم از هـر اکـران و نمایـش آن پـول دربیـاورم. 
سـینما همین اسـت. برای من هم سـینما، همین 

بخـش دوم اسـت.
تا زمانـی کـه داریم یـک فیلـم می سـازیم، درگیر 
تولید یـک محصـول هسـتیم امـا اینکـه محصول 
چطـور و کجـا قرار اسـت عرضه شـود و چه کسـی 
قـرار اسـت آن را ببینـد بسـیار حائـز اهمیت تـر 
اسـت. مشـکل اساسـی ما امـروز همین اسـت که 
باید متوجه باشـیم اصـل سـینما، در مرحله عرضه 
اسـت، اگـر عرضـه درسـت باشـد، عمـلًا از تولیـد 
هـم حمایـت می شـود. سـینمای صرفـاً بهره منـد 
از حمایـت در تولیـد، سـینمای قـرص و محکمـی 
نیسـت، سـینمای لاغری اسـت که به محض قطع 
حمایت هـای قطره چکانـی از آن فرومی ریـزد. 
سـینمایی کـه تعـداد محـدودی در آن صاحـب 
منفعت هسـتند و بـرد می کننـد و جامعه سـینما، 

از ایـن رویکـرد سـودی عایـدش نمی شـود.

برای وقوع معجزه در فیلم از ما تعهد گرفتند!

سم پاشی علیه بازیگران

مدیـر شـبکه نسـیم بـا اشـاره بـه اینکـه 
سـریال های سـروش صحـت بازپخـش 
می شـود بیان کرد که او ممنوع الکار نیسـت.

به گزارش خبرنگار مهر، محمدرضا خوشـرو 
مدیـر شـبکه نسـیم در نشسـت مدیـران 
ایـن شـبکه کـه  در اداره کل روابـط عمومی 
صداوسـیما برگـزار شـد در سـخنانی درباره 
برنامه هـای جدیـد این شـبکه مطـرح کرد: 
در حوزه طراحی برندهای جدیـد این راهبرد 
مد نظر اسـت که بـا رویکـرد محتوایـی تر به 
برنامه ها بپردازیـم ما قائل به سـرگرمی فقط 
برای سـرگرمی نیستیم. بلکه سـرگرمی باید 

محتوایی هـم عرضـه کند.
وی ادامه داد: ما چندین برند را در دسـتور کار 
قـرار دادیم کـه به مـرور یک بـه یـک را روی 
آنتـن می بینیـم. از جملـه برنامه هایـی کـه 
زودتر روی آنتن می روند »طنزسـتان« است 
که با کمـک اسـتان ها شـکل گرفته اسـت.

خوشـرو تصریح کرد: آیتم های طنز نمایشی 
هم داریـم، »جواهر سـرخ« بـه زودی به آنتن 
می رسـد. مسـابقه های محتوایـی داریـم که 
بازطراحـی بـرای برخـی مسـابقه ها انجـام 

می شـود.
ساخت فصل جدید »کودک شو«

مرتضی جاسـبی مدیـر گـروه تولید شـبکه 
در ادامـه از سـاخت فصـل جدیـد »کـودک 

شـو« خبـر داد. 
خوشـرو در ادامـه دربـاره توقـف برنامـه 
»کتـاب باز« عنـوان کـرد: »کتاب بـاز« یکی 
از سـرمایه های سـازمان اسـت و حتماً حفظ 
می شود. برخی از رسـانه ها کمی عجله دارند. 
هـر برنامـه ای چالش هـای دارد. چالش هایی 
پیـش روی تهمتن هم وجـود دارد کـه علاوه 
بـر اینکـه برنامـه خـوب و جـذاب اسـت امـا 
چالـش هـم دارد. آن برنامـه هـم همینطـور 
اسـت چنـد نکتـه دارد کـه تاکنـون 25۰ 
قسـمت از آن پخـش شـده و خسـتگی زیاد 
داشـته اسـت، برخـی از عوامـل هم سـر کار 
دیگـر هسـتند. مـا هـم نکاتـی داریـم، بایـد 
نگاه هایی بـه آن در فرم و محتوا اضافه شـود و 

سـازمان هـم درگیـر تحولات اسـت.
وی اضافه کـرد: قبول داریـم این فاصله بیش 
از یک سـال شـده اسـت اما برنامه های دیگر 
مثـل خندوانـه هـم بـه وقفه هـای طولانـی 
خورده انـد. ولـی نمی خواهیم برنامه آسـیب 
ببینـد، خیلـی پیگیریم کـه به جمـع بندی 
قاطـع برسـیم، در ایـن حـوزه برنامه هـای 

دیگـری هـم داریم.

سروش صحت ممنوع الکار نیست در 
فضای رسانه ای کار می کند

مدیر شبکه نسـیم در پاسخ به سـوالی درباره 
سـروش صحت و ممنوع الـکاری وی تصریح 
کـرد: ایشـان کـه ممنـوع الـکار نیسـتند در 
فضای رسانه ای کار می کنند، در شبکه تماشا 
اسـفند ماه سـریالی از او را پخش کردیـم. اما 
بحث خـود برنامه اسـت که چطـور می تواند 

اهداف را محقـق کند.
خوشـرو درباره برنامـه »تهمتن« نیز یـادآور 
شـد: قـرارداد ایـن برنامـه تمام شـده اسـت. 
مالک آن لوکیشن هم می خواهد کار دیگری 
داشـته باشـد قراردادهایـی را با نمایشـگاه ها 
بسـته اند و هنوز نتوانسـته ایم برای فصل دوم 

برنامه قـرارداد ببندیم.
جاسـبی در ادامـه دربـاره دیگـر برنامه هـا 
تصریـح کـرد: بعـد از دهـه اول محـرم 
برنامه هـای جدیـدی را داریـم از جملـه 
برنامـه »آب و آتش« کـه در دهه سـوم مرداد 
می توانیـم روی آنتـن ببینیـم. سـری جدید 
مسـابقه »هوش برتر« هم به آنتن می رسـد. 
سـعی داریم در ایـن بـاره زمانی 2۰ مـرداد تا 
پایان شـهریور در عین اینکه فضـای ماه صفر 
حفـظ شـود برنامه هایـی را هـم روی آنتـن 

داشـته باشـیم.
امیرعباس اشـرف مدیر تامین برنامه شـبکه 
نسـیم در ادامه دربـاره پرهیز از مـوازی کاری 

بـا دیگـر شـبکه ها عنـوان کـرد: فیدبـک و 
بازخـوردی کـه از مخاطـب گرفته می شـود، 
شـبکه و کنداکتور ما خیلی فشـرده اسـت و 
فقـط می توانیـم گزیده هـا و بخش هایـی از 
یک فیلم و سـریال را پخش کنیم که خاطره 

انگیز باشـد.
تذکر به خطاهای وایرالی

خوشـرو درباره مدیریت فضای مجازی گفت: 
بخشـی از این فضای وایرالی بـه جذابیت آثار 
مربـوط می شـود. از منظر حاکمیـت، فضای 
مجـازی پروتکل هـا و محدودیت هـای خـود 
را دارد که ما هـم به آنهـا می پردازیم. نظارتی 
هسـت، کنترل می شـود و اگر خطایی باشـد 
تذکـر داده می شـود و این هـا بـه ایـن دلیـل 
اسـت که برنامه هـای شـبکه عمدتاً توسـط 

افراد خـارج از سـازمان مدیریت می شـوند.
مدیر شبکه نسیم در ادامه درباره گران قیمت 
بودن برخـی برنامه هـا یـادآور شـد: برخی از 
برنامه های ما این چنین اسـت کـه با حامیان 
مالـی پیـش مـی رود کـه بـه دلیـل وجـود 
برخی برندهـا امکاناتـی را فراهـم کرده اند. ما 
از آنهـا بـه نوعـی حمایـت می کنیم چـون از 
تولیدکننـدگان داخلی حمایـت می کنند. با 
آنهـا همراهی صـورت می گیـرد و بخشـی از 
هزینه ها را هـم به عهده می گیرند. اما شـبکه 
طبق عرف و قرارداد سـازمان پیـش می رود و 

رقـم غیـر عـرف نمی دهد.

همایون اسعدیان سخنگوی شورای صنفی نمایش 
از اکران 3 فیلم جدید از چهارشنبه این هفته خبر 

داد.
همایون اسعدیان سخنگوی شورای صنفی نمایش 
در گفتگو با خبرنگار مهر درباره خروجی جلسه شورا 
گفت: در جلسه امروز مصوب شد فیلم سینمایی 
»بازیووو« به کارگردانی امیرحسین قهرایی به 
سرگروهی پردیس کورش، »تی تی« ساخته 
آیدا پناهنده در پردیس ایران مال و »پیتوک« به 
کارگردانی مجید صالحی به سرگروهی مگامال از 
چهارشنبه این هفته ۱5 تیرماه به نمایش درمی آید.

وی با اشاره به قیمت بلیت سینماها بیان کرد: قیمت 
بلیت سینما تغییر نمی کند اما بر اساس یک توافق 
مشترک با تهیه کننده و سینماداران در سانس هایی 

امکان ارائه بلیت شناور وجود دارد.
فیلم »پیتوک« نخستین تجربه سینمایی مجید 
صالحی در جایگاه کارگردان است. این اثر در ابتدای 
مهرماه ۱39۸ کلید خورد. مهتاب کرامتی، هادی 
حجازی فر و احسان بذلی بازیگران سه نقش اصلی 

فیلم هستند.
»بازیووو« داستان ماپان مخترع بازی ها و خالق 
سرزمین بازیووو است که برای نجات سرزمینش از 
چنگال سیلوس به دنبال پیدا کردن قهرمانی از میان 

بچه هاست، اما ژوبین پسر بچه دست و پا چلفتی 
بدترین انتخاب ممکن برای این کار است.

پژمان بازغی، برزو ارجمند، محمد رضا هدایتی، لیندا 
کیانی، سحر زکریا، مجید افشاری و رضا شفیعی 
جم با همراهی بازیگران کودک: ایلیا نصرالهی، هلیا 
صمدزاده، آرین دهقان نژاد، محمدهادی جعفری، 
حنانه آجرلو، فربد احمدی، ویهان معراجی در این 

فیلم نقش آفرینی کرده اند.
 »تی تی« درباره زنی معروف به »تی تی خُله« است 
که می خواهد بشریت را نجات دهد و آشنایی او با 
یک استاد فیزیک، ماجراهای تازه ای در زندگی اش 

به وجود می آورد.
الناز شاکردوست، پارسا پیروزفر و هوتن شکیبا 

بازیگران اصلی این فیلم سینمایی هستند.

 فیلم جدید به سینماها می آید
اکران »تی تی « از چهارشنبه

سروش صحت ممنوع الکار نیست

تذکر به خطاهای برنامه ها در فضای مجازی

رنا
: ای

س
عک

سنا
: ای

س
عک

رییـس صداوسـیما در گفتگویـی دربـاره انتقـاد بـه برخـی بخش هـای 
سـریال های خانگـی بیـان کـرد کـه ایـن موضـوع احتیاجـی بـه تایید و 
تکذیـب هـم نـدارد و نگرانی هـای جامعـه در این حوزه مشـخص اسـت.
به گـزارش خبرنـگار مهـر، پیمـان جبلـی رییس صداوسـیما در حاشـیه 
مراسـم ۱5 سـالگی راه اندازی پرس تـی وی درباره حمایت از رسـانه های 
برون مرزی بیـان کرد: سیاسـت ما این اسـت کـه حداکثر تـلاش خود را 
بـه کار بگیریـم؛ هم بـرای تقویـت رسـانه ها و هم بـرای تسـهیل عملیات 
حرفه ای شـان که اگـر به تغییـر سـاختار و قدرت مانور بیشـتر نیاز باشـد 

حتمـاً ایـن کار را خواهیم کرد.
وی دربـاره سـریال های نمایشـی هـم گفـت: دربـاره سـریال ها بایـد در 
حوزه نمایشـی بیشـتر توجه شود و برای سـاخت سـریال از طرح و ایده تا 
شـکل گیری داسـتان و فیلمنامه مبتنی بر نیـاز جامعه موثرتـر کار کنیم.

جبلـی در پاسـخ بـه سـوال خبرنـگار مهـر دربـاره رونـد تولید سـریال ها 
و اینکـه گفته می شـود بیشـتر آثـار متوقـف هسـتند، گفـت: روال تولید 
کما فـی السـابق ادامـه دارد، بررسـی طرح هـا و فیلمنامه هـا و طرح های 
نمایشـی کـه ارائـه می شـود براسـاس نیازهـای سـازمان و نیازهایـی 
کـه صـورت می گیـرد ادامـه دارد. مـا همزمـان در حـال بهینـه سـازی 
فراینـد تولیـد و ادامه فعالیـت تولید نمایشـی هسـتیم. هـم بایـد فرایند 

را به گونـه ای اصـلاح کنیـم کـه کارآمدتر شـود و 
تولیـدات بهتـر و جذاب تـر شـود و در عیـن حـال 
باید بـه تعهـد آنتن توجـه کنیم کـه دچـار کمبود 

اثـر روی آنتـن نشـویم.
وی در پاسـخ بـه اینکـه تاییـد می کنـد کـه غیـر 

از سـیمافیلم شـوراهای دیگـری بـرای رونـد تولیـد سـریال راه انـدازی 
شـده اند؟ بیـان کـرد: همانطـور کـه گفتـم مـا در حـال بررسـی و نهایی 
کـردن فراینـد تولید هسـتیم بـه گونـه ای کـه کارآمـدی حـوزه تولید و 
برنامه سـازی را در سـازمان از جمله حوزه نمایشـی را تقویـت کند. آنچه 
بـرای مخاطـب مهم اسـت محتـوای جـذاب و مـورد نیـاز جامعه اسـت و 

آنچـه در ایـن فراینـد انجـام می دهیـم بایـد منتهـی بـه همین شـود.
رییـس صداوسـیما اضافه کرد: شـاید اسـم خیلـی کارسـاز نباشـد آنچه 

مهم اسـت این اسـت کـه فرآیندهـا در حال بررسـی اسـت.
نتخـاب  وی دربـاره تغییـر تهیه کننـده سـریال »موسـی )ع(« و ا
سـیدمحمود رضوی بـه خبرنـگار مهر عنـوان کـرد: حضور آقـای رضوی 
نفـس تـازه ای را بـه ایـن پـروژه خواهـد داد و امیدواریـم بـا حضـور او به 
لحـاظ اجرایی پروژه تسـریع و تقویت شـود و به لحـاظ غنایـی محتوا هم 

امیـدوارم حضورشـان کمـک کنـد.

دلیل تغییر تهیه کننده »موسی«
 نقد سریال خانگی تایید و تکذیب ندارد

خبر
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پیشکســوت تیــم فوتبال اســتقلال گفت: 
لیگ ما باید به اندازه قراردادهایی که بسته 
می شــود، ارزش داشته باشــد تا طرفداران 
در ورزشــگاه یا از طریق تلویزیون از دیدن 
بازی ها لذت ببرند. من تناســبی بین قیمت 

بازیکنان و بازی های لیگ نمی بینم. 
شــاهرخ بیانی، پیشکســوت تیــم فوتبال 
استقلال در گفت وگو با ایرنا،  درباره ریکاردو 
ساپینتو و حضور او به عنوان سرمربی جدید 
آبی پوشــان پایتخت، اظهار کرد: ســاپینتو 
مربــی باتجربه ای تلقی می شــود و چندین 
ســال اســت در عرصه  مربی گری فعالیت 
می کند. بایــد دید این مربــی در ایران چه 
کاری انجــام می دهد. امیــدوارم در کارش 
موفق باشد. حتما یک مقداری زمان می برد 
تــا آن هماهنگی ایــده آل شــکل بگیرد و 
هواداران هم باید صبر کند تا این هماهنگی 
صورت بگیرد. بــه نظرم، ســاپینتو انتخاب 
خوبی بود و در حال حاضــر توقع هواداران 
بالا رفته است و با توجه به این که درخواست 
هواداران، مربی خارجی بــود، این انتخاب 
مناسب بود و امیدوارم ساپینتو در استقلال 

موفق شود.
وی افزود: موضوع بعدی کــه اهمیت دارد 
و ســوالی که مطرح می شــود این است که 
آیا می توانیم ابــزار موفقیــت را در اختیار 
ساپینتو قرار دهیم یا نه. متأسفانه استقلال 
در نقل وانتقــالات عقب  اســت. بــرای تیم 
قهرمان مهم اســت که شــاکله اش را حفظ 
کرده و نقــاط ضعفش را با جــذب بازیکن 
جدید برطرف کند، اما هیچ کدام از این موارد 
را در اســتقلال نمی بینیم. قرارداد بازیکنان 
تمدید نشده و بازیکن قابل قبولی که به تیم 
کمک کند، جذب نشده است. مطمئن باشید 
اســتقلال با این وضعیت در طــول فصل به 
مشــکل می خورد. تیم های رقیب بازیکنان 
درجه یک گرفتند ولی استقلال کار خاصی 

نکرده است.
بیانی در رابطه با وضعیت این باشگاه اظهار 
داشت: استقلال در هر شــرایطی استقلال 
است. این تیم پس از چند فصل قهرمان لیگ 
برتر شــد و همه چیز برای آبی پوشان خوب 
پیش رفت. مصطفی آجرلو، مدیر با ســابقه 
فوتبالی است و حاشیه ها را از استقلال دور 
کرد. از زمــان حضور آجورلو در اســتقلال 
قرارداد فرهاد مجیدی سه ساله تمدید شد 
تا اســترس از او و تیمش دور شود. در ادامه 
بازیکنان جــوان و باتجربه جــذب کردند و 
یک مربی باســابقه مثل گابریلــه پین را در 

کادر فنی گذاشتند. استقلال با آرامش وارد 
لیگ شــد و روتین جلو رفت و قهرمان شد. 
وقتی یک تیم همه چیز داشــته باشد، مربی 

تفکرش را روی مسائل فنی می گذارد.
او درباره ادعای ساپینتو مبنی بر اینکه او ۴ 
جام قهرمانی برای استقلال می آورد، گفت: 
این ادعا تبلیغاتی است. همه مربیان دوست 
دارند قهرمان شــوند و او خواسته است تا از 
نظر روحی و روانی شــرایط را درست کند 
چون هیــچ مربــی  اول کار نمی گوید من ۴ 
قهرمانی می آورم. تا مربی با شــرایط آشــنا 
نشــود، نمی تواند درباره آینده صحبت کند. 
هیچ مربی در دنیا نمی تواند بگوید حتماً جام 
می گیرم. بحث من این نیســت که سرمربی 
پرتغالی چه چیزی گفته اســت، من به این 
فکر می کنم که باشــگاه می تواند بازیکنان 
در اختیار او قرار دهد که با اســتقلال نتیجه 
بگیرد یا نه. اســتراماچونی در زمان شــروع 
کارش در اســتقلال موفــق نبــود، چون با 
فرهنگ و بازیکنان ایرانی آشنایی پیدا نکرده 
بود. برای ساپینتو نیز این شرایط وجود دارد. 
تنها تفاوت استراماچونی و ساپینتو این است 
که برای ســرمربی ایتالیایی ابراز بهتری در 
اختیارش قرار گرفته بود. امیدوارم مدیریت 
باشگاه و به ویژه سردار آجورلو با جذب چند 
بازیکن طراز اول ابراز کافــی در اختیار این 

مربی قرار دهند.
پیشکســوت تیم فوتبال اســتقلال با بیان 
اینکه پرسپولیس بازیکنان زیادی به خدمت 
گرفته اســت، گفت: مگر می شود دو تیم که 
تحت حمایت یک مجموعه هستند، شرایط 

متفاوتی داشته باشند؟ یک تیم هر بازیکنی 
را می گیرد و تیم دیگر نه. هواداران استقلال 
به حق ناراحت هســتند، چون تیم شــان تا 
اینجای کار خوب بســته نشده است. تیمی 
که قهرمان می شود، اســکلت آن باید حفظ 
شــود. رئال مادرید، بارســلونا، میلان و ... 
به اسکلت تیم شان دســت نمی زنند و تنها 
دو ســه بازیکن جذب می کنند. اســتقلال 
آنچنان بازیکنی نمی خواست. اگر چه محمد 
دانشگر از استقلال جدا شد، ولی تیم نیاز به 
بازیکن ندارد. ای کاش قبــل از اینکه لیگ 
به پایان برســد، وضعیت تمدیــد قراردادها 
مشخص می شــد. اگر این کار را می کردند 
این مشکلات پیش نمی آمد. در دنیا اینطور 
نیســت که بازی ها تمام شــود و ســپس با 
بازیکنان برای تمدید قرارداد صحبت کنند. 
وقتی مسئولان اســتقلال می دانستند قرار 
است قرارداد امثال دانشــگر و حسین زاده 
به پایــان برســد، باید زودتــر وارد مذاکره 
می شــدند. چرا باید قــرارداد بازیکن جوان 
یکی دو ساله بســته شــود؟ مهدی قائدی 
قرارداد بلند مدت با استقلال داشت و زمانی 
که ترانســفر شــد پول خوبی به اســتقلال 
رســید، اما چرا بایــد قرارداد امیرحســین 
حســین زاده یک ســاله با بند جدایی بسته 

شده باشد؟!
وی در مورد بالا رفتن مبالــغ قراردادها در 
لیگ برتر خاطرنشــان کرد: فصل گذشــته 
بازی هایــی دیدیم کــه زیبایــی و طراوت 
نداشت، بنابراین رقم هایی که بسته می شود 
در حد مســابقات نیســت. لیگ مــا باید به 

اندازه قراردادهایی که بسته می شود، ارزش 
داشته باشــد تا طرفداران در ورزشگاه یا از 
طریق تلویزیون از دیدن بازی ها لذت ببرند. 
من تناسبی بین قیمت بازیکنان و بازی های 
لیــگ نمی بینم. رقم قراردادها سرســام آور 
است و فقط چند تیم می توانند این ارقام را 
پرداخت کنند و به سایر تیم ها ظلم می شود. 
فوتبال در زمان ما آماتور بود و با عشق بازی 
می کردیم. امثال مــن در آن زمان بودند که 
۱7 سال با یک پیراهن بازی کرده و تیم شان 

را عوض نمی کردند.
این پیشکسوت تیم فوتبال استقلال درباره 
آینده آبی پوشان پایتخت و در پاسخ به این 
سوال که آیا آبی ها در فصل آینده می توانند 
بازهــم مدعی عنــوان قهرمانــی لیگ برتر 
باشند، گفت: اســتقلال همیشه مدعی بوده 
است. مشــکلات در این چند سال، مسائل 
دیگری بوده اســت اما اســتقلال در حالت 
کلی مدعی بوده اســت. امســال طرفداران 
به اســتادیوم می آیند و این خیلی می تواند 
به تیم کمک کند. در حــال حاضر وضعیت 
برای استقلال مناسب اســت و بازیکنان در 
شــرایط بهتری قرار دارند و امسال بستگی 
به مدیریــت و مربی دارد که شــرایط برای 
بازیکنــان در بهترین وضعیت خود باشــد 
کــه بازیکنان با آرامش بتواننــد کار خود را 

پیش ببرند.
وی در پایان در خصــوص وضعیتش پس از 
جدایی از نساجی مازندران گفت: قرار است 
در کادر فنی ســاکت الهامی در تیم هوادار 

حضور داشته باشم.

بیانی: تناسبی بین قیمت بازیکنان
 و کیفیت بازی های لیگ وجود ندارد

نصف پوست فوتبال باشگاهی ایران کنده شد 
پرچم در دست خارجی ها

با جدایی نیمی از سرمربیان فصل گذشته لیگ برتر مربیان چند 
باشگاه ســراغ گزینه های خارجی رفتند تا با حضور آنها در فصل 
بیست و دوم لیگ برتر، تنور مسابقات داغ تر از قبل شود. به گزارش 
خبرنگار مهر، هرچه از زمان نقل و انتقالات تابستانی فوتبال ایران 
می گذرد تکلیف نیمکت تیم ها برای فصل پیش رو نیز مشخص 
می شود تا سیر تغییر و تحول در آستانه برگزاری بیست و دومین 

دوره این مسابقات گسترده تر از همیشه شود.
فرهاد با جام رفت

معمولاً تیم های قهرمان دســت به نیمکت موفق خود نمی زنند 
اما این موضوع در فوتبال باشگاهی ایران همیشه صدق نمی کند. 
عبدالله ویسی پس از قهرمانی با اســتقلال خوزستان تصمیم به 
جدایی گرفت تا به سپاهان اصفهان بپیوندد. برانکو ایوانکوویچ نیز 
بعد از پشت سر گذاشتن دوران طلایی با پرسپولیس با دلارهای 
بیشتر به الاهلی عربستان پیوست. قصه ای تکراری برای استقلال 
تهران که با قهرمانی در فصل گذشته نتوانست فرهاد مجیدی را 
مجاب به ماندن در قامت ســرمربی محبوب آبی ها کند تا او سر 
از الاتحاد کلبا امارات در آورد و جایش را »ریکاردو ســاپینتو« از 

کشور پرتغال بگیرد.
پولدارها سراغ خارجی ها رفتند

قصه ورود مربیان خارجی به ساپینتو ختم نشد تا سپاهان اصفهان 
نیز پس از استعفای محرم نویدکیا تصمیم به عقد قرارداد با »ژوزه 
مورایس« گرفته و دستیار ســابق ژوزه مورینیو را به نقش جهان 
بیاورد. محمدرضا زنوزی نیز پس از ناکامی تراکتور در فصل گذشته 
با انواع و اقسام مربیان خارجی نظیر سولدو و ساغلام سراغ چهره 
مطرح فوتبال روسیه، »قربان بردیف« رفت تا او بتواند زیر بنای این 
باشگاه را ترمیم و برای آن برنامه ریزی کند. ورود خارجی ها به فوتبال 
ایران در حالی برای مدعیان قهرمانی اتفاق افتاده است که هر یک 
با وجود جایگاهی متفاوت در فصل گذشته مسابقات لیگ برتر، به 
عنوان باشگاه های متمول شناخته می شوند تا راحت تر از بقیه برای 

خر کردن یک مشت دلار دست به جیب ببرند.
نصف رفتند، کمتر از نیم ماندند!

سرمربیان فصل گذشته لیگ برتر آینده ای کاملًا متفاوت در فصل 
پیش رو پیدا کردند. مشکلات مالی سبب شــد تا امثال علیرضا 
منصوریان حاضر به ماندن در صنعت نفت آبادان نشــوند. ضمن 
اینکه گزینه هایی همچون رســول خطیبی، فراز کمالوند، فیروز 
کریمی و… بعد از مدت ها جایی در شــروع بازی های لیگ برتر 
ندارند تا رضا پرکاس و حمید مطهری به همراه مازیار زارع که با 
ملوان و فرزاد حسین خانی با مس به لیگ برتر راه یافتند شانس 
ســرمربیگری در لیگ برتر را پیدا کنند. همچنین از سرمربیان 
سال قبل تنها امیر قلعه نویی، یحیی گل محمدی، ساکت الهامی، 
مهدی تارتار، محمد ربیعی و مجتبی حسینی فرصت تلاش دوباره 
برای اثبات توانایی های فنی خود را پیــدا کردند که در بین آنها 
ساکت الهامی با نقل مکان از نساجی به هوادار تهران، فعالیت خود 

را ادامه خواهد داد.
پرتغالی ها یا مربیان سنتی!

مورایس و ســاپینتو با ملیــت پرتغال و رزومــه ای قابل تأمل به 
فوتبال باشگاهی ایران راه پیدا کردند تا مقابل مربیان با تجربه ای 
همچون گل محمدی، قلعه نویی، تارتار و… قد علم کنند. رقابتی 
که می تواند فوتبال باشگاهی کشور را در فصل پیش رو با خروج 
نیمی از مربیان و ورود نصفی دیگر رنگ و لعاب متفاوتی نســبت 

به گذشته ببخشد.

کمیته وضعیت بازیکنان فدراسیون فوتبال، آرای 
جدید خود را در خصوص تعــدادی از پرونده های 

مطروحه اعلام کرد.
به گزارشی از سایت فدراسیون فوتبال، کمیته وضعیت بازیکنان 
آرای جدید خود را در خصوص تعدادی از پرونده های مطروحه به 

شرح زیر اعلام کرد:
با توجه به شکایت حمید بوحمدان از باشگاه تراکتورتبریز، این باشگاه 
به پرداخت مبلغ ۱3 میلیارد و 629 میلیون ریال بابت اصل خواسته 
و مبلغ 297 میلیون و ۱۱2 هزار و 2۰۰ ریال بابت هزینه دادرسی در 
حق خواهان محکوم شد. همچنین کمیته وضعیت نسبت به دعوی 

خواهان به مبلغ یک میلیارد و ۴۱۱ میلیون ریال قرار رد صادر کرد.
درپی شکایت باشگاه ایران خودرو از باشگاه استقلال تهران مبنی 
بر غرامت آموزش علیرضا رضایی، کمیته وضعیت نسبت به دعوی 

خواهان به مبلغ یک میلیارد ریال قرار رد صادر کرد.
در پرونده شــکایت کوروش ملکی از باشگاه مس رفسنجان، این 
باشگاه به پرداخت مبلغ یک میلیارد و 2۴۰ میلیون ریال بابت اصل 
خواسته و مبلغ 27 میلیون ریال بابت هزینه دادرسی در حق خواهان 

محکوم گردید.
با توجه به شکایت میثم کریمی از باشگاه رایکا بابل این باشگاه به 
پراخت مبلغ یک میلیارد و 3۰۰ میلیون ریال بابت اصل خواسته 
و مبلغ 26 میلیون ریــال بابت هزینه دادرســی در حق خواهان 

محکوم شد.

پیشکسوت فوتبال گفت: اگر باشگاه ها به تیم های 
پایه و آکادمی اهمیت بدهند، همه مشکلاتشان اعم 
از مالی، اعتباری، فنی و تکنیکی برطرف خواهد شد. 
محمود کلهر در گفت وگو با ایرنا، با اشاره به اهمیت وجود آکادمی 
در فوتبال کشور اظهار داشت: آکادمی برای باشگاه های فوتبال در 
دنیا از اهمیت زیادی برخوردار است. در کشورمان غیر از یک یا دو 
باشگاه، آکادمی به صورت حرفه ای نداریم. باشگاهی که آکادمی 
دارد به طور قطع کادر فنی و مربیگری بهتــری دارد که منافع 

اقتصادی بالایی نیز به همراه می آورد. 
هافبک سابق پرسپولیس در خصوص تیم امید ایران گفت: تیم 
امید باید آنالیز شود. فوتبالی ها مثل مهدوی کیا کم کم درحال 
ورود هستند  و مرحله بعدی که اهمیت بالایی دارد هم ساخت 
زیربنای مناسب و تولید بازیکن است. متاسفانه واژه فرهنگی را 
در کنار نام باشگاه ورزشی فقط به یدک می کشیم و نتوانستیم 
حمایت درستی از تیم های پایه داشته باشیم. نباید با این سابقه در 
ورزش بازیکنانمان همچنان رفتار حرفه ای را آموزش ندیده باشند.

پیشکسوت فوتبال در مورد حواشی و مشکلات فوتبال کشور 
خاطر نشان کرد: بزرگ ترین مشکلات فوتبال کشور با تاسیس 
آکادمی و حمایت از تیم های پایه درســت می شود. اگر بتوانیم 
برای استعدادیابی ها و ورود بازیکنان روند صحیحی ایجاد کنیم، 
دلال های فوتبال تا حد زیادی از بین می روند. اکنون شــاهدیم 
که بازیکنانی که توان مالی بالایی ندارد و نسبتا ضعیف تر هستند، 
زیر فشار دلال های فوتبالی له می شوند. برای ما خیلی زشت است 
که کی روش در تیم ملی به آموزش پاس  بغل پا و ابتدایی ترین 

تکنیک ها بپردازد. 

جریمه مالی برای تراکتور
استقلال غرامتی به پیکان 

پرداخت نمی کند

کلهر: مشکلات فوتبال با اهمیت دادن 
به آکادمی باشگاه ها حل می شود

خبر

خبر

خبر

رنا
: ای

س
عک

کاغذ ورزش

افقی
 1 - نوعی حلوا، خبر افشاگرانه، میدهند تا 
رسوا کنند - فیلمی با بازی همفری بوگارت - 
محکم۲ - مساوی شطرنج - از جزایر ژاپن3 
- پادگان تهران، نام قدیمی اصفهان، اصفهان 
قدیم - ماچ آبدار - روستا، عدد روستایی 
- تلخ، پیمانه ، اندازه ، شماره و حساب ، 
گذشتن بر چیزی - استفراغ، به هم خوردن 
حال را گویند4 - مركز یونان، شهر المپیكی 
- گریه و زاری - متد بی سر5 - نت ششم 
موسیقی، نفی عرب، درون چیزی - سنگ 

آسیای عصاری  - نفس خسته - ناامید، 
علامت  مفعولی،  نشانه   - انگلیسی6  یخ 
قبل  نت  چهارم،  نت   - واسطه  بی  مفعول 
از سل، کلید آن در موسیقی معروف است 
- درنده گله، چوپان دروغگو آن را در خیال 
خود می دید - از کشورهای اقیانوسیه7 - 
سنگ های قیمتی، گوهر ها - همراه چفت 
یار  نیمتنه،   - ردیف8  قالیبافی،  ردیف   -
شلوار - مکیدن چیزی را - نوشابه قدیمی - 
دستور، حكم، فرمان، ضد نهی9 - اثر چربی 
- لب - فرزند زاده، فرزند فرزند، شيرين تر 
از فرزند،نسل سوم10 - شرح و تفصیل خبر 

یا کاری که انجام گرفته - مروارید - گودی، 
گودی و ژرفا، ژرفا11 - زدنی آدم بهانه گیر 
- فریاد، زمان ترس می زنیم - گریزان1۲ 
- چهره - نیتروژن - نهر، جویبار - قیمت 
بازاری13 - آهو - مدل غربی، الگوی اروپایی 
- دوش و كتف، كتف - سوراخی در کوه - 
مظهر زیبایی طبیعت، مخلوط آب و خاک، 
زدنی ورزشی14 - عدد منفی، جواب سر بالا 
- درجه حرارت، حرارت و گرمی - بريدن با 
شمشير و جز آن15 - دندان فیل، دندان گران 
قیمت فیل، جزو ساحل های معروف دنیا - 

پول رایج روسیه - رفتگر

عمودی
1 - همجوار، همسایه، در کنار دیگری، کسی 
که به قصد ثواب در کنار یک بنای مقدس 
اقامت می کند - طرح، نمونه - گمان۲ - 
هنوز لاتین، علامت مصدر جعلی - برآمدگی 
پشم  بوی   - سوهان  دندانه  كفش،  ته 
سوخته - خوب مختصر3 - پو وارونه - 
برج كج فرانسه - قورباغه درختی - قطب 
مثبت - نشانه جمع، بله شیرازی، بله بی 
ادب4 - مایه حیات، مایه روشنایی، مظهر 
ناظر زاده كرمانی5  از احمد  اثری  پاكی - 
- پایه، رکن - سودای ناله، نفس بلند، از 
دل پر سوز بر آید - یال اسب - باز لاتین، 
آشپزخانه باز6 - آجر - گله گوسفندان - 
از احشام، پرفسور حیوانات - همه، آقای 
آلمانی، همه را شامل شود7 - میوه مربایی، 
میوه نكو، میوه پاییزی - هرچه سنگ است 
برای چنین پایی است، تن پوش حمام - 
عصاره کنجد8 - از احشاء درون بدن، عضو 
من  مذهبی،  شهر   - بدن  درون  گوارشی 
تبریزی - بافتن - نزاکت، فرهنگ، آموخته 

لقمان حسن معاشرت9 - خوردنی متعجب، 
تنها - گه برعکس، گه برعکس، گه برعکس 
- زود نیست، صومعه، مقابل زود - صابون 
خیاطی، گل بتونه10 - رمق آخر - هزار كیلو، 
بدن، ماهی كنسروی - بسیار زیاد، به میزان 
- گاو  انبوه11  جمعیت  خروش   - فراوان 

آهن  - بخشی از زمان، وزنی معادل چهار 
جو - مادر لر، بیماری، تصدیق روسی1۲ - 
صدف  درون  درشت،  مروارید  ورود،  محل 
- ماه فوتبالی، از ماه های میلادی، خارج 
شدن توپ از میدان بازی - خیلی کم - 
پار برعکس13 - نمایش تلویزیونی، شوهر 

کاشان،  باغ   - روستایی  شب  روستایی، 
قتلگاه امیرکبیر - اداره رسیدگی به موقوفات 
- خداوند، مالک14 - اخم  - خرده سنگ، 
و  مزد   - جد  بزرگ،  پدر   - سنگریزه15 
پاداش، خشت پخته - ریختن آب - لاشه 

حیوان
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دوشنبه  ۱3 تیر ماه ۱۴۰۱ کاغذ سیاست

خبرخبر

یک عضو کمیسیون عمران مجلس شورای 
اسلامی تاکید کرد: نرخ گذاری ارزی بلیط 
هواپیما برای مسافران خارجی نه تنها آثار 
منفی در بازار گردشــگری بر جای خواهد 
گذاشت بلکه این پیام را به سایر کشورها می 
دهد که پول ملی ما ارزشی ندارد. غلامرضا 
شریعتی در گفت وگو با ایسنا با انتقاد از اقدام 
انجمن شــرکت های هواپیمایی برای نرخ 
گذاری ارزی بلیط هواپیما برای مسافران 
خارجی، بیان کرد: از نظر بنــده این اقدام 
بسیار ناپسند است. اساسا این کار از منظر 
اقتصاد نیز آثار نامطلوبی برای کشور دارد. 
با این اقدام ما به سایر کشورها این سیگنال 
را می دهیم که پول ملی ما ارزشی ندارد. ما 
باید در هر وضعیت اقتصــادی از پول ملی 

خود دفاع کنیم.
وی در ادامه اظهار کرد: محاسبه ارزی قیمت 
بلیط هواپیما برای مسافران خارجی این پیام 
را در خود دارد که پول ملی ما ارزشی ندارد 
و برای ارائه خدمات به ما دلار دهید. از سوی 
دیگر نه تنها این اقدام آثار منفی در جذب 
گردشگر خارجی خواهد داشت بلکه در بازار 
گردشگری متقابل نیز طبیعتا برای مسافران 
ایرانی آثار منفی بر جای خواهد گذاشــت. 
نماینده مردم بهشــهر در مجلس شورای 
اســلامی تصریح کرد: با این اقدام مصالح و 
منافع ملی کشور نیز تحت شعاع قرار می 
گیرد. انتظار می رود مسئولان وزارت راه و 
شهرسازی در اسرع وقت جلوی این اقدام را 
بگیرند. این اقدام تاثیرات منفی هم در حوزه 
داخلی و هم در حوزه خارج بر جای خواهد 
گذاشت. زمانی که پول ملی ما ریال است 
چرا باید معاملات ما به دلار صورت بگیرد؟ 
این امر آثار اقتصادی نامطلوبی نیز به دنبال 
خواهد داشت و مدیران مربوطه باید هرچه 

زودتر جلوی این اقدام ناشایست را بگیرند.

عسکری: مطالبات 
کشاورزان گندم کار تعیین 

تکلیف می شود

رئیــس کمیســیون کشــاورزی، آب، 
منابع طبیعی و محیط زیست مجلس شورای 
اسلامی از تعیین تکلیف پرداخت مطالبات 
کشاورزان گندم کار در نخستین جلسه این 
کمیســیون با مدیران عامل بانک ها خبر 
داد. به گزارش ایسنا، محمدجواد عسکری 
رئیس کمیسیون کشــاورزی، آب، منابع 
طبیعی و محیط زیســت مجلس شورای 
اسلامی خاطرنشان کرد: مقرر شده بود که 
دولت مطالبات گندم کاران را سریعا پس از 
تحویل محصول برداشت شده پرداخت کند 
اما متاســفانه وقفه ای در این زمینه ایجاد 
شد؛ در همین زمینه در جلسه کمیسیون 
کشاورزی رئیس ســازمان برنامه و بودجه، 
وزیر جهاد کشــاورزی و نمایندگان سایر 
دستگاه های متولی حضور یافتند و موضوع 
پرداخت مطالبات کشاورزان گندم کار مورد 
بررسی قرار گرفت. وی با تاکید بر اینکه تا 
الان دولت باید ۱۸ هــزار میلیارد تومان در 
قبال گندم های خریداری شده به کشاورزان 
پرداخت کند، اظهار کرد: کشــاورزان باید 
هرچه سریع تر برای کشت دوم خود آماده 
شوند و برای این موضوع باید نقدینگی کافی 
را در اختیار داشته باشند تا نهاده های مورد 
نیاز خود را تامین کنند. رئیس کمیسیون 
کشــاورزی، آب، منابع طبیعــی و محیط 
زیست مجلس با بیان اینکه »تا الان نزدیک 
به 35 روز از موعد پرداخت بدهی کشاورزان 
می گذرد و دولت باید بر اساس قول و تعهد 
خود نسبت به پرداخت مطالبات کشاورزان 
گندم کار اقدام کند«، افزود: در جلسه مقرر 
شد جلســه ای با مدیران عامل بانک ها در 
خصوص پرداخــت مطالبات کشــاورزان 
گندم کار برگزار شود؛ در صورتی که بانک ها 
نسبت به پرداخت این مطالبات اقدام کردند 

که مشکلی نخواهیم داشت. 

یک وکیل دادگستری با بیان اینکه سلامت 
دستگاه قضایی ضامن سلامت سایر نهادها و 
ارکان قدرت و نظام اداری است، گفت: اعتماد 
و اطمینان مردم به دستگاه قضایی، بالاترین 
سرمایه اجتماعی است و خوشبخت آن 
جامعه ای است که از دستگاه قضایی سالم و 
مقتدر برخوردار است. رسول کوهپایه زاده در 
گفت وگو با ایسنا درباره تاکید رهبر انقلاب در 
دیدار با مسئولان قضایی در خصوص اینکه 
باید  ساختارهای فسادزا در قوه قضاییه در 
هم شکسته شود، گفت: فرمایشات رهبر 
معظم انقلاب در دیدار با مسئولان قضایی 
باید به عنوان فصل نوینی در مبارزه با فساد در 
درون دستگاه قضایی تلقی شود.صحبت های 
ایشان با توجه به اطلاعات کامل و اشراف لازم 
معظم له بر اوضاع و احوال قوه قضاییه و با 
نگاه آسیب شناسانه مطرح شده،  به گونه ای 
است که نه تنها صورت مسئله پاک نشده بلکه 
هشدار داهیانه لازم در خصوص برخورد با 
فساد و  ساختارهای فسادزا و مفسدین در 
دستگاه قضایی مورد تاکید قرار گرفته است. 
این فرصت را  باید مغتنم شمرد و هوشمندانه 
و دلسوزانه با اراده جدی و اهتمام لازم به 
مبارزه با فساد در دستگاه قضایی اقدام کرد. 
وی افزود: آنچه که موضوع مبارزه با فساد و 
ساختار و بسترها و گلوگاه های فسادزا را در 
درون قوه قضاییه واجد اهمیت و ضرورت 
مضاعف و دو چندان می کند، این است که 
اساساً قوه قضاییه مظهر و نماد و متولی 
مبارزه با فساد و احقاق حق و اجرای عدالت 
است. مطابق اصل ۱56 قانون اساسی،   قوه 
قضاییه پشتیبان حقوق فردی و اجتماعی و 
مسئول تحقق بخشیدن به عدالت و عهده دار 
رسیدگی به تظلمات و  احیای حقوق عامه و 

گسترش عدل و آزادی و البته نظارت بر حسن 
اجرای قوانین، اقدام جهت پیشگیری از وقوع 
جرم و تعقیب و مجازات مجرمین است.   به 
همین جهت است که کمترین و کوچکترین 
فسادی در دستگاه قضایی به هیچ عنوان 
پذیرفته نیست و می تواند آثار سوء فراوانی بر 
سایر ارکان حاکمیتی داشته باشد. این وکیل 
دادگستری تصریح کرد: نکته بسیار قابل 
توجه، این است که  در هر سیستم و نظامی 
مهمترین عامل پیشرفت و رشد و شکوفایی و 
یا افول و اضمحلال، نیرو و منابع انسانی است. 
از این حیث توجه ویژه به نیروی انسانی در 
دستگاه قضایی واجد اهمیت فراوان است. 
نیروی انسانی شامل قضات شریف، کارکنان 
خدوم، مدیر دفتر، منشی،   پرسنل اداری و 
نیروهای مرتبط است. وی ادامه داد: در یک 
تعریف کلی از پدیده فساد در دستگاه قضایی 
می توان گفت فساد به معنای سوء استفاده از 
موقعیت، جایگاه و قدرت تفویض شده برای 
تحقق هدف شخصی نامشروع است. این 
هدف می تواند مالی یا غیر مالی باشد. غیر 
مالی مثل پیشبرد جاه طلبی های حرفه ای 
یا سیاسی و مالی هم مشخصاً اخذ و دریافت 
رشوه است.   این وکیل دادگستری تاکید کرد: 
یکی از بسترهای فسادخیز در این خصوص، 
حقوق و مزایای ناکافی و نامناسب قضات 
شریف و کارکنان خدوم دادگستری است، 
اصلاح وضعیت معیشتی قضات، مهمترین 
عامل رفع فساد در دستگاه قضایی است. 
قاضی که ماهیانه ۱۰ میلیون تومان حقوق 
می گیرد، در پرونده چند هزار میلیاردی 
چگونه باید در مقابل پیشنهادات و وسوسه ها 
تاب بیاورد. قاضی دادگستری به هیچ عنوان 
نباید دغدغه معاش، تامین اجاره مسکن و 

مخارج و هزینه های یومیه زندگی را داشته 
باشد. در این خصوص امام علی)ع( خطاب به 
مالک اشتر در نامه 53 نهج البلاغه می فرماید 
در پرداخت مال به قاضی گشاده دست 
باش، آن مقدار که نیازش را برطرف کند و 
احتیاجش به مردم کم شود. کوهپایه زاده 
افزود: موضوع دیگر تامین شأن و جایگاه و 
منزلت قابل توجه برای قضات است، یعنی 
قاضی دادگستری از نظر شخصیتی، روحی 
و روانی باید احساس منزلت کند. حضرت 
امیر باز در این خصوص خطاب به مالک اشتر 
می فرمایند آنچنان مقام قاضی را نزد خود بالا 
ببر تا از نزدیکانت احدی از نفوذ به او طمع 
ننماید و  از  ضایع شدن توسط مردم نزد تو 
در امان باشد. یکی دیگر از  موارد بسیار مهم 
برای جلوگیری از فساد در دستگاه قضایی 
در خصوص نحوه جذب و مکانیسم انتخاب 
قضات است که باید  بر اساس ملاک های 
عینی، واقعی و مبتنی بر شایسته سالاری و 
تعهد و تخصص افراد این امر صورت بگیرد، 
هم به لحاظ جذب قضات و هم در خصوص 

انتصابات، نقل و انتقال و ارتقاء قضات.
وی افزود: در این زمینه وضعیت مالی و 
معیشتی و جایگاه اجتماعی قضات باید 
به گونه ای باشد که نخبگان و برترین های 
رشته حقوق متقاضی ورود به عالم قضاوت 
و شرکت در آزمون قضاوت باشند. حضرت 
علی علیه السلام در این خصوص می فرماید 
از میان مردم برترین افراد را برای قضاوت 
برگزین و در زمینه انتخاب قاضی از هر جهت 
دقت کن، دقتی بلیغ و رسا. یکی از بسترها 
و ساختارهای فسادزا در درون قوه قضاییه 
می تواند موضوع چگونگی ارجاع پرونده به 

شعب قضایی باشد. 

وزیر خارجه اردن اعلام کرد که این کشور بخشی از 
ائتلاف عربی-صهیونیستی علیه ایران نخواهد بود و 
این مساله اساسا مطرح نیست.به گزارش ایسنا، ایمن 
الصفدی، وزیر خارجه اردن در حاشیه نشست وزرای 
خارجه اتحادیه عرب در بیروت در گفت وگو با روزنامه 
النهار در پاسخ به سوالی در خصوص اختلافات با ایران 
گفت: همه ما خواهان روابط خوب با ایران هستیم و 
برای تحقق این مساله باید دلایل این تنش ها حل 
شود، ما بار دیگر از اینجا اعلام می کنیم که همواره 
خواهان گفت وگویی هستیم که تمام مسائل را شامل 
شود تا به مرحله ثبات و همکاری برسیم.وی در پاسخ 
به این سوال که وزرای کشورهای عربی در خصوص 
این مساله اختلاف نظر ندارند، تاکید کرد: درخصوص 
اولویت ها اختلاف نظری وجود ندارد به این معنا که 
همه ما در مساله ثبات و امنیت در کنار خلیج)فارس( 
می ایستیم و امنیت خلیج )فارس( بخشی از امنیت 
ما است.ایمن الصفدی خاطرنشان کرد: ما نمی گوییم 

که اختلافات ایرانی-عربی وجود ندارد بلکه وجود 
دارد اما همه ما مسئولان عربی خواهان عبور از این 
اختلافات از طریق برگزاری گفت وگوهای صریح 
و شفاف هستیم به گونه ای که همه مسائل را روی 
میز قرار دهیم و برای حل اختلافات رایزنی کنیم 
در غیر این صورت این بحران ها ادامه خواهد داشت 
و منطقه بهای آن را پرداخت می کند. وزیر خارجه 
اردن درخصوص تشکیل ناتوی منطقه ای و اظهارات 
پادشاه این کشور در این خصوص تاکید کرد: ملک 
عبدالله این مساله را مطرح نکرد بلکه در گفت وگویی 
درخصوص تشکیل مکانیزمی شبیه به ناتو در منطقه 
عربی از او سوال شد و ما موافق هر طرحی هستیم که 
در راستای همکاری های عربی باشد. بنابراین ما در 
کنار هر نوع طرحی هستیم که در مقابله با چالش ها و 
تروریسم و غیره باشد. چیزی که در رسانه ها اعلام شد 
به ما پیشنهاد نشده است، طرح منطقه ای که اسرائیل 
بخشی از آن باشد به ما پیشنهاد نشده است. ما به 

دنبال ایجاد ائتلاف علیه کسی نیستیم بلکه به دنبال 
ایجاد مکانیزم های مشترک هستیم.وی در پاسخ به 
این سوال که برخی ها می گویند این یک طرح عربی 
-اسرائیلی برای مقابله با ایران است گفت: این مساله 
اساسا مطرح نشده است و چیزی که در اردن اعلام 
شده است تشکیل یک ائتلاف عربی مشترک برای 
مقابله با چالش های مشترک است. بنابراین ما بخشی 
از ائتلاف عربی- اسرائیلی علیه ایران نخواهیم بود 
و این مساله به ما پیشنهاد نشده است و در نشست 
سران عربی با جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا که قرار 
است در عربستان برگزار شود نیز مطرح نخواهد شد. 
ایمن الصفدی پیش از این نیز در گفت وگو با شبکه 
الجزیره تاکید کرد که هیچ گونه بحث و گفت وگویی 
در خصوص تشکیل ائتلاف نظامی منطقه ای با 
مشارکت اسرائیل مطرح نشده است و این مساله جزو 
برنامه های سفر جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا به 

منطقه نیست.

وزیر خارجه  اردن: بخشی از ائتلاف عربی- اسرائیلی علیه 
ایران نخواهیم بود

سلامت دستگاه قضایی ضامن سلامت سایر نهادها است

نایب رئیس مجلس شــورای اســلامی: سیاست ایران 
گسترش روابط با کشورهای همسایه است 

 عبدالرضا مصری نایب رئیس مجلس شورای اسلامی، در حاشیه کنفرانس 
شبکه پارلمانی جنبش عدم تعهد )NAMPN( با رئیس مجلس الجزایر 
و نواب رئیس قطر و عراق، دیدار و گفتگو کرد. به گزارش ایسنا، عبدالرضا 
مصری در حاشیه کنفرانس شبکه پارلمانی جنبش عدم تعهد، در دیدار با 
رئیس مجلس الجزایر، ضمن تأکید بر روابط دوستانه و برادرانه میان دو کشور 
گفت: این روابط بر پایه دوستی های بلند مدت و همکاری های صمیمانه میان 
دو کشور استوار است و دولت و مردم ایران احترام زیادی برای انقلاب، مردم 
و دولت الجزایر قائل هستند. وی در این راستا بر آمادگی مجلس شورای 
اسلامی برای گسترش هرچه بیشتر همکاری ها و روابط دو و چندجانبه در 
زمینه های مختلف تاکید کرد. نایب رییس مجلس شورای اسلامی افزود: 
الجزایر با انتخاب سیاست های اصولی و منطقی، همواره مواضع خوبی در 
قبال مسائل مختلف بین المللی دارد. ابراهیم بوغالی نیز در این دیدار با بیان 
اینکه روابط دوستانه و برادرانه با جمهوری اسلامی ایران از اهمیت فراوانی 
برای الجزایر برخوردار است، ضمن استقبال از اظهارات نایب رییس مجلس، 
آمادگی کشورش را برای توسعه روابط پارلمانی دو کشور اعلام کرد. عبدالرضا 
مصری در دیدار با خانم حمدة حسن السلیطی نایب رییس مجلس قطر، با 
اشاره به اراده جمهوری اسلامی ایران برای تحکیم روابط فیمابین، دوستی 
و برادری دیرینه بین دو کشور را سرمایه ارزشمندی برای ارتقای مناسبات 
همه جانبه برشمرد و نقش سازنده قطر در عرصه های منطقه ای و بین المللی، 
را حائز اهمیت خواند. وی در این راستا افزود: جمهوری اسلامی ایران خواهان 
ارتقاء تعاملات منطقه ای است و قطر می تواند نقش ویژه ای برای تسهیل 
این گفت وگوها داشته باشد. حمدة حسن السلیطی نایب رئیس مجلس 
قطر نیز با ابراز خرسندی از دیدار با هیأت پارلمانی کشورمان افزود: استمرار 
روابط پارلمانی و مناسبات فیمابین در همه زمینه ها برای ما حائز اهمیت 
است. همچنین مصری در دیدار با نایب رییس مجلس عراق، با اشاره به اصل 
همجواری، همسایگی و برادری میان دو کشور، تصریح کرد: جمهوری 
اسلامی ایران همواره از صلح و آرامش در منطقه حمایت می کند و سیاست 

خود را  گسترش رابطه با کشورهای همسایه قرار داده است. 

در حاشیه کنفرانس شبکه پارلمانی 
جنبش عدم تعهد

شریعتی: مسئولان وزارت 
راه و شهرسازی هرچه 

زودتر جلوی بلیت فروشی با 
نرخ ارزی را بگیرند

دادستان عمومی و انقلاب تهران از صدور کیفرخواست پرونده فائزه 
هاشمی به اتهام فعالیت تبلیغی علیه نظام و توهین به مقدسات خبر داد. به 
گزارش ایسنا، علی صالحی در رابطه با آخرین وضعیت پرونده فائزه هاشمی 
گفت: در رابطه با این پرونده، قرار جلب به دادرسی صادر شده است. وی 
افزود: پس از طی روال قانونی، کیفرخواست پرونده این فرد به اتهام فعالیت 
تبلیغی علیه نظام جمهوری اسلامی ایران و توهین به مقدسات صادر و 
به دادگاه ارجاع شده است. وی افزود: دادستان به عنوان مدعی العموم 
پرونده را پیگیری کرده و  پرونده در جریان است. بیستم اردیبهشت بود که 
سخنگوی قوه قضائیه از ورود دستگاه قضا به اظهارات فائزه هاشمی خبر 
داد و گفت: این شخص توسط دادستان تهران تحت تعقیب قرار گرفته و 

پرونده ای در دادسرای عمومی و انقلاب تهران تشکیل شده است.

دادستان تهران:
کیفرخواست فائزه هاشمی صادر شد

یک عضـو کمیسـیون آمـوزش و تحقیقات بـا تاکید 
بـر لـزوم پیگیـری گزارشـات تخلفـات در برگـزاری 
آزمـون سراسـری ۱۴۰۱ خاطرنشـان کـرد: آنچـه 
مسـلم اسـت این اسـت کـه سـلامت کلیـت آزمون 

چیزی اسـت کـه وجـود دارد.
مهـرداد ویس کرمـی در گفت وگـو بـا ایسـنا دربـاره 
طـرح شـائبه تخلـف و تقلـب در آزمـون سراسـری 
۱۴۰۱ اظهـار کـرد: در اسـتان لرسـتان گزارشـاتی 
مردمـی دربـاره وقـوع برخـی تخلفـات در آزمـون 
۱۴۰۱ دریافـت کرده ایـم و در برخـی از حوزه هـای 
امتحانـی عـده ای از داوطلبان تـلاش کردنـد تا یک 
سـری وسـایل و دسـتگاه بـرای تبـادل اطلاعـات 
و برقـراری ارتبـاط از داخـل حـوزه امتحانـی بـه 
خـارج همـراه بـا خـود وارد حـوزه امتحانـی کننـد 
امـا خوشـبختانه با اقدام سـازمان سـنجش امسـال 
مراقبـان آزمـون بـه دسـتگاه هایی مجهـز شـدند 
کـه توانایـی کشـف انـواع دسـتگاه های ارتباطـی 
را داشـت. وی افـزود: داوطلبـان از ابتـدای ورود در 
معـرض ایـن دسـتگاه قـرار می گرفتنـد و چنانچـه 
وسـیله ای مشـکوک به همـراه داشـتند، شناسـایی 
می شـدند و چنانچـه کـه مراقبـان حیـن برگـزاری 
آزمـون متوجـه می شـدند کـه داوطلبـی وسـیله ای 
غیـر مجـاز بـه همـراه دارد، آن فـرد از ادامـه آزمون 
محروم و موضـوع در آن محل صورتجلسـه می شـد. 
در اسـتان لرسـتان ده ها نفر به این صورت شناسایی 
و وسـایل آنهـا کشـف و ضبط شـد و موضـوع پس از 
تکمیـل صورتجلسـه به اسـتان منتقل شـده اسـت.

سازمان سنجش از متخلفان و متقلبان 
عقب مانده است

این عضـو کمیسـیون آمـوزش و تحقیقات با اشـاره 
بـه عقب ماندگی سـازمان سـنجش نسـبت متقلبان 
گفت: با توجه به پیشـرفت پرسـرعت در تکنولوژی، 
روش هـای تقلـب به روز شـده اسـت امـا متاسـفانه 
سـازمان سـنجش در ایـن زمینـه در سـال های 
گذشـته مقـداری کُنـد عمـل کـرده و از متخلفیـن 
متقلبان مقـداری عقب مانده اسـت. خوشـبختانه با 
حضور آقای پورعباس در سـازمان سـنجش موضوع 
جلوگیـری از فعالیـت متقلبـان در آزمون هـای 
سراسـری در دسـتور کار ایـن سـازمان قـرار گرفته 

اسـت.
قطع اینترنت حوزه های امتحانی وعده 

سازمان سنجش به کمیسیون آموزش بود
جلسـات  در  کـرد:  نشـان  خاطـر  ویس کرمـی 
کمیسـیون آمـوزش و تحقیقـات قـرار شـده تـا 
اقدامات سـازمان سـنجش برای جلوگیـری از وقوع 
تخلـف و تقلـب در آزمون هـای سراسـری اصـلاح 
شـود؛ از جملـه اصلاحـات مـورد توافـق ایـن بـود 
کـه دسـتگاه های شناسـایی وسـایل ارتباطـی مورد 
اسـتفاده قرار بگیرد. اسـتفاده از سـه دفترچه آزمون 
و پاسـخ نامه و قطـع اینترنـت حوزه هـای امتحانی از 
دیگـر وعده های اجرایی شـده سـازمان سـنجش در 

کنکـور امسـال بـود.
قطعاً صحت و سقم ماجرای انتشار دفترچه 
سوالات حین آزمون باید مورد بررسی قرار 

بگیرد
وی در ادامـه دربـاره طـرح ادعـای انتشـار دفترچـه 
سـوالات آزمون سراسـری ۱۴۰۱ در حیـن برگزاری 
آزمـون در برخـی سـایت ها، بـا بیـان اینکـه »اگـر 
منتشـر کردن سـوالات با این سـرعت صحت داشته 
باشـد، مقداری غیـر طبیعـی و غیر متعارف اسـت«، 
تاکیـد کـرد: قطعـاً صحـت و سـقم ایـن ماجـرا باید 
مورد بررسـی قرار بگیرد و رئیس سـازمان سـنجش 
بایـد در ایـن بـاره توضیـح دهـد؛ چنانچـه کـه ایـن 
موضوع به سـلامت آزمون آسـیبی وارد کرده باشـد، 
بایـد بررسـی و تصمیـم صحیحـی دربـاره آن اتخاذ 
شـود؛ همچنیـن در صـورت وقـوع چنیـن اتفاقـی، 
بایـد بررسـی شـود کـه علـت وقـوع آن چه بـوده و 
آیـا بـه صـورت سـازماندهی شـده رخ داده یـا نـه؟ 
در صـورت سـازمان یافته بـودن این اقـدام، موضوع 
مـی تواند توطئه ای علیه سـازمان سـنجش باشـد تا 
شـاید ریاسـت این سـازمان را زیر سـوال ببـرد. این 
نماینـده مجلـس همچنیـن دربـاره طـرح موضـوع 
توزیـع دفترچه های سـوال اشـتباه در آزمون ۱۴۰۱ 
در فضـای مجـازی گفـت: ممکـن اسـت در تعـداد 
محـدودی از حوزه هـای امتحانـی چنیـن اتفاقـی 
افتـاده باشـد؛ چـرا کـه در آزمونـی چنـد میلیـون 
نفـر شـرکت کننـده دارد، چنـد چنـد مـورد تخلف 

ممکن اسـت به دلیل سـوء مدیریت هـای جزئی رخ 
دهـد؛ اگر ایـن تخلفـات معنادار نباشـد و کم باشـد، 
تخلفاتی هسـتند که مسـئولان اسـتانی و مسئولان 
حوزه های آزمـون باید درباره آن پاسـخگو باشـد اما 
اگـر تخلفـات معنادار باشـد، سـازمان سـنجش باید 

دربـاره آن پاسـخگو باشـد.
ویس کرمـی افزود: صـرف نظـر از این مسـائل، روال 
کار به این صورت اسـت که رئیس سـازمان سنجش 
در جلسـه کمیسـیون آمـوزش حضـور می یابـد و 

مسـائل را مفصل تـر و دقیق تـر گـزارش می دهـد.
 2600 پرونده مشکوک به تقلب مرتبط به 

آزمون سال 1400 و پیش از آن وجود داشته 
است

این عضـو کمیسـیون آمـوزش و تحقیقـات مجلس 
شـورای اسـلامی در ادامه درباره انتشـار گزارشی از 
تقلب در کنکـور ۱۴۰۰ در مطبوعات کشـور با تاکید 
بر اینکه ایـن موضوع پرونـده ای مخفی نبـود، خاطر 
نشـان کرد: در مجموع تعـداد 2 هـزار و 6۰۰ پرونده 
مشـکوک به تقلـب مرتبـط به آزمـون سـال ۱۴۰۰ 
و پیـش از آن وجـود داشـته کـه ۴ دسـته تقسـیم 
می شـوند؛ دسـته اول پرونده هایـی هسـتند کـه بـر 
اساس گزارشـات مردمی تشکیل شـدند، دسته دوم 
شـامل پرونده هایـی می شـود کـه بـه دلیـل کشـف 
وسـیله ای غیرمجـاز از داوطلبان سـر جلسـه آزمون 
تشـکیل شـده اند، دسـته سـوم پرونده هایی هستند 
که بـا دلیـل عـدم هم خوانی سـوابق تحصیلـی افراد 
بـا رتبـه کنکور تشـکیل شـدند و دسـته چهـارم نیز 
مـواردی هسـتند کـه پاسـخنامه های داوطلبـان به 
صـورت خیلی جـدی و معناداری شـبیه بـه یکدیگر 
بـوده و بـا سـوابق داوطلبـان هم خوانـی نداشـتند. 
ویس کرمـی اظهـار کـرد: در مراحـل رسـیدگی 
بـه پرونـده متهمـان تقلـب، سـازمان سـنجش از 
سیسـتم های نهادهـای امنیتـی نیـز کمـک گرفتـه 
اسـت؛ در مواردی که مدرکی وجود داشـته احکامی 
صادر شـده و افرادی کـه سـند و مدرکی علیه شـان 

وجـود نداشـت نیـز تبرئه شـدند.
برخی دبیران اعضای باندهایی هستند که 

در زمینه تقلب در کنکور شکل گرفته اند

ویس کرمـی خاطـر نشـان کرد: بـه هرحـال واقعیت 
این اسـت که دسـت هایی وجـود دارند و بـا یکدیگر 
زد و بندهایـی دارنـد و خـارج از جلسـات آزمـون 
قرارهایـی بـا یکدیگـر می گذارنـد؛ یکی از مـواردی 
کـه امروز مشـخص شـده این اسـت که برخـی افراد 
در کنکور شـرکت می کننـد و فقط سـوالات مربوط 
به یـک درس را پاسـخ می دهنـد؛ به این صـورت که 
این افـراد که دبیـر نیز هسـتند در مـدارس تدریس 
می کنند، طـی 2۰ سـال هرسـاله در آزمـون کنکور 
سراسـری شـرکت کرده انـد و فقـط به پرسـش های 
یـک درس بصـورت ۱۰۰ درصـد صحیـح پاسـخ 
داده انـد و از جلسـه آزمـون خـارج شـده اند؛ معنای 
ایـن موضوع چیسـت؟ بـه نظـر می رسـد ایـن افراد 
اعضـای باندهایـی هسـتند کـه در زمینـه تقلـب 
در کنکـور شـکل گرفته انـد. وی افـزود: شـواهدی 
دربـاره ایـن افـراد وجـود دارد کـه حضـور آنهـا در 
شـبکه های تقلب در کنکـور را پررنـگ می کند؛ مثلًا 
فردی کـه درآمد 6 میلیونـی دارد و خودرویی سـوار 
می شـود که چنـد میلیـارد تومـان قیمت آن اسـت، 
هر سـال در کنکور شـرکت کرده و با ایـن توجیه که 
می خواهـد آمادگـی خود بـه عنـوان معلـم را حفظ 
کند، تنها یـک درس را بصـورت ۱۰۰ درصد صحیح 
پاسـخ داده  اسـت؛ کشـف و شناسـایی ایـن افـراد از 
جملـه اقداماتی کـه در این مدت انجام شـده اسـت.
قطع اینترنت در حوزه های آزمون سراسری 

برای خنثی کردن ارتباطات متقلبان بود
 این عضو کمیسـیون آموزش و تحقیقـات مجلس با 
اشـاره به قطع ارتباطـات اینترنـت در مناطق اطراف 
حوزه هـای آزمـون سراسـری و همچنیـن اتخـاذ 
تدابیـر دیگـر در ایـن خصـوص ادامـه داد: تدابیری 
که امسـال اتخاذ شـد بـرای خنثی کـردن ارتباطات 
همیـن افـراد بـود؛ بـه لطـف خـدا  طـی یـک سـال 
گذشـته و پـس از حسـاس شـدن مجلـس نسـبت 
بـه موضوع، هـم نهادهـای امنیتـی به موضـوع ورود 
کردند و هم خود سـازمان سـنجش اقدامات خاصی 
در سـال جاری انجـام داد. همچنیـن احتمـالاً برای 
سـال آینده آزمون سراسـری به صورت الکترونیکی 
برگزار می شـود تا دیگر امـکان تقلب وجود نداشـته 

باشـد.

صحت ماجرای انتشار دفترچه سوالات کنکور 
حین آزمون باید بررسی شود

ویس کرمی با اشاره به طرح شائبه تخلف و تقلب در آزمون سراسری 1401؛

آگهی مفقودی
بدینوسیله اعلام می گردد قرارداد واگذاری شهرداری 
تجاری  قطعات  از   4 قطعه شماره  به  مربوط  جیرفت 
به   1377/8/9 تاریخ  11970به  شماره  به  دلیری  شهید  پارک 
پیاده  به  متر   6 شمالا  اربعه  حدودات  مربع که  متر   36 مساحت 
رو ،جنوبا 6 متر به قطعه شماره 5 و شرقا 6 متر به پیاده رو بلوار 
استان کرمان – شهرستان  در  واقع  پارک  رو  پیاده  به  6 متر  غربا 
جیرفت خیابان پارک شهید دلیری بنام مجید شریفی راینی با کد 
اعتبار ساقط  از درجه  و  ملی 3030897443 مفقود گردیده است 

می باشد

آگهی مفقودی
 11970 شماره  اصلاحیه  قرارداد  می گردد  اعلام  بدینوسیله 
شهرداری جیرفت به شماره  قطعه زمین 4-۲ به شماره ثبت 
 -1/3/33/53931 شماره  مجوز  براساس   1379/1/۲4 تاریخ  به   9۲1
75/10/1۲ به مساحت 63 متر مربع که حدودات اربعه شمالا به طول 
10/5 به پیاده رو و خیابان داخل پارک وجنوبا بطول 10/5 متر به قطعه 
واقع  بلوار  رو  پیاده  به  متر   6 ،شرقا  پارک  رو  پیاده  به  متر   6 5،غربا 
در استان کرمان شهرستان جیرفت بخش 45 کرمان بلوار هلیل پارک 
شهید دلیری بنام مجید شریفی راینی با کد ملی 3030897443 مفقود 

گردیده است و از درجه اعتبار ساقط می باشد

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک 

منطقه دو کرمان

 اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
 اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک 

منطقه دو کرمان
 هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي 

اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه 
و  اراضي  و  ثبتي  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون 

ساختمانهاي فاقد سند رسمی
14016031907800۲866مورخه  شماره  راي  برابر 
تعيين  قانون  موضوع  دوم  هيات   1401/03/۲3
فاقد  اراضي و ساختمانهاي  ثبتي  تكليف وضعيت 
ثبت  حوزه  ثبتي  واحد  در  مستقر  رسمي  سند 
ملك منطقه دو كرمان تصرفات مالكانه بلامعارض 
پورفرسنگي  سليمي  حکيمه  خانم  متقاضي 
صادره   11 شناسنامه  بشماره  ماشاالله  فرزند 
مساحت  به  خانه  باب  يك  درششدانگ  ازکرمان 
۲75/9مترمربع پلاک 4154  فرعي از۲787 اصلي  

واقع در بخش 3 کرمان آدرس کرمان خیابان شیخ 
احمد کافی شمالی کوچه ۲ پلاک 37خريداري از 
محرز  هدایت   ثمره  ماشاالله  آقاي  رسمي  مالك 
اطلاع عموم مراتب در  به منظور  گرديده است.لذا 
دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي 
كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي 
انتشار  تاريخ  از  توانند  باشند مي  اعتراضي داشته 
اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين 
اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك 
ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به 
مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت 
اعتراض طبق  عدم وصول  و  مذكور  انقضاي مدت 

مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول 1401/04/13
تاريخ انتشار نوبت دوم :1401/04/28
محمودمهدی زاده رییس ثبت اسناد و املاک 
منطقه 2کرمان
شناسه آگهی: 1344556

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي 
اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه 
و  اراضي  و  ثبتي  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون 

ساختمانهاي فاقد سند رسمی
1399603190780103۲8مورخه  شماره  راي  برابر 
تعيين  قانون  موضوع  دوم  هيات   1399/10/15
ساختمانهاي  و  اراضي  ثبتي  وضعيت  تكليف 
حوزه  ثبتي  واحد  در  مستقر  رسمي  سند  فاقد 
مالكانه  تصرفات  كرمان  دو  منطقه  ملك  ثبت 
فرزند  سكنجي  عصمت  خانم  متقاضي  بلامعارض 
گلباف  از  صادره   377 شناسنامه  بشماره  حسن 
در ششدانگ يك باب خانه  به مساحت ۲61.۲7 
در  واقع  اصلي  از75  فرعي   3 پلاك  مترمربع 

بخش6 کرمان آدرس کرمان شهرک هشت بهشت 
کوچه 16 فرعی اول سمت چپ خريداري از مالك 
گرديده  محرز  جواد حسینی گوهری  آقاي  رسمي 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
صورتي كه  در  شود  مي  آگهي  روز   15 فاصله  به 
متقاضي  مالكيت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص 
انتشار  تاريخ  از  توانند  باشند مي  اعتراضي داشته 
اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين 
اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك 
ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به 
مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت 
اعتراض طبق  عدم وصول  و  مذكور  انقضاي مدت 

مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول 1401/04/13
تاريخ انتشار نوبت دوم :1401/04/۲8

محمودمهدی زاده رییس ثبت اسناد و املاک 
منطقه ۲کرمان
شناسه آگهی: 1344043

 اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک

 منطقه دو کرمان
 هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت 

ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون 
تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد 

سند رسمی
برابر راي شماره 14016031907800۲859مورخه1401/03/۲3 
هيات دوم موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي 
اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد 
ثبتي حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان تصرفات مالكانه 
نژاد فرزند  بلامعارض متقاضي آقاي محمدرضا مقيمي 
درششدانگ  ازکرمان  صادره   1 شناسنامه  بشماره  احمد 
مساحت  به  مسکونی(  عرصه  مغازه)کاربری  باب  يك 
43 مترمربع پلاك16893 فرعي از3968 اصلي مفروز و 

مجزي شده از پلاك 88۲ فرعي از 3968 اصلي  واقع 
در بخش۲ کرمان آدرس کرمان سرآسیاب خیابان جنب 
کلانتری خريداري از مالك رسمي آقاي مهدی ا مانی 
محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه 
اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي 
داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از 
اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي 
است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول 1401/04/13
تاريخ انتشار نوبت دوم :1401/04/۲8
محمودمهدی زاده رییس ثبت اسناد و املاک منطقه 
۲کرمان
 شناسه آگهی: 1344061
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اینفوگرافیک

معاون میراث فرهنگی کرمان گفت: با اتمام فاز دوم عملیات مرمتی خانه دینیار 
در کرمان، 9۰ درصد فعالیت های مرمتی این خانه تاریخی به پایان می رسد.

مجتبی شفیعی افزود: در فاز دوم عملیات مرمتی خانه دینیار در کرمان، 
فعالیت هایی هم چون کف سازی و نما چینی آجری، کاه گل دیوار ها و تعمیر 
درب ها انجام می شود.او می گوید: با اتمام این عملیات، 9۰ درصد فعالیت های 
مرمتی این خانه تاریخی به پایان می رسد. به گفته معاون میراث فرهنگی اداره کل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان کرمان قدمت بنای تاریخی 
خانه دینیار به دوره قاجاریه باز می گردد. او ادامه داد: خانه دینیار، پس از مرمت 
به عنوان موزه مشارکتی مطبوعات کرمان به بهره برداری می رسد و هم اکنون در 
حال پیگیری برای تامین و تهیه تجهیزات این موزه هستیم. شفیعی می گوید: 
با راه اندازی موزه مطبوعات کرمان در خانه تاریخی دینیار، زمینه حضور و بازدید 
گردشگران از این بنای تاریخی و همچنین اسناد و مدارک مطبوعات استان 
فراهم می شود. خانه تاریخی دینیار در خیابان شهدای خانوک شهر کرمان 

واقع شده است.

فرمانده انتظامی شهرستان کرمان از دستگیری 2 سارق کش روزن و کشف ۸ فقره 
سرقت در کرمان خبر داد.

سرهنگ مهدی پورامینایی گفت: درپی شکایت کسبه در خصوص وقوع چند فقره 
سرقت کش روی از مغازه ها و فروشگاه ها، تیمی از ماموران کلانتری ۱3 موضوع را در 

دستور کار خود قرار دادند.
به گفته فرمانده انتظامی شهرستان کرمان ماموران انتظامی موفق شدند با 
گشت زنی های هدف مند، یک موتورسیکلت 2  ترک و فاقد پلاک را حین سرقت 

شناسایی و در یک اقدام غافلگیرانه، هر 2 متهم را دستگیر و به کلانتری منتقل کنند.
او گفت: متهمان دستگیر شده که از شهرستان های همجوار وارد کرمان شده بودند، با 

سرقت یک موتورسیکلت، اقدام به کش روی می کردند.
به گفته سرهنگ پور امینایی سارقان  به ۸ فقره سرقت از مغازه ها اعتراف کردند.

او از مغازه داران خواست اجناس با ارزش خود را در پیاده رو رها نکنند و با جدی گرفتن 
توصیه ها و هشدار های انتظامی، ضمن ناکام گذاشتن سارقان و افراد بزهکار، پلیس را 

در رسیدن به اهداف خود که آرامش و امنیت عمومی است یاری کنند.

مسئولان راه آهن فوت یکی از تکنسین های لوکوموتیو را در محدوده 
شهرستان سیرجان به دنبال بروز یک سانحه را تایید کردند.

ز نظر ساختار  یرنا خطوط ریلی شهرستان سیرجان ا به گزارش ا
اداری زیر نظر اداره کل راه آهن هرمزگان اداره می شود که مسئولان 
این اداره کل نیز در زمینه این سانحه توضیحاتی ارائه کردند. امین 
لاهوتی مسئول روابط عمومی اداره کل راه آهن هرمزگان توضیح داد: 
برخورد یکی از کارکنان راه آهن با لوکوموتیو )کشنده ریلی( قطار 
موجب مرگ وی شد. او افزود:صبح یکشنبه یکی از پرسنل عملیاتی 
راه آهن سیرجان به نام »محمد« و 35 ساله در زمان انجام مانور، با 
لوکوموتیو منفرد برخورد کرد و جان خود را از دست داد. مسئول 
روابط عمومی اداره کل راه آهن هرمزگان اظهار داشت: علت این 
نح استان هرمزگان در  ز سوا سانحه توسط کمیسیون پیشگیری ا

دست بررسی است.

مرگ تکنسین لوکوموتیو در راه آهن سیرجاندستگیری سارقان کش رو زن در کرمانآغاز فاز دوم عملیات مرمتی خانه دینیار در کرمان

عکس نوشت

رئیس پلیس راه زرند- یزد از توقیف 5۰ دستگاه.
خودرو متخلف و حادثه ساز در محورهای 
مواصلاتی شهرستان زرند خبر داد. محمدحسین 
اثنی عشری رئیس پلیس راه زرند-یزد با اشاره 
به شروع طرح تابستانی پلیس راه در محورهای 
مواصلاتی شهرستان زرند که از ابتدای تیرماه با 
هدف ارتقای نظم و انضباط ترافیکی، کنترل موثر 
تخلفات و کاهش.تصادفات و اجرای قوانین مقررات  
راهنمایی و رانندگی در محورهای مواصلاتی 
به ویژه محور ترانزیتی زرند–راور، زرند–سیریز، 
حال  در  زرند-کرمان  و  زرند-رفسنجان 
اجراست،اظهار کرد:در این طرح تیم های گشت 
محسوس و نامحسوس محور های  مواصلاتی این 
شهرستان را زیر پوشش دارند. او بیان کرد:در این 
طرح با رانندگانی که اعمال مخاطره آمیز و تخلفات 
حادثه ساز را انجام می دهند بدون اغماض برخورد 
جدی و قانونی صورت می گیرد و خودرو آن ها به 
پارکینگ هدایت می شود و در این راستا تاکنون 5۰ 
خودرو مختلف و حادثه ساز توقیف و روانه پارکینگ 
شده است. اثنی عشری با اشاره به اینکه عمده 
حوادث رانندگی به علت خستگی و خواب آلودگی 
راننده یا به علت توانایی نداشتن راننده در کنترل 
خودرو به دلیل سرعت غیرمجاز است، از رانندگان 
خواست با رعایت قوانین و مقررات و پرهیز از 
هرگونه عجله و شتاب زدگی رانندگی کرده و بعد از 
هر دو ساعت رانندگی حداقل ۱۰ دقیقه استراحت 

داشته باشند.

به مناسبت گرامیداشت هفته مبارزه با مواد مخدر 
، خانه بهداشت کارگری صنایع آلومینیوم هزار 
کرمان با حضور مجتبی مصباح مدیر کل تعاون، 

کار و رفاه اجتماعی استان کرمان افتتاح شد.
مجتبی مصباح در این مراسم از عملکرد مناسب 
75 خانه بهداشت کارگری در استان کرمان 
خبر داد و افزود : با استناد به اصل 29 قانون اساسی 
و ماده ۱۴7 قانون کار به منظور ارائه خدمات 
بهداشتی اولیه)PHC( در کارگاه های ۴99-5۰ 
نفر شاغل، برنامه مشترک ارائه خدمات اولیه 

بهداشتی به کارگران با مشارکت وزارت خانه های 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی، بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی و سازمان تامین اجتماعی 
خانه های بهداشت با هدف تامین سلامت کارکنان 
و خانواده آن ها و ارتقاء دانش و ایجاد رفتارهای 
مناسب بهداشتی در کارگران و سالم سازی محیط 

کار ایجاد می شوند .
 یادآور می شود صنایع آلومینیوم هزار کرمان یکی 
از کارخانه های موفق در زمینه تولید محصولات 

آلومینیومی است .

کوهبنان  عمومی  کتابخانه های  اداره  رئیس 
گفت: با هدف جمع آوری آثار مکتوب و پژوهشی 
نویسندگان کوهبنان، فراخوان جمع آوری آثار 
نویسندگان کوهبنانی منتشر شد. خلیل الله باقی زاده 
افزود: اداره کتابخانه های عمومی شهرستان کوهبنان 
درنظر دارد با هدف دسترسی آسان پژوهشگران، 
کوهبنان پژوهان و عموم علاقه مندان به آثار نویسندگان 
کوهبنانی، نسبت به جمع آوری آثار مکتوب و پژوهشی 
نویسندگان کوهبنانی اقدام کند.به گفته او راه اندازی 
بانک اطلاعات کتاب و نویسندگان کوهبنانی با 
جمع آوری آثار و ایجاد بخش تخصصی نویسندگان 
کوهبنانی همراه خواهد بود.باقی زاده می گوید: از کلیه 
نویسندگان، ناشران و محققان نهاد ها، مراکز فرهنگی 
متولی چاپ و نشر کتاب درخواست می کنم یک نسخه 

از کتاب های چاپ شده خود را در اختیار کتابخانه 
عمومی شهرستان کوهبنان قرار دهند.او عنوان کرد: 
اهل قلم در صورت تمایل می توانند با اهدای آثار خود 
به این بخش،بستر مناسبی برای شناخت و معرفی 
آثار خود و نیز آشنایی هر چه بیشتر شهروندان با 
نویسندگان بومی را فراهم کنند.به گفته رئیس اداره 
کتابخانه های عمومی شهرستان کوهبنان تلاش 
کرده ایم در حد امکانات و بودجه موجود، آثار نویسندگان 
را خریداری کنیم؛ اما با توجه به محدودیت ها تقاضا 
داریم نویسندگان،ناشران و اهالی قلم ما را در این رسالت 
بزرگ فرهنگی یاری کنند.او توضیح داد: این طرح با 
هدف معرفی و عرضه آثار نویسندگان و تقویت توان 
کوهبنان نگاری و کوهبنان پژوهی در کتابخانه عمومی 

شهید اول شهرستان کوهبنان اجرا خواهد شد

پنجمین قرار دوازدهم، با حضور رئیس سازمان اوقاف و امور خیریه کشور در 
امام زاده محمد)ع( کرمان برگزار شد.

حجه الاسلام خاموشی، رئیس سازمان اوقاف و امور خیریه کشور در این آیین 
گفت: هدف از سفر به استان کرمان، انجام طرح قرار دوازدهم در امام زاده محمد 
)ص( شهر کرمان، سرکشی به پروژه های دانش بنیان و افتتاح یک مجموعه دام 

سبک در باغین بوده است.
او افزود: طرح قرار دوازدهم در سال ۱۴۰۱ از سوی سازمان اوقاف و امور خیریه به 
نیت امام زمان )عج( طراحی شده است که طی آن اقداماتی چون: توزیع کمک های 
مردمی و بسته های معیشتی، اهدای جهیزیه و آزادی زندانی ها در دوازدهم هر ماه 

در محل امام زاده ها انجام می شود.
حجه الاسلام خاموشی تصریح کرد: ما در سازمان وقف، 3 گزاره اصلی حفظ 
موقوفات، افزایش منافع در موقوفات منفعتی و اجرای نیت واقفان را در نظر داریم؛ 
بنابراین سازمان اوقاف در حفظ، بهینه سازی و اجرای نیت واقفان اهتمام می ورزد.
به گفته او برای مرتفع سازی نیاز مردم، می توانیم با در نظر گرفتن شرایط، تبدیل 
عرصه به عرصه کنیم، برای مثال می توان زمینی که در جاده ها یا معابر شهری واقع 
شده و متعلق به اوقاف است با دریافت پول آن زمین به مالی دیگر تبدیل کرد که 
کمک حال مردم باشد و یا اینکه پول آن، برای تقویت جریان دانش بنیان صرف 

شود.
رئیس سازمان اوقاف کشور می گوید: آورده مالی دانش بنیان ها برای وقف، بیشتر 
از عرصه نباشد، کمتر از آن هم نیست و در زمان فعلی به کمک دانش بنیان ها 

می توانیم درصدی از معضلات کشور را تا آنجا که می توانیم حل و فصل کنیم.
همچنین حجه الاسلام جلالی، رئیس اوقاف استان کرمان نیز در حاشیه این مراسم 
عنوان کرد: پنجمین طرح قرار دوازدهم با نیت کمک به اقشار ضعیف جامعه در 

کرمان برگزار شده است.
او می گوید: در این طرح، ۴۰۰ بسته کمک معیشتی به ارزش ریالی هر بسته 5۰۰ 
هزار تومان و 7 سری جهیزیه به ارزش 3۰۰ میلیون تومان برای اهدا به نیازمندان 

در نظر گرفته شده است. 
به گفته حجه الاسلام جلالی، در این طرح همچنین یک زندانی بدهکار مالی به 
مبلغ ۱۰ میلیون تومان از زندان آزاد و مقدمات آزادی زندانی دیگری نیز به مبلغ 

۱2 میلیون تومان فراهم شد.

بندرانزلی- ایرنـا- تالاب انزلـی واقع در اسـتان گیلان و 
در نزدیکـی بندر انزلی اسـت. این تـالاب، از مهم ترین و 
بزرگ ترین زیسـتگاه های طبیعی جانوران ایران است 
و هر سـاله پذیرای تعداد زیـادی از پرندگانی اسـت که 
از سوی کشـورهای همسایه شـمالی به ایران می آیند.
از اواخـر خرداد ماه هر سـال لاله های تالابـی این تالاب 
سـر از آب بیـرون آورده و بر روی آب شـناور می شـوند. 
گل لاله تالابی یکـی از ده ها زیبایی منحصر بفرد تالاب 
بین المللی انزلی محسوب می شـود و گیاهی پایا دارای 
برگ های مدور و قلبی شکل بسـیار بزرگ برآمده از آب 
اسـت که گلبرگ هایـی صورتی رنگ ضخیـم و متعدد 
دارد.همچنیـن این تـالاب محل سـکونت و تخم ریزی 

گونه های بسـیاری از آبزیان اسـت.

توقیف ۵0 دستگاه خودرو متخلف و 
حادثه ساز در محورهای زرند

افتتاح خانه بهداشت کارگری صنایع آلومینیوم هزار کرمان

رئیس اداره کتابخانه های عمومی کوهبنان:
فراخوان جمع آوری آثار نویسندگان کوهبنانی منتشر شد

پنجمین قرار دوازدهم در کرمان

خبر

رییس کل دادگستری استان کرمان گفت: عمده اصناف 
از پرداخت مالیات گلایه ای ندارند و گلایه های آن ها از 
پرداخت ناعادلانه است؛ بنابراین اقناع مردم در این رابطه 
مهم است.حجه الاسلام ابراهیم حمیدی در دیدار با مدیران 
واحد های تابعه وزارت اقتصاد و دارایی در کرمان گفت: 
امروز درگیر جنگ اقتصادی با استکبار جهانی هستیم 
و تمام دشمنی های مستکبران و نظام سلطه در کشور 
ما بر مسائل اقتصادی متمرکز شده است و بدین منظور 
اعمال  کشور  علیه  ظالمانه ای  تحریم های  دشمنان 
کرده اند و تلاش می کنند اهداف استعماری خود را که 
در ۴۰ سال گذشته به آن ها دست نیافته اند، از این مسیر 
محقق سازند.او می گوید: مدیران حوزه های اقتصادی 
باید برنامه ریزی دقیقی را انجام دهند تا مشکلات موجود 
کشور برطرف شده و بهترین شرایط برای مردم و کشور رقم 

بخورد.نماینده عالی قوه قضاییه در استان کرمان توضیح داد: 
دستگاه قضایی و واحد های تابعه وزارت اقتصادی و دارایی، 
مسئولیت نظارت و پیشگیری از مفاسد را بر عهده دارند 
و بدین منظور، توجه جدی به حوزه نظارت های تخصصی 
از اهمیت ویژه ای برخوردار است.به گفته او نظارت ها باید 
میدانی و موثر باشد و نظارت به معنای مچ گیری نیست و 
در این رابطه باید به موضوع آموزش و توسعه نظارت های 
میدانی توجه شود تا از بروز مفاسد جلوگیری کرده و در 
صورت بروز مفسده، برخورد قانونی لازم با آن انجام گیرد. 
رئیس کل دادگستری استان کرمان تاکید کرد: مفاسد در 
دستگاه های دولتی و اجرایی کاهش داشته است و اقتصاد 
و دارایی باید نظارت دقیقی داشته باشد تا در هیچ یک از 
ادارات و سازمان ها، فساد اقتصادی شکل نگیرد.به گفته او 
حفاظت از منابع انسانی از ابعاد مهم نظارت ها است و اقدامات 

نظارتی در حوزه پیشگیری از مفاسد اقتصادی، موجب 
حفظ منابع انسانی کارآمد دستگاه ها می شود.حجه الاسلام 
حمیدی ادامه داد: توجه به سیاست های اقتصادی موجود، 
لازم است و توسعه موضوع مهمی است و در این حوزه باید 
به نحوی اقدام شود که توسعه متوازن شکل گیر د و تحقق 
این توسعه از رهگذر معرفی ظرفیت های استان به صورت 
متمرکز به سرمایه گذاران داخلی و خارجی انجام خواهد 
شد.او بیان کرد: سامانه جامع اطلس سرمایه گذاری استان 
کار بسیار خوبی بوده که در استان کرمان محقق شده است.

او عنوان کرد: بر اعمال معافیت های مالیاتی نیز تاکید داریم و 
یکی از مشکلات مردم در بخش پرداخت مالیات ها، این است 
که توجیه نیستند و از این رو باید توجه داشت که اقناع سازی 
مردم بسیار مهم است.رییس کل دادگستری استان کرمان 
گفت: سیاست های کلان اقتصادی در کشور و استان کرمان 
حتما مورد حمایت دستگاه قضایی است و آمادگی داریم در 
تعامل قانونمند با دستگاه های اقتصادی در حوزه های توسعه 

اشتغال، تولید،صنعت و اقتصاد گام های بلندتری برداریم.

رییس کل دادگستری استان کرمان:

اقناع مردم در رابطه با پرداخت مالیات، ضروری است

عنوان کتاب: خوبی خدا
نویسنده: ریموند کارور

مترجم:  امیرمهدی حقیقت
نشر: ماهی

ترجمهٔ  با  نویسندگان  از  جمعی  نوشتهٔ  خدا  خوبی  کتاب 
کرده  منتشر  را  آن  ماهی  نشر  و  است  حقیقت  امیرمهدی 
است. این کتاب بهترین نمونه های داستان کوتاه را در دل 
را  داستان نویسی  اصول  و کسانی که می خواهند  دارد  خود 

بیاموزند می توانند این کتاب را الگوی کار خود قرار دهند.
نشریات  برگزیدهٔ  کوتاه  داستان   9 دربردارندهٔ  خدا  خوبی 
معتبر آمریکایی در طول 6 سال است. 9 تصویر از زندگی که 
در طول 6 سال گرفته شده اند. فضایشان با هم متفاوت است؛ 
اما یک ویژگی مشترک دارند. همگی زبان ساده ای دارند و 

به راحتی مخاطب را جذب می کنند.

فراخوان نمایشگاه گروهی بین المللی 
هنرهای تجسمی به همراه جمعی از 
هنرمندان ترکیه توسط گروه هنری 

مونار در لونا گرند 
گالری استانبول منتشر شد.
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کتاب

فراخوان 

معرفی افتخارآفرینان کرمان در قالب پوستر

حد هنرهای تجسمی حوزه هنری کرمان گفت: سری دوم  مسئول وا
مجموعه پوستر »کرمان سربلند؛ ایران سر فراز« منتشر شد.

امین زاده تقی افزود: هم زمان با برگزاري شب شعر طنز دولخ در کرمان، 
یران سر فراز«با موضوع  ا از سری دوم مجموعه پوستر»کرمان سربلند،
و می گوید: سری  ا معرفی مشاهیر و مفاخر استان کرمان رونمایی شد.
ز« با هدف معرفی  یران سر فرا دوم مجموعه پوستر»کرمان سربلند؛ ا
مشاهیر و مفاخر استان کرمان به نسل جوان به همت حوزه هنری استان 
کرمان و با مشارکت کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان و اتحادیه 

انجمن های اسلامی دانش آموزان استان کرمان تولید شده است.
به گفته مسئول واحد  هنرهای تجسمی حوزه هنری در سری دوم مجموعه 
نند  ز« به بزرگان و مشاهیری ما یران سرفرا پوستر »کرمان سربلند؛ ا
نی، د کرما فؤا لهی، نی، شهید محمد حسین یوسف ا آیت الله صالحی کرما
بوحامد کرمانی،  روح الله خالقی، همایون صنعتی زاده، پرویز شهریاری، ا
خته  د پردا ا می ر و جلیله قوا کبر صوتی، شهین دخت سرلتی)صنعتی( ا
ز سری اول مجموعه پوستر »کرمان سربلند؛  د: ا مه دا دا و ا ا شده است.
ین در دهه فجر پارسال رونمایی شده بود. ز ا ز« پیش ا فرا یران سرا ا
 ، هنر د  با ا نی، شهید محمدجو ده تقی شهید حاج قاسم سلیما ا به گفته ز
هیم باستانی پاریزی، پهلوان عطا احمدی،  برا خواجوی کرمانی، محمدا
طاهره صفارزاده، هوشنگ مرادی کرمانی،پروفسور مهدی رجبعلی پور، 
ز مفاخر و مشاهیری هستند که چهره  ا نعتمی ا یرج بسطامی، و زهر ا
آن ها در اولین سری از مجموعه پوستر »کرمان سربلند، ایران سرفراز«  

به تصویر درآمده است.
ین پوسترها به  ز ا ده ا ستفا نند برای ا علاقه مندان می توا و تاکید کرد: ا
 Www.artkariman.ir وب سایت حوزه هنری کرمان به نشانی

مراجعه کنند.


